
دبیر ستاد بزرگداشت امام )ره(:با وجود تقاضای مردم

مراسم سالگرد ارتحال امام در حرم مطهر برگزار نمی شود

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم  خبرداد:

اجرای3 هزار هکتار بیابان زدایی 
دراستان قم

8 شوال 1441   31می 2020   شماره 5044  سال بیست وسوم   2000 تومان یکشنبه  11 خرداد 1399 

معاون معماری و شهرسازی شهرداری قم  مطرح کرد:

315 هکتار بافت تاریخی 
سد راه توسعه شهری
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مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم گفت: اقدام 
بی سابقه ای که در راستای بیابان زدایی در استان قم صورت 
و  نهال کاری  عملیات  کشت  توسعه  خصوص  در  گرفت 
بوته کاری در استان قم بود که سال گذشته از مرز سه هزار 
هکتار فراتر رفت.  سید محمد تقی سجادی در نشست خبری 

که ظهردیروز در سالن اجتماعات اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری استان قم برگزار شد اظهار کرد: هر ساله در هفته 
منابع طبیعی که مصادف با نیمه اسفند ماه است برنامه های 
مختلفی در این راستا برگزار می شود ولی سال گذشته به 

دلیل شیوع کرونا و ممنوعیت تجمع، برنامه جامعی به این

1

عکس: سجادطلوعی 

جابجایی جمعیتی در بافت تاریخی قم زنگ خطر است
مردم قم از محدودیت های ایجادشده رنج می برند

علیرضا احمدی
 برصندلی الویری تکیه زد

سرپرست شهرداری منطقه سه قم با اشاره به سکونت 171 هزار نفر در این منطقه، 
گفت: در تعریض خیابان امام)ره( یک سری املاک شخصی و 13 گاراژ در محدوده 
وجود دارد که باید تملک شود، اما مشکل مالکیتی داشته و تملک آن، زمان بر است 
ویژگی های  به  اشاره  با  روحانی  مهرداد  می رود.  شمار  به  فرااستانی  پروژه ای  از  و 
منطقه سه شهر قم، اظهار داشت: محدوده جغرافیایی منطقه سه شامل خیابان امام 
خمینی)ره( از شمال به سمت اتوبان قم- تهران و از جنوب میدان سعیدی و بلوار 

نیروی هوایی تا هفت تیر و از شرق، بلوار شهید قاسم سلیمانی، رودخانه و جاده کوه

عضو هیأت رئیسه شورای اسلامی شهر قم گفت: نیمی از جمعیت شهرمقدس قم را 
بانوان تشکیل می دهند و توجه به دغدغه ها و نیازهای فرهنگی و ورزشی این قشر از 
موارد مورد توجه در برنامه 1400 و چشم انداز شهر مقدس قم بوده است.  حسن طلایی 
با اشاره به افزایش سرانه ورزشی و فرهنگی در نقاط مختلف شهر مقدس قم اظهار کرد: 
در برنامه 1400 و چشم انداز شهر مقدس قم در حوزه فرهنگی و ورزشی شهرداری 
قم اقداماتی در انجام داده است، البته یکی از رسالت های مهم مدیریت شهری توسعه 

فضای های فرهنگی و ورزشی در تمام نقاط شهر در همین راستا بوده است.

سرپرست شهرداری منطقه سه قم :

تعریض خیابان امام خمینی)ره( مشکل تملکی دارد
عضو هیأت رئیسه شورای اسلامی شهر قم اعلام کرد :

توجه ویژه به فضای فرهنگی و ورزشی اختصاصی بانوان 

8

نماینده مردم استان قم رئیس شورای عالی استان ها شد

شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

افت کیفیت آب شرب قم در چند روز آینده

در  اصلاح طلبان  جبهه  سیاست گذاری  شورای عالی  رییس 
نامه ای با عنوان »گزارشی به مردم« با بیان اینکه قوای سه گانه 
در دوران جدید باید نظامی باز و شیشه ای باشند بر لزوم فاصله 
گرفتن از سلائق شخصی برای سیاست گذاری در همه شئونات 
کشورداری تاکید کرد.  محمدرضا عارف در این نامه نوشت: اعتقاد 
من این است که بدون آنکه فریاد بزنم، یا در دام هیاهوی تبلیغاتی 
منابع  دیگران،  با  کلامی  و  لفظی  جنگ  در  یا  و  شوم  گرفتار 
ارزشمند کشور را معطل تصمیم گیری کنم، به شما گزارش دهم. 

بسیار  موضوع  می گوید:این  اصولگرا  سیاسی  تحلیلگر  یک 
اهمیت دارد که جریاناتی همچون موتلفه اسلامی بفهمند باید 
قالب را بشکنند و به نیروهای جوان اجازه دهند تا وارد میدان 
نتیجه  تحلیل  در  گفتگویی  در  سلیمی نمین  عباس  شوند. 
اولین انتخابات هیئت رئیسه مجلس یازدهم، گفت: هرچند در 
انتخابات این مجلس در اسفندماه خیلی نتوانستیم در درون 
انتخابات  در  اما  برسیم  کشی  وزن  یک  به  اصولگرایی  جریان 

ساختار داخلی مجلس این وزن کشی به گونه ای خود را نشان

محمدرضاعارف: 

با سلائق شخصی نمی توان 
کشور را اداره کرد

عباس سلیمی نمین:

تندروهای اصولگرا فقط 
سروصدا می کنند
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 در نظر دارد نسبت برگزاری مزایده حضوری با مشخصات و شرایط کلی ذیل اقدام نماید. 

شرایط: 
-مبلغ هزینه خرید اسناد مزایده می بایست به شماره حساب 0113127588001 بانک ملی به نام سازمان 

میادین شهرداری قم واریز گردد)هزینه خرید اسناد مزایده غیرقابل استرداد می باشد( 
-متقاضی می بایست مبلغ تضمین را نقد به حساب بانک انصار شعبه مرکزی به شماره 351082491518231 

بنام سازمان میادین میوه و تره بار واریز نمایند.
محل  و مهلت دریافت اسناد مزایده حضوری : متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی تا پایان وقت اداری 
مورخ 99/03/12  نسبت به دریافت فرم شرایط شرکت در مزایده حضوری به نشانی: قم جاده قدیم قم - تهران 
روبروی بهشت معصومه بلوار شهید رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی ساختمان اداری سازمان 

میادین ، واحد درآمد مراجعه نمایند ، تلفن تماس 36641174 .  
زمان و مکان مزایده حضوری :روز سه شنبه  مورخ 99/03/13 راس ساعت 10 صبح در محل سازمان میادین 

شهرداری قم  برگزار میگردد.
تذکر: هنگام شرکت در جلسه ارائه فیش های واریزی تضمین و خرید اسناد الزامی می باشد در غیر اینصورت از 

حضور شرکت کننده در جلسه ممانعت به عمل می آید.
-سایر اطلاعات شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است.   

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری قم

آگهی مزایده حضوری ) نوبت دوم (

روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

تاریخ آگهی نوبت دوم:
99/03/11 

در نظر دارد  4 قطعه زمین از زمین ها ی شهرداری )1 - قطعه شماره 118 به متراژ 203/28 مترمربع 2 -   
قطعه شماره 121 به متراژ 212/52 مترمربع  3 -  قطعه شماره 122  به متراژ 207  مترمربع  همه واقع در  سمت 
شرق 30 متری شهداء رو بروی پارک لاله داخل کوچه (   4 - قطعه شماره 567 به متراژ 152مترمربع واقع در 

30متری ولیعصر داخل کوچه 12 متری را از طریق مزایده عمومی واگذار نماید.
شرایط شرکت در مزایده :

1-   ارائه سپرده در مزایده معادل 5 درصد قیمت کارشناسی به صورت نقدی در وجه شهرداری جعفریه.
2-  در صورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مزایده آنان 

به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد .
3- قیمت پایه برمبنای نظریه  کارشناس رسمی دادگستری میباشد.

4- شهرداری در رد یا قبول هر یك از پشنهادات مختار میباشد. 
5- سایر اطلاعات  و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد .

بدینوسیله از کلیه اعضای مجمع عمومی موسسه خادم الرضا علیه السلام جوانان شیعه به شماره 
ثبت 156 دعوت بعمل می آید که در جلسه مجمع عمومی عادی که راس ساعت 19 روز دوشنبه 
تاریخ 1399/3/26 در نشانی قم ، خیابان شهید روحانی کوچه 43 درب سوم سمت چپ برگزار 

می گردد ، شرکت فرمایید.
دستور جلسه: 

گزارش سالانه 

موسسه خادم الرضا علیه السلام جوانان شیعه شهرداری جعفریه 
آگهی دعوت به مجمع عمومی سالیانه عادی)نوبت اول(آگهی مزایده عمومی ) نوبت اول (

روابط عمومی شهرداری جعفریه 

       هیئت مدیره

روزنامه
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رییس جمهوری گفت :مردم باید باور کنند که به این زودی به شرایط قبل از 
کرونا نمی توانیم برگردیم باید برای مدت طولانی سبک زندگی را تغییر دهیم و 

محدودیت ها را بپذیریم.
حجت الاسلام  والمسلمین حسن روحانی روز شنبه در جلسه ستاد ملی مدیریت و 
مقابله با کرونا: اظهارداشت  امروز در دوران کرونا و پسا کرونا با یک شرایط جدیدی در 
جهان مواجه هستیم و شاید این روند برای سال ها ادامه پیدا کند زندگی ما محدودتر 
شده و بخشی از زندگی ما مجازی شده است. مردم باید باور کنند که به این زودی به 
شرایط قبل از کرونا نمی توانیم برگردیم، این چنین نیست که مردم فکر کنند 15 روز 
یا یکی دوماه دیگر به شرایط دی ماه و اوایل بهمن سال گذشته بر می گردیم.  باید 
برای مدت طولانی سبک زندگی را تغییر دهیم و محدودیت ها را بپذیریم و بخشی از 

زندگی ما باید به فضای مجازی برود.
اجتماعات باید با فاصله باشد

روحانی ادامه داد: ما باید محدودیت ها را بپذیریم و بخشی از زندگی ما باید از 
فضای حقیقی به فضای مجازی برود به این زودی ها نمی توانیم زمانی که به هم 
می رسیم دست بدهیم. این که وزیر بهداشت ما اظهار نگرانی می کند که برخی 
مکان های کشور به گذشته برمی گردند، این اشتباهی است که می تواند سرنوشت 

سلامت کشور را خدای نکرده در معرض خطر قرار دهد.
رییس جمهوری افزود: دیگر این طور نیست که ما مثل گذشته ده بیست نفری 
دور هم بنشینیم، برای ماه ها باید این کار را ترک کنیم، اجتماعات باید با فاصله باشد 
اگر کسی مبتلا به این ویروس شد باید به او بگوییم خود را در خانه یا بیمارستان 

قرنطینه کند.
وضعیت کنونی سخت تر از اسفند است

 روحانی گفت: اتفاقا این دوران سخت تری از اسفند و فروردین است برای این 
که در اسفند و فروردین بیشتر با افرادی که علائم ظاهری کرونا مانند تنگی نفس 
و سرفه داشتند مواجه بودند، ولی هم اکنون شکل آن عوض شده است. اولا تعداد 
مبتلایانی که کشف می کنیم عددش بالا است برخی از مبتلایان با علائم بالینی و 
ظاهری علامتی نداشته باشد به محض این که تست فرد مثبت می شود وقتی به او 
می گویند، باورش نمی شود و می گوید اشتباه شده است. بنابراین کار سخت تر شده 

است. باید از یک دوست فاصله بگیرید که هیچ علامتی هم به ظاهر ندارد.
رییس جمهوری یادآور شد: کار ما امروز مقداری سخت تر از گذشته شده و در عین 
حال بسیاری از چیزها در جامعه در حال تغییر است. قهرمانان جامعه ما امروز کادر 
پزشکی هستند، امروز قهرمانان ما در گام اول قهرمانان در بیمارستان ها هستند. 
هیچ وقت در جامعه ما نبوده که چند ماه مدارس و دانشگاه به طور کامل تعطیل 
شود. طبیعی است که مردم برای علم و دانش بچه هایشان نگران شوند شرایط کاملا 

متفاوت شده است.
سامان دادن به زندگی و اقتصاد مردم در شرایط کرونا مهم است

روحانی اظهار داشت: القای ترس، اضطراب و عدم قطعیت نسبت به آینده زندگی 

چیز مفیدی نیست ما باید تصمیم را بر این بگیریم که بنا است ماه ها با یک ویروس 
زندگی کنیم و یک زندگی توام با احتیاط کامل داشته باشیم. نمی توانیم بگوییم یک 
سه روز یا دو هفته دیگر این ویروس را از بین می بریم. چون واکسن و داروی قطعی 
برای آن نیست، در حال چرخش است و  از یک استان به استان دیگر می رود و در 
یک استان که دوره اقامت و سفرش تمام می شود به استان بعدی می رود؛ نوع شیوع 
و حرکت این ویروس هم در داخل کشور و هم در سطح جهان حرکت خاص و ویژه 

ای است.
وی افزود: در این شرایط سامان دادن به زندگی و اقتصاد مردم از مسائل مهم 
است، بنابر آماری که در جلسه امروز اعلام شد، مشاهده کردیم که در بخش تولید 
دچار یک تفاوت فاحش در اسفند و فروردین نیستیم و بخش تولید فعال است، اما 
در بخش خدمات این فاصله را مشاهده می کنیم، متاسفانه یا خوشبختانه در ایام 
مواجهه با این ویروس ما روزهای خاصی داشتیم، یک دوره آن شب عید بود، یک 
دوره در ماه مبارک رمضان بود و دوره دیگر در تابستان است که مردم به مسافرت می 
روند و این شرایط را سخت تر می کند. روحانی ادامه داد: نمی گوییم که سفر نباشد 
بلکه باید با احتیاط کامل با کرونا زندگی کنیم و استراتژی ما بر این مبنا باشد که 
احتیاط کامل را با رعایت فاصله ها، دستور العمل ها و  همان مراقبت ها و مواظبت ها 
و دست شستن ها و پرهیز از حضور در اجتماعات بزرگ را داشته باشیم. رییس 
جمهوری تصریح کرد: پایش و تصمیم گیری ما نه هفتگی بلکه به صورت روزانه است 
و روزانه در حال پایش هستیم که در کجا قرار داریم، بیماری در کجاست، شرایط 
ویروس و شرایط سلامت مردم چگونه است و برای این کار معیارهایی داریم، دنیا نیز 
ممکن است شبه این معیارها را داشته باشد؛ این تعداد مبتلا یکی از معیارهای ما 

است که روزانه اعلام می شود.
وی خطاب به مردم ادامه داد: این تعداد مبتلا برای مردم نگران کننده نباشد 
زیرا تعداد مبتلایان جدید عمدتا بر مبنای تست بوده و ممکن است فرد مبتلا هیچ 
علائمی نداشته و جوان و حال نیز باشد، اما در عین حال باید در قرنطینه خانگی قرار 

گیرد که ویروس را منتقل نکند، پس نگران نباشید.
روحانی با بیان اینکه اعلام آمار ابتلا بر مبنای تست به نفع آینده ما است، گفت:  
این باعث می شود که فرد مبتلا را هدایت کنیم و نگذاریم که دیگری را آلوده کند، 
خود فرد مبتلا ممکن است دچار هیچ مشکلی نشود، اما ممکن است پدر و پدربزرگ 
و فردی دارای بیماری زمینه ای در اطرافیان خود را مبتلا کند و آنها را در معرض 
خطر قرار دهد بنابر این تعداد مبتلا مهم نیست اما در عین حال باید مراقبت سخت 

را انجام دهیم.
 از امروز مساجد برای نمازهای یومیه به روی مردم باز است/ محدودیت ساعتی 

پاساژها برداشته شد .
درب مساجد در سراسر کشور برای نمازهای یومیه باز می شود 

روحانی در بخش دیگری از سخنان خود درباره تصمیمات امروز ستادملی مقابله 
با کرونا اظهارداشت: ادامه داد: تصمیمی که امروز گرفتیم راجع به مساجد است، 
که مورد درخواست همه مردم و خصوصا افراد متدین ماست، مردم می خواستند 
مساجد لااقل اگر برای عموم باز نیست برای نمازهای یومیه باز شود که  فرصت 
داشته باشند اگر نماز جماعت می خوانند فاصله ها را رعایت کنند. از امروز در 
مساجد به روی مردم در سراسر کشور با اجرای دستورالعمل برای نمازهای یومیه باز 

می شود.
وی در مورد بازگشایی پاساژها هم گفت: مساله دوم پاساژها است که محدودیت 
داشتیم که تا 6 بعدازظهر باز باشند که ما محدودیت ساعتی آن را بر می داریم ان 
شاءالله مشکلی در این زمینه نباشد. مواردی را هم وزیر کشور در خصوص مقرراتی 

برای ترافیک و سالم سازی دریا بیان کردند که جلسه آن را قبول کرد.
رییس جمهوری گفت: یکسری موارد داریم که در این جلسه درباره آن تصمیم 
نگرفتیم و ممکن است در جلسات بعد تصمیم بگیریم مانند صحن حرم هایی که 
صبح ها باز می شود شب ها هم باز شود قرار شد بررسی ها انجام شود یا مراکزی که 
استفاده از سالن اجتماعات آن ممنوع است، باید با دقت و سرعت کمتر به سمت 
گشایش برویم که مشکلی پیش نیاید. روحانی در پایان سخنانش بار دیگر از مردم 
خواست دستورالعمل های بهداشتی را به طور کامل مراعات کنند وگرنه ممکن است 
دچار موج شدید در برخی شهرستان ها شویم و مجبور شویم مقررات سخت و ویژه در 

برخی شهرستان ها در نظر بگیریم که برای مردم سخت خواهد بود.

معاون حقوقی رییس جمهوری: 

کشور باید طرح جامع حقوقی دوران 
پساکرونا داشته باشد

 معاون حقوقی رییس جمهوری گفت: کشور باید طرح جامع حقوقی در دوران کرونا 
و پساکرونا داشته باشد تا ابعاد حقوقی و آثار برجای گذاشته و مسائل حقوقی که به 
بار می آورد، پیش بینی کند و برای آنها علاج داشته باشد و راهکارهای ساختارمند ارائه 
دهد.   لعیا جنیدی روز شنبه در شصت و یکمین جلسه شورای هماهنگی امور حقوقی 
دستگاه های اجرایی که به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، افزود: کرونا مشکل جهانی 

است و ایران پس از چین دومین کشوری بود که این ویروس شیوع چشمگیر داشت.
وی ادامه داد: روزهای اول همه نگران بودند و اکنون وقتی به آن روزها می نگریم، 
دولت و به طور کلی همه ارکان حاکمیت خوب عمل کردند. جنیدی با اشاره به زحمات 
کادر بهداشت و درمان کشور اظهار داشت: کادر درمان به نحو قابل تحسین فداکارانه 
پیش رفتند و به وظیفه صرف مقید نشدند که اقدامات آنها جای قدردانی ویژه دارد. 
معاون حقوقی رییس جمهوری اضافه کرد: در مقاطع اولیه از نظر شیوع و تعداد فوت 
شدگان ناشی از این بیماری ایران داشت از چین جلوتر می رفت اما اکنون کشور ما به 
توفیق های بسیار خوبی در کنترل و مهار ویروس دست یافته است. وی گفت: کنترل 
و مهار ویروس کرونا در بسیاری از استانها به خوبی مدیریت شده و در برخی استانها از 
جمله استان خوزستان هم امیدواریم این بیماری مهار شود. جنیدی خاطرنشان کرد: 
گذراندن این مرحله ما را نباید از این موضوع مهم غافل کند که این ویروس دست کم 
تا زمانی که دارویی برای آن کشف نشود، ماندگار است، بنابراین نیازمند مراقبت دائم 
است و هر لحظه ممکن است که هر لحظه موج دیگری از این بیماری ایجاد شود. 
معاون حقوقی رییس جمهوری افزود: مسأله مهم دیگر این است که تا زمانی که این 
شرایط برقرار است علاوه بر ابعاد بهداشتی و درمانی و تخصصی نیازمند مدیریت ابعاد 
اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی و حقوقی هستیم زیرا دوران پساکرونا همان قدر که دوران 
کنترل و مهار مهم است، اهمیت دارد. معاون حقوقی قوه مجریه خطاب به مسئولان 
حقوقی دستگاه های اجرایی گفت: سازمان حقوقی دولت باید ابعاد حقوقی دوران 

پساکرونا را بسنجد و برنامه ها و راهکارهای تمهید شده داشته باشد.

سخنگوی ستاد مقابله با کرونا وزارت بهداشت :

جان باختگان کرونا در کشور
 به ۷۷۳۴ نفر رسید

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
گفت: تاکنون ١4٨ هزار و ٩5٠ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و 
با فوت 57 نفر در 24 ساعت گذشته، جان باختگان کرونا در کشور به 7734 نفر رسید. 
کیانوش جهانپور روز شنبه درباره آخرین وضعیت مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در 
کشور و موارد فوتی ناشی از این ویروس بیان کرد: از دیروز تا امروز ١٠ خرداد 1399 و 
بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ٢٨٢ بیمار جدید مبتلا به کووید 19 
در کشور شناسایی شد. از بین مبتلایان جدید، 4٣5 مورد بستری و ١٨4٧ بیمار به 
صورت سرپایی خدمات رسانی شدند. وی ادامه داد: با این حساب، مجموع بیماران 
کووید 19 در کشور به ١4٨ هزار و ٩5٠ نفر رسید. سخنگوی ستاد مقابله با کرونا وزارت 
بهداشت اظهار کرد: متاسفانه در طول 24 ساعت گذشته، 5٧ بیمار کووید 19 جان 
خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان کرونا در کشور به 7 هزار و ٧٣4 نفر رسید. 
جهانپور افزود: خوشبختانه تاکنون ١١6 هزار و ٨٢٧ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از 
بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ٢5٣٣ نفر از بیماران مبتلا به کووید 19 در 
وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند. وی بیان کرد: تاکنون ٩١5 هزار و 
٩٩٨ آزمایش تشخیص کووید 19 در کشور انجام شده است. رییس مرکز روابط عمومی 
وزارت بهداشت گفت: وضعیت استان خوزستان همچنان قرمز است. در حال حاضر 
استان های آذربایجان شرقی و غربی، لرستان، کردستان، کرمانشاه، اصفهان و هرمزگان 
در وضعیت هشدار قرار دارند. جهانپور اظهار کرد: گرچه ثبات نسبی و کاهش اندک 
موارد ابتلا به کرونا در خوزستان در روزهای اخیر دیده شده، اما همچنان وضعیت 
این استان قرمز است. امروز وزیر بهداشت برای ارزیابی نحوه ارائه خدمات و اجرای 
پروتکل های بهداشتی و بازگشایی صحن مقدس حرم امام رضا )ع( سفری به مشهد 
مقدس داشت. سخنگوی ستاد مقابله با کرونا وزارت بهداشت بیان کرد: تاکید مکرر ما، 
رعایت بهداشت عمومی و فردی است. با توجه به بازگشایی ها در روزهای اخیر، دقت و 
جدیت بیشتری باید از طرف مردم در همه کشور برای رعایت نکات بهداشت فردی و 
عمومی و فاصله گذاری ها و استفاده از ماسک در مکان هایی که امکان فاصله گذاری 
مقدور نیست، انجام شود. وی اظهار کرد: شست وشوی مکرر دست ها و استفاده از 

ماسک و فاصله گذاری در این روزها نباید فراموش شود.

 جهانگیری در پیامی به قالیباف:

 دولت آماده تعامل موثر با مجلس است
 معاون اول رییس جمهوری با تبریک انتخاب »محمدباقر قالیباف« به ریاست مجلس 
شورای اسلامی، گفت: دولت آماده همکاری و تعامل موثر با مجلس در راستای حفظ و 
تقویت اتحاد و انسجام ملی برای غلبه بر مشکلات و حل مسائل کشور است.  »اسحاق 
جهانگیری« در پیامی به »محمدباقر قالیباف« ضمن تبریک انتخاب وی به عنوان 
رییس مجلس شورای اسلامی، اظهار داشت: بی تردید در مقطع حساس کنونی که 
دشمنان این ملک و ملت با اعمال سخت ترین تحریم های ظالمانه و فشارهای سیاسی 
و اقتصادی حتی در شرایط کرونایی نیز از هیچ تلاشی برای ضربه زدن به کیان انقلاب 
و نظام و کشور فروگذاری نمی کنند، حفظ و تقویت اتحاد و انسجام ملی برای غلبه بر 
مشکلات و حل مسائل کشور که مورد انتظار ملت بزرگ و شریف ایران نیز می باشد، بیش 
از پیش ضرورت دارد. معاون اول رییس جمهوری در این پیام تصریح کرد: ضمن اعلام 
آمادگی دولت برای همکاری و تعامل موثر با مجلس شورای اسلامی، توفیق جنابعالی، 
هیات رئیسه و نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی را در انجام وظایف نمایندگی و 

خدمت به مردم و نظام مقدس جمهوری اسلامی از خداوند متعال خواستارم.
 

واکنش موسوی به خروج آمریکا از سازمان جهانی بهداشت:

جهان فریب بازی اتهام زنی آمریکا را نمی خورد
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: رژیم بی مسئولیت آمریکا بعد از ناکامی در 
انجام وظایفش در قبال مردم خود، همواره به دنبال راه فراری بوده تا افتضاحی که به بار 
آورده را پنهان کند.  به گزارش اداره کل اطلاع رسانی و امور سخنگویی وزارت امور خارجه، 
»سید عباس موسوی« در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: »در قسمت جدید سریال 
»خروج« و در میانه یک همه گیری که جهان را پریشان کرده، ایالات متحده رابطه خود را با 
سازمان جهانی بهداشت قطع کرده است.« وی ادامه داد: »این رژیم بی مسئولیت بعد از 
ناکامی در انجام وظایفش در قبال مردم خود، همواره به دنبال راه فراری بوده تا افتضاحی 
که به بار آورده را پنهان کند. اما بازی اتهام زنی، جهان را نفریفته و نخواهد فریفت.«  دونالد 
ترامپ روز )جمعه 9 خرداد( در نشست خبری با اعلام خروج رسمی آمریکا از سازمان 
جهانی بهداشت گفت: از آنجا که آنها نتوانسته اند اصلاحات لازم را انجام دهند، ما امروز 
روابط خود با سازمان جهانی بهداشت را پایان خواهیم داد. وی پیشتر گفته بود، سازمان 

جهانی بهداشت در انجام وظیفه خود در واکنش به شیوع ویروس کرونا ناکام بوده است.

پورابراهیمی خبر داد

تهیه طرحی برای تعیین تکلیف جا ماندگان 
سهام عدالت

منتخب مردم کرمان در مجلس شورای اسلامی از تهیه یک طرح دو فوریتی برای 
تعیین تکلیف جا ماندگان سهام عدالت خبر داد.  محمدرضا پورابراهیمی اظهار کرد: 
با همکاری مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی و چند کارشناس حوزه های 
تخصصی مربوط به سهام عدالت طرح دو فوریتی را تنظیم کردیم تا اصلاحاتی را در 
آیین نامه اجرایی دولت در خصوص سهام عدالت اعمال کنیم چرا که در حال حاضر این 
امر مشکلاتی را برای مردم و بازار سرمایه به وجود آورده است. وی افزود: ما به دنبال این 
هستیم وضعیت کسانی که در گذشته مشمول سهام عدالت نشدند اعم از این که در آن 
زمان واجد شرایط بودند یا این که بعدا واجد شرایط شدند را تعیین تکلیف کنیم و در واقع 
واجدان سهام عدالت به نوعی غربالگری شوند. پورابراهیمی با بیان این که پیش نویس 
این طرح آماده شده است، اضافه کرد: در این طرح هم اصلاح چارچوب های دولت 
و هم تعیین تکلیف جا ماندگان سهام عدالت پیش بینی شده و این طرح پس از تایید 

اعتبارنامه نمایندگان در دستور کار مجلس قرار می گیرد.

اصلی ترین راهبرد 
مجلس یازدهم 

نگاه به آینده ، مثبت اندیشی و ایجابی عمل کردن، 
راه حل اساسی مشکلات مردم و کشور خواهد بود. 

این اصلی ترین راهبردی است که نمایندگان مردم در خانه ملت و مجلس یازدهم 
می توانند در شرایط حساس و سرنوشت ساز کنونی نصب العین خویش قرار 

بدهند.
مجلس یازدهم ازاین حیث که با پشتوانه بیش از چهل و یک سال عمر بابرکت 
انقلاب اسلامی و تجربه مجالس دهگانه قبل ، اکنون سکان قانونگذاری و نظارت 
بر اجرای قوانین مصوب کشور بویژه قانون اساسی را بعهده گرفته است، متمایز با 
مجالس قبل می باشد و قطعا عمر چهار ساله این مجلس هم بسان دیگر مجالس 
کوتاهتر از آن خواهد بود که تصورش را می توان کرد ، ولذا نکته هایی را از باب 
یادآوری به محضر کرسی نشینان بهارستان و سنگربانان حقوق نظام اسلامی و 
ملت شریف درخانه ملت و منتخبان نمایندگی مردم در مجلس یازدهم ، متواضعانه 

تقدیم مینماییم:
نگاه به آینده، با رویکرد ایجابی و عمل مجاهدان و مخلصانه ، چنانکه عامل اصلی 
حل معضلات و مشکلات کنونی جامعه و مردم می باشد ، هزینه کردن وقت و 
سرمایه مجلس با زیر سوال بردن گذشته و بگو مگوهای انحرافی نسبت به ناکامی 
های مجالس قبل بویژه مجلس دهم نیز عامل اصلی از دست دادن فرصت ها 
خواهد بود ، ولذا بجای سرگرم شدن به مباحث بی ارزشی که جز ناامیدی مردم 
و تضعیف نظام و کشور عایداتی بدنبال نخواهد داشت ، در تکاپوی خوش عملی 
و درخشش مجلس یازدهم در این عمر کوتاه چهار ساله باید بود و کاری کرد 
کارستان ، تا هم امیدهای رفته باز گردد و هم افق روشنی پیش روی توده مردم در 

جهت پیشرفت و تحقق عدالت ، ترسیم بشود.
2- آیا مشکل اصلی کشور کمبود قانون است و یا قانون های معطل مانده 
و بایگانی شده ؟ آیا وظیفه کمیسیونهای تخصصی مجلس تنها کار کارشناسی 
کتابخانه ای است و یا درک معضلات و بررسی های میدانی و بازرسی ها و تحقیق 
و تفحص های قاطع و انقلابی است ؟ آیا مشکل در تولید قوانین متراکم است 
ویا در پیگیری و اجرای قوانین متنوع و مصوب است؟ متاسفانه وقتی همه چیز 
در نگاه های سطحی و پرستیژ کتابخانه ای و ساز و کار کرسی نشینی و زینت 
المجالسی و سیاست زدگی، منحصر می گردد در تمام شئونات کشور نیز شاهد 
این ایستایی و بعضا بی خاصیتی و سپس تلمبار شدن مشکلات در جامعه و 
کشور می باشیم. کافی است بعنوان نمونه به هزاران پایان نامه و رساله های 
علمی پژوهشی که سالهاست فقط زینت کتابخانه ها بوده و بایگانی محافل علمی 
است نظری افکنیم . رساله هایی که علیرغم هزینه های سنگین از بیت المال ، 
هیچ خاصیتی برای توده مردم و جامعه نداشته و ندارد جز دادن پز آماری برای 
برخورداری رتبه های علمی جهانی که البته بسیاری از آنها برای مردم نان و آبی 
بدنبال نداشته و چه بسا اولویت اول نبوده و نیست زیرا آنچه اکنون توده مردم بویژه 
جوانان را رنج می دهد سفره های خالی و رنج بیکاری و مشکلات تحصیل و ازدواج 
و معیشت و فرهنگ عمومی و بی عدالتی است که علیرغم همه مجاهدتها و تلاشها 
و برکات نظام و انقلاب و دست آوردهای خیره کننده و داشتن سرمایه های ملی 
، با آنها دست و پنجه نرم می کنند، براستی ریشه اصلی در بروز و ظهور این همه 
گرفتاری ها و مشکلات جامعه در کجاست ؟ مهم تصویب لایحه و قانون خوب 
نیست بلکه مهم نظارت و اجرای خوب قوانین است که متاسفانه خلآ محسوس و 
ملموس عصر و زمان ماست . که امید واریم مجلس یازدهم این امر لازم و ضروری را 

در اولویت های خود قرار بدهد .
3- از آنجا که سرگذشت پیشینیان عبرتی است برای آیندگان ، نقد و بررسی 
عملکرد مجالس قبل تنها ازاین حیث مفید خواهد بود که نقاط قوت و ضعف 
احصی گردیده و با تقویت نقاط قوت، در مقام جبران نقاط ضعف گامهای بلندی 
برداشته بشود، و لذا چنانکه قبل از این تاکید شد ، درک واقعی از نیازهای جامعه 
و مردم و اولویت بندی آنها در راس همه اقدامات اساسی است که باید به سرانجام 
برسد ، زیرا خانه ملت بودن مجلس بدون آن معنی و مفهومی نخواهد داشت ، و 
لذا چه زیبا و البته درست و منطقی ریاست سنی مجلس یازدهم )  حجت الاسلام 
تقوی( در مراسم افتتاحیه فرمودند که مجلس باید مجلس ملت باشد نه مجلس 
الدوله ، یعنی نمایندگان باید همواره خود را مدیون اعتماد مردم و بدهکار به آنان 
بدانند تا بدهکار به جریان حاکم بر دولتها و یا حتی احزاب و جریانهای سیاسی 

کشور.
4- تقدم و ترجیح منافع و مصالح ملی ، ابتدائی ترین مسئولیت نمایندگان 
مردم در مجلس شورای اسلامی است که نوع نگرش و مواضع و گرایشات مختلف 
نمایندگان را در جهت آرمانها و ارزشهای ملی و انقلابی هدایت و سامان می دهد و 
لذا انتظار می رود مجلس یازدهم برای حفظ انسجام ملی و افزودن بر سرمایه های 
اجتماعی، و نیز عزت و اقتدار جامعه اسلامی و انقلابی ایران، با محور قرار دادن 
منویات رهبری حکیم و فرزانه انقلاب ، در چارچوب قانون اساسی، از پاسداری و 

محافظت از منافع ملی هرگز دریغ ننمایند.

محتوا مهم است!
روزگاری بود که در دهه 70 سهم ما از شبکه جهانی 
اینترنت محدود به استفاده از محتوای تولید شده 

باقی دنیا و علی الخصوص غربی ها بود؛
غالب  که  داده  حجم  این  به  دسترسی  که  البته 

آن هم در مسیر درست استفاده از دانش و تجربیات بشری بود وضعیتی شبیه 
باقی ارتباطات جهانی و تجاری و دانشی ما داشت: تراز منفی محتوایی. در همان 
سال ها و هم زمان با نهضت تولید علم که در کشور رونق گرفت، موج تولید و عرضه 
محتوای فاخر فارسی به دوست داران و طرفداران ایرانی و همچنین فارسی زبانان  
غیر ایرانی نیز آغاز گردید. به موازات حجم گسترده تولید محتوا ایجاد زیرساخت 
داخلی برای میزبانی و عرضه محتوا نیز در قالب شبکه ملی اطلاعات در دستور کار 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات قرار گرفت و سرانجام در دولت های یازدهم و 
دوازدهم با رشد چشمگیر لایه خدمات و محتوا، زیرساخت های ارتباطی کشور نیز 

شاهد رشد فزاینده و کم نظیری بود.
افزایش ضریب نفوذ اینترنت پهن باند از یک سو و حمایت های همه جانبه از 
صاحبان خدمات آنلاین و محتواها نیز از سوی دیگر توقعات کاربران برای دریافت 
خدمات اینترنت با کیفیت، ثبات و سرویس را بالاتر برد و این سیکل ارتقا و پیشرفت 
تا امروز ادامه دارد. شبکه ملی اطلاعات امروز یک درخت تنومند است که ریشه در 
زیرساخت های قوی و با امنیت بالا دارد و تنه و شاخه های آن در لایه های خدمات 
و محتوا هر روز پربارتر می شوند و سایه  آن بر سر کاربران بیشتری برقرار می گردد. 
توسعه خدمات رایانش ابری و سرویس های توزیع داده و مراکز داده هر روز بواسطه 
توسعه نیازهای محتوایی و خدماتی به امری جدی تر بدل می گشت که آخرین 

اقدام در این زمینه افتتاح و سرآغازهای اخیر است.
در این میان توسعه تلویزیون های اینترنتی چه در قالب VOD و چه در قالب 
IPTV بعنوان مراکز اصلی توزیع و عرضه محتوای دیجیتال در سال های اخیر 
مورد توجه تمام ذی نفعان این عرصه بوده است. چه وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در خصوص توسعه زیرساخت ها، چه سازمان صداوسیما و و وزارت 
ارشاد در زمینه رگولاتوری محتوا و سامانه های قانونی عرضه و چه تولیدکنندگان 
محتوا بعنوان موتور محرک این عرصه. خدمات محتوای دیجیتال که متاسفانه در 
سال های اخیر در قالب سرویس های ارزش افزوده مسیر بسیار خطایی را طی 
کرده بودند، امروز با توسعه پلتفرم های ویدیویی در مسیر جدیدی قرار دارند. 
خانواده ها با اطمینان خاطر و با ترافیک ارزان تر و در بستر شبکه ملی اطلاعات 
می توانند از محتوای فاخر لذت ببرند و این بستر امکان حراست از حقوق مادی 
و معنوی تولیدکنندگان محتوا را نیز به خوبی فراهم نموده است. اقتصاد محتوا 
بعنوان یکی از زیرشاخه های اقتصاد دیجیتال مسیر بسیار روشنی را در پیش روی 
خود می بیند و این در حالی ست که هنوز ما فاصله بسیاری با استانداردهای تعداد 
کاربران تلویزیون های اینترنتی در جهان و حتی کشورهای منطقه داریم. کمپین » 
هر ایرانی؛ یک تلویزیون اینترنتی« گامی بلند در این زمینه است که می تواند ضمن 

رونق اقتصاد این حوزه، شتابی جدی در رونق تولید محتوا ایجاد کند.
* معاون فناوری و نوآوری وزارت ارتباطات 

رییس جمهوری :

به زودی به شرایط قبل از کرونا برنخواهیم گشت

اخبار

سیدستار هاشمی*

ابوالقاسم علیزاده*

سخنگوی شورای نگهبان گفت: در جلساتی که با همتی 
رئیس کل بانک مرکزی پیرامون لایحه حذف چهار صفر 
داشتیم، ابهامات نسبت به تعهدات به صندوق بین المللی 

پول رفع نشد و این ابهامات را به مجلس اعلام کردیم. 
»عباسعلی کدخدایی«  در نشست خبری امروز شنبه 
خود گفت: لایحه کمک به ساماندهی پسماندهای عادی 
با مشارکت بخش غیر دولتی مغایر با موازین شرع و قانون 
اساسی شناخته نشد، همچنین طرح کاهش مجازات 
اساسی  قانون  و  شرع  موازین  با  مغایر  تعزیری  حبس 

شناخته نشد.
وی افزود: همچنین عدم مغایرت با شرع و قانون اساسی 
طرح استفساریه ماده  103 مربوط به مدرک کارشناسی 
برای جاهایی که ارزش استخدامی دارد، به مجلس اعلام 
شد. سخنگوی شورای نگهبان ادامه داد: لایحه حمایت 
و جنگلبانی  ماموران حفاظت محیط زیست  از  قضایی 
مورد بررسی قرار گرفت و عدم مغایرت آن با شرع و قانون 
اساسی به مجلس اعلام شد.          کدخدایی اظهارداشت: 
قانون  از  بخشی  در طرح اصلاح  را  همچنین ضوابطی 
احزاب در قالب آیین نامه در نظر گرفته بودند که امری 
قانونی تلقی شود که مغایر اصل 85 تشخیص داده شد و 
علی رغم اصلاحی که به عمل آوردند، اما شورای نگهبان 
اعلام کرد که ابهام اصل 85 همچنان به قوت خود باقی 

است و مجلس باید برای آن قانونی تصویب کند.
حذف  لایحه  کرد:  اضافه  نگهبان  شورای  مقام  قائم 
چهار صفر از پول ملی در جلسات شورای نگهبان بررسی 
شد و در تبصره یک این طرح تعهداتی در برابر صندوق 
بین المللی پول ایجاد شده بود که شورای نگهبان اعلام 
کرد باید این تعهدات به روشنی مطرح شود و دارای ابهام 
بانک  آقای همتی رئیس کل  با  است.  در جلساتی که 
مرکزی پیرامون لایحه حذف چهار صفر داشتیم، ابهامات 
نسبت به تعهدات به صندوق بین المللی پول رفع نشد و 
این ابهامات را به مجلس اعلام کردیم. به گفته سخنگوی 
شورای نگهبان، طرح دوفوریتی مقابله با اقدامات خصمانه 

رژیم صهیونیستی علیه صلح و امنیت مغایر با موازین شرع 
و قانون اساسی شناخته نشد.

وی در پاسخ به سوالی درباره تشکیل مجلس یازدهم و 
امیدواریم  داشت:  اظهار  نگهبان  شورای  با  آن  تعاملات 
تلاش  و  استفاده  گذشته  از  یازدهم  مجلس  نمایندگان 
کنند در جهت احقاق حقوق و رفع مشکلات به خصوص 
مشکلات معیشتی مردم گام بردارند.  کدخدایی ادامه داد: 
شورای نگهبان برای در اختیار قرار دادن توان کارشناسی 
خود به مجلس یازدهم آمادگی دارد همچنین پژوهشکده 
شورای نگهبان در جهت ارتقاء روند قانونگذاری آمادگی 
مجلس  در  ما  گفت:  نگهبان  شورای  سخنگوی  دارد. 
شورای  مجلس  نمایندگان  با  خوبی  تعامل  نیز  گذشته 
اسلامی داشتیم ان شاءالله این ارتباط حفظ شود ما در 
کمک  هستیم  حاضر  قانونگذاری  کیفیت  ارتقاء  جهت 
کنیم. وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر این که قبل 
از انتخابات اخیر افرادی شورای نگهبان را به نقض قانون 
متهم کردند، گفت: ما البته از این آسیب ها زیاد دیده ایم. 
معمولًا دوستانی که رای نمی آورند و صلاحیتشان تایید 
نمی شود از این صحبت ها زیاد مطرح می کنند خیلی به 
این ها توجه نداریم آنچه که برای ما مهم است اجرای قانون 
اجرای  از  نمی توانیم  طبیعتاً  است،  انتخابات  مقررات  و 
قانون انتخابات کوتاه بیاییم و آنها را نادیده بگیریم شکایتی 
را در این جهت نخواهیم داشت اگر توهین و افترایی نبوده 
باشد. در عین حال این امر را بر خود محفوظ می داریم که 

اقدامات قانونی را انجام دهیم.
اعلام انزجار خودمان را از قتل رومینا اشرفی 

اعلام می کنیم
وی در ادامه قتل رومینا  اشرفی دختر 13 ساله تالشی را 
جنایت نابخشودنی،  خلاف شرع و قانون اساسی و خلاف 
قوانین و مقررات جاری ما عنوان کرد و گفت: یک امر در 
واقع غیر انسانی بوده و ما هم انزجار خودمان را مثل بقیه 
اقشار از این گونه جنایت هایی که اتفاق افتاده است، اعلام 
می کنیم. کدخدایی افزود:  اینگونه مسائل فقط با یک 

قانون حل نمی شود و زمینه های فرهنگی - اجتماعی 
دارد شاید زمینه های اقتصادی هم داشته باشد. باید همه 
تلاش کنند که این نواقص را جبران کنند آنچه که مربوط به 
شورای نگهبان است قانونی بوده است که مربوط به لایحه 
حمایت از اطفال و نوجوانان است که ارتباط مستقیمی با 
این مسئله ندارد و احکامش در سایر قوانین مطرح شده 
است. سخنگوی شورای نگهبان تصریح کرد: لایحه اطفال 
و نوجوانان  یک نوبت برای ما فرستاده شد.  ایراداتی داشته 
که به مجلس فرستادیم، که این پروسه چندماه طول کشید. 
همانطور که می دانید شورای نگهبان 10 روز و حداکثر 20 
روز فرصت برای اعلام نظر دارد، مجلس می تواند سریعتر 
مصوبه را اصلاح و به ما ارسال کند ولی این اتفاق نیفتاد. 
وی ادامه داد: هیچگونه قصوری از سوی شورای نگهبان در 
تصویب این لایحه نبوده و ما نظر خود را در فرصت قانونی 
اعلام کردیم که مجلس می توانست ایراد را برطرف و آن را 
مجددا به شورای نگهبان ارسال کند، هرچند هیچ ارتباطی 

هم بین این جنایت و این لایحه نمی بینم.
نمایندگان برای سروسامان دادن به قانون 

انتخابات همت کنند
قانون  اصلاح  درباره  دیگری  سوال  به  پاسخ  در  وی 
مجلس  در  موضوع  این  بررسی  سرگیری  از  و  انتخابات 
یازدهم گفت: فعالیت ما در این رابطه با مجلس دهم از 
سال اول این مجلس آغاز شد و تا پایان سال این مجلس هم 
نتیجه آن دیده شد.  کدخدایی بیان داشت: ما مذکراتی در 
این رابطه با مجلس یازدهم داشتیم و پیش نویس هایی در 
این رابطه تهیه شده است و کارشناسان ما در پژوهشکده 
این آمادگی را دارند و این مسئله هم اعلام شده است.  
ان شاءالله این فعالیت مشترک صورت گیرد و امیدواریم با 
استفاده از تجارب مجلس دهم، نمایندگان مجلس یازدهم 
همت کنند تا قانون انتخابات سرو سامان پیدا کند. اما 
لازمه تحقق این مسئله آن است که مجلس رسمیت قانونی 
پیدا کند و کمیسیون ها تشکیل شوند تا طرح اصلاح 

قانون انتخابات به طور دقیق بررسی شود.

سخنگوی شورای نگهبان :
ابهامات طرح حذف چهار صفر از پول ملی رفع نشده است

به  اسلامی  جمهوری  بنیانگذار  اینکه  بیان  با  )ره(  امام  بزرگداشت  مرکزی  ستاد  دبیر 
دستورهای پزشکی بسیار مقید بودند، گفت: مراسم سالگرد ارتحال امام خمینی )ره( با وجود 
تقاضای مردمی و با توجه به فراگیری ویروس کرونا 14 خردادماه در حرم مطهر ایشان برگزار 

نمی شود. 
محمدعلی انصاری روز شنبه در نشست خبری سی و یکمین سالگرد عروج ملکوتی حضرت 
امام خمینی )ره( افزود: در سه سال گذشته با وجود تقارن سالگرد ارتحال امام خمینی)ره( با 
ماه مبارک رمضان و اینکه بسیاری از شیفتگان ایشان به دلیل روزه داری موفق به حضور در این 
مراسم نمی شدند، مراسم ها به صورت منظم برگزار شد. وی اظهار داشت: پیش از سال 99 در 
جلسات ستاد بزرگداشت امام راحل بدنبال آن بودیم که چگونه پس از سه سال به تقاضاهای 

فزاینده علاقه مندان امام برای حضور در این مراسم پاسخ دهیم.
این مسوول خاطرنشان کرد: شیوع ویروس کرونا بسیاری از معادلات و برنامه های بشری را 

برهم زد و ستاد مرکزی بزرگداشت سالگرد ارتحال امام خمینی)ره( را بر آن داشت که بر اساس 
دستورالعملهای بهداشتی مراسم سی و یکمین سالگرد امام راحل را در حرم مطهر لغو کنیم.

از  نفر  هزار  اینکه صدها  از  داد:  ادامه  )ره(  امام خمینی  بزرگداشت  مرکزی  دبیر ستاد 
شیفتگان امام راحل در روز 14 خرداد از استماع سخنان حکیمانه رهبر فرزانه انقلاب و زیارت 
حرم مطهر محروم شدند، متاسفیم. انصاری اظهار امیدواری کرد: مردم در این شرایط با 
حضور حداکثری در خانه ها و بهره گیری از ظرفیت های رسانه ای با شخصیت، سیره و مکتب 
سیاسی امام راحل بیشتر آشنا شوند. وی تاکید کرد: قدرت های بزرگ و جهانخواران بخواهند 
یا نخواهند، اندیشه، مکتب سیاسی و قدرت تربیتی امام )ره( یک واقعیت انکار ناپذیر است. 
این مسئول گفت: نگاه آگاهانه بشر به مدیریت های ناکارآمد رهبران جهان و ناتوانی دولت ها 
در مهار پدیده هایی مانند داعش و ویروس کرونا باعث می شود میزان اثرگذاری مکتب امام 

راحل را در عصر حاضر رصد کنیم و به مهمترین شاخص های امام دست بیابیم.

دبیر ستاد بزرگداشت امام )ره(:ا وجود تقاضای مردم

مراسم سالگرد ارتحال امام در حرم مطهر برگزار نمی شود
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فواید بیدار شدن در صبح زودعلت تلخ و بدمزه بودن دهان 

جراحی در بیماران کووید ۱۹ عامل
 بروز مشکلات ریوی است

نتایج یک مطالعه نشان می دهد انجام عمل جراحی در بیماران مبتلا به کووید 
19 می تواند با مشکلات جدی ریوی همراه باشد. 

به گزارش ایسنا، در این بررسی آمده است: بیش از نیمی از بیماران مبتلا به 
کووید 19 که تحت عمل جراحی قرار گرفته اند دچار مشکلات ریوی همچون 

ذات الریه و مشکلات جدی تنفسی می شوند.
همچنین به گفته محققان نزدیک به 40 درصد از این بیماران در مدت 30 روز 

جان خود را از دست داده اند.
متخصصان انگلیسی اظهار داشتند: اگرچه لازم است خطرات مرتبط با بیماری 
کووید 19 در برابر خطرات ناشی از تاخیر در انجام جراحی در هر بیمار متوازن شود 
اما این مطالعات نشان می دهد که آستانه عمل جراحی در مقایسه با شرایط عادی 

باید افزایش پیدا کند.
متخصصان تاکید کردند: تیم های پزشکی باید جراحی های غیر حیاتی را به 
تعویق انداخته و سایر گزینه های درمانی را در نظر گیرند که ممکن است نیاز به 

جراحی به تاخیر افتد یا گاهی اوقات از انجام آن اجتناب شود.
به گفته محققان انگلیسی قرار گرفتن در معرض کروناویروس عامل بیماری 
کووید 19 در بیمارستان با مشکلات ریوی مرتبط است که دلیل آن افزایش 
التهاب و واکنش های سیستم ایمنی به جراحی و دستگاه های تنفس مصنوعی 

است.
دستورالعمل های متعددی برای مدیریت بیمارانِ نیازمند به عمل جراحی در 
مدت زمان همه گیری بیماری وجود دارد اما به گفته پزشکان تحقیقات زیادی در 

مورد تاثیر کروناویروس بر مشکلات ریوی و مرگ انجام نگرفته است.
در این تحقیق محققان انگلیسی اطلاعات مربوط به 1128 بیمار را از 235 
بیمارستان در 24 کشور از جمله ایالات متحده آمریکا و در درجه اول اروپا مورد 
تحلیل قرار دادند. اکثر بیماران، حدود 74 درصد از آنان تحت عمل جراحی 

اورژانسی قرار گرفته اند و بقیه موارد، جراحی های انتخابی داشته اند.
محققان تاکید کردند: این بیماران در هفت روز منتهی به عمل جراحی یا 30 روز 

بعد از عمل مورد آزمایش کروناویروس قرار گرفته که نتیجه آن مثبت بوده است.
به گزارش خبرگزاری یونایتدپرس، بررسی ها نشان داد در مجموع مشکلات 
ریوی در 51.2 درصد از بیماران مشاهده شد. از این تعداد 38 درصد طی 30 
روز از زمان عمل جراحی جان خود را از دست دادند. همچنین به طور کلی، 24 
درصد از بیماران کووید 19 که تحت جراحی قرار گرفته اند در مدت 30 روز فوت 

کرده اند.

برخلاف تصور ما که می توان مواد غذایی را برای مدت طولانی در یخچال نگهداری 
کرد، کارشناسان معتقدند قراردادن برخی خوراکی ها در یخچال موجب از بین رفتن 
طعم و مزه و در مواردی تغییر بافت آنها می شود.  تصور همه ما از یخچال وسیله ای 
است که می توان مواد غذایی را برای مدت زمان طولانی در آن نگهداری کرد. این 
موضوع در مورد اکثر خوراکی ها واقعیت دارد چنانچه بدون یخچال قادر به نگهداری 
گوشت، محصولات لبنی و بسیاری از انواع مواد غذایی در خانه نیستیم. یخچال 
به راستی معجزه ای محسوب می شود که شیوه غذا خوردن خانواده ها را متحول 
ساخته است. اما به تازگی مشخص شده است که برخی خوراکی ها تازگی خود را 
در یخچال از دست می دهند. همچنین برخی اوقات سرد کردن خوراکی ها طعم و 
عطر آنها را کاهش می دهد و تغییراتی نیز در بافت آن ها ایجاد می کند. در این گزارش 
به چند خوراکی اشاره شده است که نگهداری آن ها در یخچال باعث می شود هرگز 
از چشیدن طعم واقعی آن ها لذت نبریم. این درحالی است که با نگهداری آن ها در 
دمای اتاق می توان از نابودی غیرعمدی بسیاری از مواد مغذی آن ها پیشگیری کرد.

سیب زمینی
بهترین روش برای نگهداری سیب زمینی، قرار دادن آن ها در  یک مکان سرد و تاریک 
است. اما یخچال خیلی خنک است. سرمای یخچال نشاسته سیب زمینی را از بین 
می برد و بافت سیب زمینی را پودری می کند که خوردن آن خوشایند نیست. همچنین 

نشاسته سیب زمینی در یخچال به قند تبدیل می شود که بر طعم آن تاثیر می گذارد.
پیاز

از دیگر خوراکی هایی که نباید در یخچال قرار داد، پیاز است. پیاز در یخچال سریعتر 
از محیط درون اتاق فاسد می شود. زمانی که پیاز در یخچال نگهداری شود خیلی 
سریع رنگ آن قهوه ای شده و بافت آن نرم می شود. بهترین مکان برای نگهداری پیاز 
قرار دادن آن در دمای اتاق و به دور از تابش نور خورشید است؛ اما زمانی که پوست 
پیاز کنده شود بهتر است که آن را در یک کیسه فریزر در قفسه سبزیجات یخچال 

نگهداری کرد.
سیر

وقتی سیر در یخچال قرار می گیرد طعم و رایحه خود را از دست می دهد؛ برای حفظ 
طعم و رایحه سیر باید آن را در یک ظرف خنک و خشک که هوا از آن عبور می کند 
قرار داد. پاکت های کاغذی نمونه خوبی برای نگهداری سیر هستند اما باز هم باید به 
یاد داشت زمانی که سر سیر بریده می شود این سبزی شروع به خراب شدن می کند. 

بنابراین باید آن را در عرض 10 روز مصرف کرد.
ملون ها

بهترین مکان برای نگهداری تمام انواع ملون ها مانند طالبی، هندوانه و گرمک، 
قرار دادن آن ها در دمای اتاق است. برخی تحقیقات نشان می دهند که قرار دادن 
ملون ها در یخچال خیلی سریع باعث از بین بردن محتوی آنتی اکسیدانی آنها 
می شود. بنابراین با نگهداری ملون ها در دمای اتاق اطمینان حاصل می شود که میوه 
سالمتری مصرف می کنید. با این حال باید توجه داشت که بعد از بریدن ملون ها باید 

آنها را در یخچال قرار داد و می توان آن ها را برای 3 یا 4 روز در یخچال نگهداری کرد.
عسل

عسل زمانی که در یخچال قرار می گیرد، ساختاری کریستالی مانند پیدا کرده و 
سفت می شود. بنابراین عملا غیر قابل استفاده می شود و دیگر طعم خوبی نخواهد 
داشت. اما با قرار دادن عسل در دمای اتاق می توان آن را برای مدت زمان طولانی 
نگهداری کرد. همچنین در نظر داشته باشید عسل هایی که بر اثر نگهداری طولانی 

مدت سفت می شوند را می توان با انداختن شیشه آن ها در آب گرم دوباره نرم کرد.
نان

نان در کل فاسد شدنی است و زود کپک می زند . برخی افراد برای جلوگیری از 
کپک زدن نان، آن را در یخچال می گذارند اما نگهداری نان در یخچال باعث می شود 
خشک و سفت شود و دیگر خوشمزه نباشد. بهترین روش برای نگهداری نان، قرار 
دادن آن در جا نانی و مصرف کوتاه مدت آن است اما اگر مجبورید که نان را برای 
مدت زمان طولانی تری نگهداری کنید، بهتر است آن را در فریزر قرار داده و بعد در 

توستر گرم و مصرف کنید.
آجیل ها

نگهداری آجیل ها در یخچال باعث می شود روغن آن ها ترش نشود و درنتیجه طول 
عمر بیشتری پیدا کنند اما با قرار دادن آجیل ها در یخچال، طعم و مزه آن ها از بین 

می رود و بو و رایحه یخچال و سایر مواد غذایی که در آن هست را به خود می گیرند.
بهترین روش برای نگهداری آجیل ها، قرار دادن آن در ظرف دردار است که هوا در 
آن نفوذ نکند. اما برای احیای آجیل هایی که در یخچال قرار گرفته اند، بهتر است قبل 

از مصرف آن ها را در یک ماهی تابه خشک، تفت داد.
قهوه

اگر از افراد طرفدار قهوه هستید، حتما می دانید که تفاوت زیادی میان یک قهوه 
خوب و بد وجود دارد. قرار دادن قهوه در یخچال چه به صورت دانه های قهوه و یا 
پودر قهوه باعث می شود که آب به خود جذب کند و در نتیجه قهوه خوب دم نکشد. 
بهترین روش برای نگهداری قهوه، قرار دادن آن در دمای اتاق و در ظرف در داری 

است که هوا در آن نفوذ نکند.
گوجه فرنگی

گوجه فرنگی هم از دیگر مواد غذایی است که نباید آن را در یخچال قرار داد زیرا سرد 
کردن گوجه فرنگی باعث می شود طعم و مزه خود را از دست بدهد و بافت آن نرم 
شود.  همچنین در صورتی که گوجه فرنگی ها نرسیده باشند باید آن ها را پشت یک 
پنجره آفتاب گیر قرار داد. اما اگر گوجه فرنگی ها بیش از حد رسیده باشند بهتر است 

آن ها را پخت و بعد در یخچال نگهداری کرد.
سس تند

نگهداری سس های تند در یخچال ایرادی ندارد اما مقداری از طعم تند خود را از 
دست می دهند. از سوی دیگر واقعا نگهداری سس های تند در یخچال ضرورتی ندارد 

زیرا این سس ها مقادیر زیادی سرکه دارند که از رشد باکتری پیشگیری می کند.
کرم شکلاتی فندقی

 مزه کرم شکلات فندقی بر روی نان تست یا میوه عالی است اما زمانی که ظرف 
کرم شکلاتی در یخچال گذاشته می شود، این کرم سفت شده  و دیگر نمی توان آن 
را  روی نان یا میوه مالید. همچنین نگهداری کرم شکلاتی فندقی در یخچال باعث از 
دست دادن  طعم و مزه خاص آن می شود. در کل ظرف های باز نشده کرم شکلات 
فندقی را می توان برای مدت زمان دو ماه نگهداری کرد اما زمانی که در این شکلات باز 
می شود باید آن را در عرض یک ماه بدون آنکه در یخچال گذاشته شود، مصرف کرد.

سیب 
سیب از دیگر میوه هایی است که نگهداری آن در یخچال باعث تغییر بافت آن 
می شود.اگر دوست دارید سیب سرد مصرف کنید می توانید آن را در یخچال بگذارید 
اما واقعا نیازی به این کار نیست؛ در حقیقت نگهداری سیب در یخچال باعث می شود 
بافت ترد خود را از دست بدهد. سیب، میوه زیبایی است که می توان آن را برای دو 

هفته بر روی میز یا کانتر آشپزخانه قرار داد.
آوکادو

یا خیلی نرم اصلا خوشایند نیست،  آوکادوی سفت  همه می دانیم که مصرف 
بنابراین آوکادو را باید در دمای اتاق نگهداری کرد تا رسیده شود چرا که  قرار دادن 
آن در یخچال مانع رسیدن این میوه می شود اما باید به خاطر داشته باشید که اگر 
آوکادویی بیش از حد رسیده بود باید آن را در یخچال قرار داد تا بتوان برای دو یا سه 

روز این میوه را نگهداری کرد.
میوه های هسته دار

میوه های هسته دار مانند شلیل، زردآلو، انبه، آلو، هلو مانند گوجه فرنگی در دمای 
اتاق به بهترین شکل رسیده می شوند. با نگهداری میوه های هسته دار در پاکت 
کاغذی طعم و عطر آنها حفظ می شود اما اگر این میوه ها به اندازه کافی رسیده 

هستند می توان برای چند روز آنها را در جامیوه ای یخچال نگهداری کرد.

14 خوراکی که هرگز نباید در یخچال نگهداری شود

سلامت 
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گاهی عواملی مانند باورهای غلط، توهم، حسادت، بدگمانی و بدبینی، کانون 
امن خانه را به قتلگاهی تبدیل می کند اما روانشناسان معتقدند با آموزش و تقویت 
مهارت گفت وگو و ارتباط موثر بین اعضای خانواده می توان جلوی بسیاری از 

قتل های ناموسی نظیر آنچه که در ماجرای رومینا رقم خورد را گرفت. 
- چرا دخترت را کشتی؟

- مخالف رفتارهای او بودم و از دست حرف و حدیث های مردم او را کشتم.
- چرا از طریق رابطه پدر و فرزندی و با گفت وگو، او را از این رفتارها باز نداشتی؟

-گفت وگو؟؟ در طول روز غیر از سلام حرفی برای گفتن نداشتیم.
- فکر نمی کنید اگر رابطه ای عاطفی با فرزندتان برقرار می کردید به حرفتان 

گوش می داد؟
- سکوت و سکوت و سکوت

این گفت وگو بخشی از گفت وگوی یک سریال جنایی نیست بلکه بارها در اتاق 
های بازجویی جنایت های ناموسی تکرار می شود. بازجویی از افرادی که به دلیل 
چرخش دهان به دهان شایعه ای، تهمت ناروا به آنچه ناموس می نامند را پذیرفته 
و ناجوانمردانه به مرگی دلخراش محکومش می کنند؛ غافل از اینکه با دو کلمه 

حرف حساب مشکل حل می شد.
قتل رومینای 14 ساله هم تازه ترین جنایت ناموسی است که این روزها صدر 
اخبار حوادث شبکه های مجازی و رسانه ها قرار گرفته است؛ قتل توسط پدری که 
باورهای فکری و ذهنی سنتی و کلیشه های متکی به حرف مردم بر او غلبه دارد و 
در چهاردیواری های بسته به دور از عدالت، حکم مرگ دختر خود را صادر می کند 

و چشمان دخترک را برای همیشه در خواب می بندد.
در شبکه های  هایی  پیام  در  و  برانگیخت  را  بسیاری  واکنش  که  موضوعی 

اجتماعی انزجار خود را از این جنایت عنوان کردند.
معصومه ابتکار معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده در نخستین واکنش 
به این جنایت، در پیامی توئیتری نوشت: قوانین محکم در قبال جنایات بازدارنده 
هستند. کاش تلاش دلسوزان ز ودتر نتیجه می داد. با پیگیری و درخواست دولت 

و مجلس لایحه حمایت از کودکان و نوجوانان در آخرین مراحل است.
شهیندخت مولاوردی معاون پیشین امور زنان و خانواده ریاست جمهوری نیز 
در توئیتی نوشت: رومینا نه اولین قربانی قتل های ناموسی است و نه آخرین 
آن؛ تا زمانی که قانون، رویه قضایی و فرهنگ حاکم و مسلط بر جوامع محلی و 
جهانی بازدارندگی لازم را نداشته و با تشویق و ترویج آن در خدمت این جنایت 

بشری باشند.
واکنش ها بیشتر به سمت دلایل و ادله های نقص قانون سوق داشت و مهمترین 
عامل رخ دادن اینگونه جنایت ها عنوان شد اما از نگاه روانشناسی به این مساله 
باید در جست و جوی پاسخ این پرسش رفت که پدری که دست به جنایتی این 
چنینی می زند اگر مدیریت خشم، مهارت گفت وگو با خانواده و کاهش فاصله 

بین نسلی را آموخته بود باز هم عامل چنین فجایعی می شد؟
موضوعی که محمد کاظم زاده روانشناس و خانواده درمانگر در گفت وگو با ایرنا 
پاسخگویی این پرسش ها شد و گفت: نخستین نکته ای که در پرونده هایی که به 
صورت غیراختیاری و ناخودآگاه منتج به قتل می شود، عدم توانایی کنترل خشم 
است. یعنی از نظر علمی اولین چیزی که در ذهن بیننده یا شنوده متصور می 

شود این است که قاتل نتوانسته خشم خود را کنترل کند.
وی ادامه داد: نکته اینجاست که افراد قبل از اینکه یک اتفاق خیلی بزرگ برای 
آنها رقم بخورد، می دانند که در کنترل خشم مشکل دارند اما متاسفانه به آن بی 
اعتنایی می کنند و درصدد یادگیری مهارت کنترل خشم برنمی آیند تا منتج به 

اتفاقات این چنینی را رقم نزند.
یا اختلالات  این روانشناس و خانواده درمانگر، وجود جلوه های مشکلات 
روانشناختی چه به صورت بازه ای و چه به صورت واقعی را از دیگر دلایل ایجاد این 
نوع پیشامدهای ناگوار عنوان کرد و اظهار داشت: متاسفانه افرادی که درگیر این 
مساله هستند این موضوع را پنهان می کنند و گاه شرایط دست به دست هم می 

دهد تا بروز و ظهور پیدا کند.
وی توصیه کرد: اختلال های روانشناختی نشانه های جسمی ندارد به همین 
دلیل بسیاری از افراد به آن آگاه نیستند. پس اگر در پایش های فردی، احساس 
می کنند رفتارهای غیرطبیعی و غیرقابل کنترل در آنان وجود دارد، بهتر است 
که با یک متخصص گفت و گو کنند؛ با این کار می توان ریشه رفتارهای غیرقابل 

پیش بینی را پیدا کرد.
کاظم زاده با تاکید بر اینکه در علم روانشناسی دلیل اختلال های شخصیتی 
و روانشناختی هنوز به طور کامل مشخص نشده، خاطرنشان کرد: اگر کسی 
را داراست در صورتی که مورد مداخله قرار  صفت های اختلال روانشناختی 

ندهیم درست نمی شود و به اصطلاح »خودمحدود شونده« نیست یا به عبارتی 
»خودکنترلی« ندارد.

جاده یکطرفه نبود مهارت گفت وگو و شلیک خشم و اختلاف 
کاظم زاده ادامه داد: در پرونده های جنایی این چنینی شاهدیم که افرادی 
که درگیر این مساله می شوند نوعی ناتوانی در حل تعارض دارند. به این معنا که 
مهارت گفت و گوی مطلوب هدفمند برای رفع مشکلات ندارند و به مجرد اینکه 

دچار یک ناکامی می شوند یا به طرف مقابل یا بخود یا به هر دو آسیب می زنند.
وی تصریح کرد: از نظر علمی ثابت شده وقتی افراد در یک ناکامی قرار می 
گیرند مهمترین راه حلی که به ذهنشان متبادر می شود را به کار می بندند. کسی 
که در یک تعارض یا اختلاف عقیده یا جلوه تربیتی آزاردهنده به این نتیجه می 
رسد که باید ضرب و شتم یا آسیب شدیدی را رقم بزند، بطور قطع راه بهتر از این به 

ذهن او نیامده و همان راه را تجربه می کند.
این روانشناس با تاکید بر اینکه بهترین راه برای پیشگیری از این اتفاقات این 

است که مهارت گفت وگو و حل تعارض را قوی پیش ببریم.
به باور این خانواده درمانگر، در تربیت فرزند، بسیاری خانواده ها نمی دانند 
که فهماندن چیزی به فرزند یا جا انداختن یک جلوه شخصیت و تربیتی برای 
فرزندان، یک پروسه زمانبر و کاملا تخصصی است و اینگونه نیست که ما به هر 

دلیلی یک چیزی را پذیرفته ایم و با گفتن آن به فرزند، او هم بپذیرد.
کاظم زاده یادآور شد: نه فقط راجع به مسائل دینی و مذهبی، بلکه در مورد 
همه موارد اعتقادی، اجتماعی، میان فردی، اقتصادی و غیره قرار بر این نیست 
که اگر پدر پیرو یک فکر است، همان فکر و رفتار را هم فرزند داشته باشد. پدر اگر 
بخواهد فرزند بر اساس همان غالب فکری و دیپلماسی ذهنی او رفتار کند باید 

حتما تدابیری بیاندیشد و این تدبیر یک بازه زمانی مطلوب دارد.
وی ادامه داد: اثر گذارترین دوره تربیتی در علم روانشناسی، یک سال تا هفت 
سالگی است. یعنی اگر والدین بتوانند یک تا هفت سالگی فرزند را درست و بر 
اساس اصول پیش ببرند دیگر در دوره های بعدی زندگی فرزند، دچار چالش 

اختلاف تفکر 180 درجه ای با فرزند نمی شوند که منتج به آسیب جدی شود.
این روانشناس، با تاکید بر اینکه پدر و مادر موظف هستند خود را تحت آموزش 
قرار دهند، تصریح کرد: تا بدانند آن موقع که فرصت دارند برای فرزند تغییرات 

بنیادی فکری ایجاد کنند چکار باید بکنند.
کاظم زاده متذکر شد: مطالعات بحران های مختلف خانوادگی که در ویترین 
از  اخبار و رسانه ها کمتر مورد توجه قرار می گیرد، نشان می دهد که یکی 
مهمترین دلایل وقوع این بحران ها، سرد بودن جو خانواده است.یعنی اعضای 
خانواده به صورت کاملا جزیره ای زندگی می کنند و با همدیگر ارتباط های موثر 

و مطلوب و اثر گذار ندارند.
وی افزود: اگر پدر بتواند سطح کیفی عاطفه گذاری خود را در خانواده بالا ببرد، 
حتی اگر برخی مواقع با اعضای خانواده دچار اختلاف سلیقه و عقیده هم باشد، 

اعضای خانواده متقابلا احترام او را نگه می دارند.
کاظم زاده یادآور شد: موقعی اعضای خانواده بدون توجه به آنچه که برای پدر 
مهم است زندگی خود را پیش می برد یا شاید آنقدر تفاوت ایجاد کند که مدیریت 
کار از دست پدر خارج می شود، موقعی است که رابطه عاطفی پدر فرزندی وجود 
ندارد. در واقع نبود مهارت همدلی، گفت وگو و ارتباط موثر ضامن شلیک خشم و 

اختلاف در میان اعضای خانواده می شود.  

یک مسئول درسازمان جهاد کشاورزی استان قم:

سه هزار هکتار از مراتع قم برای مبارزه با 
ملخ سمپاشی می شود

مدیر مبارزه با آفات و حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: سه 
هزار هکتار از سطح مراتع استان را به عنوان نقاط کانونی برای مبارزه با ملخ سمپاشی 

می کنیم و تاکنون از ورود حجم بزرگی از ملخ ها به سطح شهر جلوگیری شده است. 
ابوالفضل پویافر روز شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا، ضمن اشاره به این که عملیات 
مبارزه با ملخ بومی استان از سیزدهم اردیبهشت ماه سال جاری آغاز شده است،  بیان 
کرد: بیشتر ملخ های موجود در سطح استان از نوع ایتالیایی و مراکشی هستند، این ملخ 
گزنده نیست و آسیبی برای انسان در پی ندارد اما به هرحال به دنبال کاهش تعداد تراکم 

ملخ های بومی در سطح مناطق مختلف قم هستیم.
وی ادامه داد: کار اصلی که در این بخش صورت می گیرد مبارزه با تراکم جمعیت 

ملخ ها در کانون حضور آن هاست تا به مراتع و مزارع استان خسارت کمتری وارد شود. 
وی افزود: دستگاه های سمپاش سازمان جهاد کشاورزی قم را برای مبارزه با ملخ ها به 
کار گرفته ایم که تعدادی از این دستگاه ها مخصوص از بین بردن ملخ و بسیار تاثیرگذار 
است. پویافر با اشاره به این که کار مبارزه با ملخ ها را قبل از بالدار شدن آن ها انجام 
می دهیم تا قدرت پرواز نداشته باشند، گفت: مراحل این کار و سمومی که انتخاب 
شده اند بر اساس دستورالعمل های سازمان حفظ نباتات و برمبنای اصول مشخص 
است. وی افزود: این ملخ تنها یک دوره نسلی در سال دارد اما زمان آن طولانی است و 

ممکن است تا مهرماه به طول انجامد.
وی ادامه داد: کار مبارزه با ملخ های بومی در کانون ها در حال انجام است و به دنبال آن 
هستیم که کمترین آسیب به محیط زیست وارد شود. مدیر مبارزه با آفات و حفظ نباتات 
سازمان جهاد کشاورزی قم گفت:  در قم طی سال های مختلف شاهد حضور ملخ ها 
بوده ایم اما ازآنجاکه براثر بارندگی های اخیر شرایط زندگی برای ملخ ها مساعد است، این 

موضوع بیشتر به چشم می آید و شاهد افزایش جمعیت ملخ ها هستیم.
وی بیان کرد: ازآنجاکه حمله ملخ ها به زمین های کشاورزی همراه با خسارت های 
فراوان است،  کار مبارزه با آن ها را به موقع و قبل از این که آن ها بالدار شوند شروع کردیم.

وی با اشاره به این که سمپاشی در سطح تمام نقاط استان برای مبارزه با ملخ ها کاری 
علمی نیست و به محیط زیست آسیب می زند،  ادامه داد: در اثر عملیات مبارزه صورت 
گرفته، تنها بخش بسیار کمی از این ملخ ها به سطح شهر قم وارد شده اند که آسیبی 

برای انسان به همراه ندارند.
 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  خبرداد:

آغاز فرآیند تکمیل اطلاعات متقاضیان 
طرح اقدام ملی مسکن 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: آن دسته از متقاضیانی که نسبت به ثبت نام 
در مرحله اول و دوم طرح اقدام ملی مسکن اقدام نموده اند،  باید طبق برنامه زمان بندی 

با مراجعه به سایت tem.mrud.ir  نسبت به تکمیل ثبت نام خود اقدام نمایند. 
حسن صبوری در این زمینه افزود: متقاضیان تایید شده مرحله اول ثبت نام طرح اقدام 
ملی مسکن بعد از دریافت پیامک از طریق سامانه طرح اقدام ملی مسکن می توانند با 
مراجعه به بخش »پیگیری درخواست« در سایت tem.mrud.ir نسبت به این امر اقدام 
نمایند. وی اضافه کرد: زمان مراجعه هر متقاضی برای بارگذاری مدارک از طریق پیامک 
به آن ها اعلام می گردد و لازم است متقاضیان صرفا مطابق با زمان اعلام شده به سامانه 

مراجعه نموده و اقدام به بارگذاری مدارک خود نمایند.
وی ادامه داد: همچنین همه متقاضیان ثبت نام شده در مرحله دوم ثبت نام و نیز 
افرادی که به دلیل شرایط فاصله گذاری اجتماعی ناشی از شیوع ویروس کرونا در فاز 
دوم صرفا کد ملی خود را به سامانه پیامکی طرح اقدام ملی مسکن ارسال نموده اند، 
برای ثبت نام و بارگذاری مدارک از روز سه شنبه 13 خردادماه تا اطلاع ثانوی می توانند با 
tem. مراجعه به بخش پیگیری درخواست در سامانه طرح اقدام ملی مسکن به نشانی

mrud.ir   نسبت به تکمیل اطلاعات ثبت نام اقدام نمایند.
صبوری خاطرنشان کرد: زمان بندی ویرایش اطلاعات ثبت نامی متقاضیان مرحله 
اول )پردیسان قم( و دوم )شهر جدید امیرکبیر( و همچنین زمان بندی ثبت اعتراض به 
نتایج پالایش متقاضیان مرحله اول و نیز زمان بندی بارگذاری مدارک توسط متقاضیان 
تایید شده در مرحله دوم نیز متعاقبا اعلام خواهد شد. در طرح اقدام ملی درمجموع 
در شهرک پردیسان قم، 39 قطعه زمین برای تولید چهار هزار واحد مسکونی، در شهر 
جعفریه یک قطعه زمین برای تولید 167 واحد، در شهر دستجرد یک قطعه زمین برای 
تولید 29 واحد، در شهر قنوات یک قطعه زمین برای تولید 135 واحد و در شهر کهک 

یک قطعه زمین برای احداث 69 واحد مسکونی اختصاص یافته است.
 

مدیر نمایندگی ستاد دیه استان قم:

۳۰ زندانی به همت ستاد دیه قم آزاد شدند
مدیر نمایندگی ستاد دیه استان قم گفت: در ماه رمضان امسال 30 تَن از زندانیان 

جرایم مالی با بدهی 20 میلیارد و 450 میلیون ریال به همت این استاد آزاد شدند. 
رضا مرادی پور افزود: این مبلغ با برگزاری جلسه های صلح و سازش 13 میلیارد ریال 
از طریق گذشت شکات، پنج میلیارد و 500 میلیون ریال با کمک خیران و یک میلیارد، 
350 میلیون ریال نیز از طریق پرداخت وام قرض الحسنه و پرداخت 600 میلیون ریال از 

طریق خانواده زندانیان، تامین شده است.
وی با بیان این که از تعداد 30 زندانی آزاد شده،  29 نفر مرد و یک نفر زن می باشد، 
اضافه کرد: از این تعداد، یک نفر زندانی دیه غیرعمد،  25 نفر زندانی جرایم مالی و چهار 
نفر زندانی نفقه بوده اند. وی خاطرنشان کرد: درحال حاضر 110 زندانی غیرعمد در 
زندان های قم هستند که بدهی نیمی از این تعداد مشمول ستاد دیه می شود و بدهی 
سایر افراد رقم های درشت است. به گفته مرادی پور، با توجه به شیوع ویروس کرونا،  آیین 

گلریزان امسال با تبلیغ در فضای مجازی و دیدار حضوری با برخی خیران انجام شد.
وی افزود: در راستای این برنامه 18 میلیارد ریال جمع آوری شد که 2 میلیارد ریال 
نسبت به سال گذشته افزایش نشان می دهد. وی با بیان این که در سال گذشته 254 تن 
به همت ستاد دیه این استان آزاد شدند، گفت: بدهی این افراد 82 میلیارد ریال بود که 
34 میلیارد ریال به وسیله گذشت شکات،  38 میلیارد ریال با پرداخت وام قرض الحسنه 
و کمک خیران و 10 میلیارد ریال نیز از سایر منابع تامین شد. ستاد دیه استان قم با 
شماره حساب های بانک ملی 0201231618009، بانک ملت 1822288724 و 
بانک  کارت های 5859837002576623  شماره  تجارت 1530085593،  بانک 
آماده  بانک ملی و شماره تماس 37722666  تجارت و 6037997560000888 

دریافت کمک های خداپسندانه مردم قم برای آزادی زندانیان جرایم غیرعمد است.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم مطرح کرد :

راهکار جلوگیری از خاموشی های 
ناخواسته برق درتابستان

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: جلوگیری از خاموشی های 
ناخواسته برق در تابستان نیازمند همکاری همه اداره ها، نهادها، بانک ها و دستگاه های 

اجرایی استان است. 
مهدی آهنین پنجه در نامه به بهرام سرمست استاندار قم، بر لزوم صرفه جویی هر چه 
بیشتر در مصرف برق توسط دستگاه های اجرایی در تابستان تاکید کرد و خواستار 

جابه جایی یا کاهش ساعت کاری شد.
وی در این نامه خواستار حداکثر صرفه جویی در مصرف برق از ساعت 11 تا پایان 
ساعت کاری ادارات و سازمان ها از تاریخ 17 خرداد تا انتهای مردادماه سال جاری شد و 

بر لزوم استفاده از مولد برق از ساعت 11 تا 15 توسط این نهادها تاکید کرد.
وی ضرورت کاهش 90 درصدی برق در هنگام تعطیلی سازمان ها را موردتوجه قرار داد 
و خاطرنشان کرد: پس از پایان ساعت کاری، مشترکان اداری حداکثر مجاز به استفاده 
از 10 درصد برق مصرفی  هستند. آهنین پنجه همچنین پیشنهاد کرد: ساعت کاری 

تمامی سازمان ها و نهادهای استان در ماه های تیر و مرداد جابه جاشده یا کاهش یابد.
 وی خواستار انتصاب بازرسانی از کمیته انرژی استان برای بازدید و بررسی مصارف 
برق سازمان ها شد تا وضعیت همکاری و عملکرد مشترکان اداری موردبررسی و ارزیابی 
قرار گیرد. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم در پایان این نامه ابراز امیدواری کرد: با 
مساعدت استاندار و همکاری دستگاه های اجرایی استان، گذر از روزهای گرم و بحرانی 

تابستان سال جاری بدون خاموشی میسر شود.
528 هزار و 190 مشترک برق در قم وجود دارد که 428 هزار و 524 هزار مشترک 
در بخش خانگی، 70 هزار و 923 در بخش سایر مصارف، 17 هزار و 279 مشترک در 
بخش عمومی، پنج هزار و 985 مشترک در بخش صنعتی، سه هزار و 534 مشترک در 

بخش کشاورزی و یک هزار و 945 مشترک نیز در بخش روشنایی معابر هستند.

از سوی گروه های جهادی مساجد قم :

25هزار خانواده نیازمند شناسایی شدند 
رئیس ستاد اقامه نماز استان قم گفت: گروه های جهادی در مساجد قم، 25 هزار 

خانواده نیازمند را از نظر اطلاعات وضعیت معیشت شناسایی کردند. 
 محمد خامه یار در گفت وگویی، با اشاره به مهم ترین اقدامات این ستاد در ایام کرونا 
و برخی از برنامه ها در سال جاری اظهار داشت: در این ایام در مساجد، گروه های 
جهادی زیادی تشکیل شد و در نمازخانه های ادارات نیز دبیران اقامه نماز، برنامه های 
فرهنگی زیادی را دنبال کردند. رئیس ستاد اقامه نماز استان قم افزود: کارهای جهادی 
فراوانی در این ایام شکل گرفت و بسته های معیشتی ویژه اقشار ضعیف و آسیب دیده با 
مشارکت خیرین در این مساجد تأمین و توزیع شد. وی تصریح کرد: اگرچه اقامه نماز در 
مساجد از اسفندماه و با شیوع کرونا، تعطیل بود، اما مساجد به عنوان پایگاه اجتماعی، 
فعالیت های گسترده ای را در جهت خدمت به مردم در پیش گرفت و دستورالعمل هایی 
از ستاد اقامه نماز کشور ویژه ائمه جماعات صادر شد، ضمن اینکه ائمه جماعات در 
ادارات نیز ملکف شدند در موقع نماز، برای مشاوره به خانواده ها و کارکنان و پاسخ به 
احکام حضورداشته باشند. خامه یار بیان کرد: برگزاری مسابقه کتاب خوانی با هدف 
ترویج نماز، مسابقه احکام نماز و تولید محتوا در فضای مجازی از جمله اقدامات مهم 

ستاد به شمار می رود، البته فعالیت های سال قبل طبق شاخص ها ارزیابی می شود.
وی خاطرنشان کرد: برخی دستگاه های اجرایی نیز مشارکت خوبی در حمایت از 
اقشار ضعیف داشتند و در این باره شرکت مخابرات 1000 بسته معیشتی در سطح 
مساجد به نیازمندان اهداء کرد. رئیس ستاد اقامه نماز استان قم اظهار داشت: تشکیل 
گروه های جهادی در مساجد، برکات و آثار زیادی داشت، به ویژه اساتید تخصصی نماز 
متشکل از 80 نفر در قالب گروه های جهادی به غربالگری و اخذ آمار و اطلاعات از 

خانواده های آسیب دیده پرداختند.
وی گفت: گروه های جهادی در مساجد قم، 25 هزار خانواده نیازمند را از نظر 
اطلاعات وضعیت معیشت شناسایی کردند تا بتوانیم کمک ها و مساعدت ها را به 
صورت هدفمند میان شهروندان نیازمند توزیع کنیم. خامه یار بیان کرد: یکی از 
اقدامات مهم در تعطیلی نمازهای جماعت، رسیدگی به وضعیت ساختمانی تعدادی از 

مساجد و تعمیر و نگهداری بود که با مشارکت خیرین به سرانجام رسید.
وی اظهار داشت: مشارکت و همراهی خیرین چه در کمک به نیازمندان و یا تعمیر 
مساجد بسیار خوب بود و چند میلیارد تومان در این زمینه جمع آوری و به بهترین نحو 
زیر نظر هیات امنای مساجد هزینه شد و گروه های جهادی و بسیج و ائمه جماعات و 
هیات امنا در تحقق بسیاری از برنامه ها همراهی خوبی نشان دادند. رئیس ستاد اقامه 
نماز استان قم عنوان کرد: در مساجد شاهد شکل گیری قرارگاه های جهادی و مردمی 
در تولید ماسک، لباس های بیمارستانی و تأمین بسته های معیشتی بودیم و جایگاه 
مساجد بسیار پررنگ تر از قبل شد. وی در خصوص رعایت پروتکل های بهداشتی در 
مساجد پس از ابلاغیه ها مبنی بر برگزاری نماز خاطرنشان کرد: 20 درصد از مساجد 
قم، شرایط برگزاری نماز جماعت را ندارد و این امر در بازرسی ها و بازدید از مساجد 
به خوبی احصاء شد، همچنین نظارت های خوبی با همراهی مرکز بهداشت بر روی 

مساجد به لحاظ رعایت پروتکل های بهداشتی انجام شد.
خامه یار تصریح کرد: اساتید تخصصی نماز اقدامات فرهنگی خوبی در این ایام 
داشتند و برنامه هایی نیز در برخی بوستان ها از جمله در شب های قدر برگزار شد، در 
حال حاضر نیز نماز در مساجدی که شرایط لازم را دارد، برقرار است، ضمن اینکه در این 

ایام حضور روحانی در روستاها نیز داشته ایم.
وی  در پایان گفت: با توجه به رعایت پروتکل های بهداشتی، خانواده ها نگران حضور 
در مساجد نباشد و هر کس شرایط لازم داشته باشد و از وسایل شخصی استفاده کند 
می تواند در مساجد حضورداشته باشد؛ البته بهتر است افراد مسن حضوری در مساجد 

نداشته باشند تا به وضعیت سفید بازگردیم.

معاون معماری و شهرسازی شهرداری قم  مطرح کرد:

۳۱5 هکتار بافت تاریخی سد راه توسعه شهری
محدودیت های  از  مردم  است  معتقد  قم  شهرداری  شهرسازی  و  معماری  معاون 

ساخت وساز ایجادشده برای حدود 315 هکتار بافت تاریخی در شهر قم رنج می برند.
غلامرضا جانقربان با اشاره به وجود هزار و 500 هکتار بافت فرسوده و تاریخی در شهر 
قم اظهار داشت: شهر ما رنج فراوانی از مسائل و مشکلات موجود در بافت فرسوده و 

تاریخی می برد.
وی با اشاره به اینکه بیش از 400 هزار نفر در بافت فرسوده و تاریخی شهر قم ساکن 
هستند ادامه داد: معضلاتی مانند ریزدانگی و تراکم در کنار عدم استحکام بنا این 

بافت ها را دچار چالش های بزرگ کرده است.
معاون معماری و شهرسازی شهرداری قم معتقد است با رویکرد جدید شهرداری قم 
به بافت فرسوده و تاریخی، خدمات و اعتبارات بسیار خوبی به عنوان محرک های توسعه 
در این محدوده انجام می شود. وی اجرای پروژه هایی مانند بلوار عماریاسر، خیابان 
شهیدان برقعی شهید، خیابان روحانی و غیره را از جمله این خدمات دانست و افزود: 

شهرداری اعتبارات سنگینی در این محدوده ها هزینه کرده است.
جانقربان با اشاره به اهمیت ایجاد محرک های توسعه در بافت فرسوده شهر قم اضافه 
کرد: ایجاد فضاهای سبز و خانه فرهنگ از جمله اقداماتی است که در این زمینه در 
دستور کار قرار دارد. معاون معماری و شهرسازی شهرداری قم مشکل بزرگ شهر و مردم 
قم را محدوده 315 هکتاری بافت تاریخی دانست و گفت: برای کاهش این محدوده در 

وزارت مسکن و شهرسازی و میراث و گردشگری جلساتی داشتیم.
وی با بیان اینکه مردم قم از محدودیت های ایجادشده در بافت تاریخی رنج می برند 

خاطرنشان کرد: انتظارمان از مدیرکل میراث این است که در این بخش کمک کنند.
جانقربان با اشاره به اینکه جابه جایی جمعیت در بافت تاریخی در حال شکل گیری 
است ابراز داشت: جمعیتی که ساکن می شود هیچ ریشه ای در این بافت ندارد و این 
برای ما زنگ خطر است. وی با اشاره به تعریف 17 گذر تاریخی فرهنگی در بافت تاریخی 
شهر قم و بهسازی آن ها توسط شهرداری و اداره کل راه و شهرسازی اضافه کرد: این 
اقدامات اصلًا جوابگوی چالش های موجود نیست و در حد یک خوشامدگویی و 
احترام به ساکنین و زائران محسوب می شود. حفاظت از میراث ارزشمند شهر در برابر 
تخریب ها یکی از دغدغه های تمام دلسوزان است اما نکته اینجاست که این آرمان ها 
نباید با هزینه مردم پیگیری شود و دستگاه هایی که چنین آیین نامه ها و قوانینی وضع 

می کنند، باید شرایط تحقق پذیری آن را نیز فراهم کنند.
 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم :

پروژه ملی »جی نف« در استان قم به 
بهره برداری می رسد 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم گفت: پروژه »جی نف« یکی از 
پروژه های ملی اقتصاد مقاومتی حوزه ارتباطات و فناوری بوده که در استان آماده 

بهره برداری است. 
رضا موسوی در گفت وگو با خبرنگاران، اظهار داشت: شاخص 300 امتیازی دولت 
الکترونیک نشان می دهد که 68 درصد از دستگاه های اجرایی استان امتیازشان بالای 
میانگین در استان است و در مجموع وضعیت استان در ارائه خدمات الکترونیکی در 

سطح درخواست ها 90 درصد تحقق را نشان می دهد.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم با بیان اینکه درصد تحقق فراینده های 
کاملًا الکترونیکی 89 درصد است، افزود: در شاخص  ارائه خدمات به دفاتر پیشخوان 
ضعیف عمل کرده ایم که در این بخش در حال برنامه ریزی هستیم تا میزان تحقق را با 
کمک مدیران دستگاه ها حداقل به 85 تا 90 درصد برسانیم تا مردم خدمات خود را از 

طریق دفاتر پیشخوان دریافت کنند.
وی بیان کرد: وضعیت استان قم در 4 فاز اجرایی دولت الکترونیک نشان می دهد 
که دستگاه ها در وضعیت تعامل اطلاعاتی هستند، در همین راستان یکی از موارد 
بانک های داده ای پایه و مکان محور »جی نف« است که در استان آماده بهره برداری 

است.
نف«  »جی  پروژه  گفت:  قم  استان  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
استانداردسازی نشانی ها، کدگذاری ملی و مختصات موقعیت جغرافیایی برای ارائه 
خدمات هوشمند و یکی از پروژه های اقتصاد مقاومتی حوزه ارتباطات و فناوری است 

که در استان آماده بهره برداری است.
موسوی ادامه داد: با مدیران مرکز و تهران دستگاه های ارائه دهنده خدمات مثل برق، 
گاز و آب جلساتی به صورت ویدئو کنفرانس برگزار کردیم، اتصال برق به GSP دولت و 
مرکز NAX برگزارشده و تفاهم نامه برق در مرحله امضای شرکت برق است که بلافاصله 

بعد از انجام آن، استعلاماتشان به صورت الکترونیکی NAX انجام می گیرد.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم با بیان برداشته شدن محدودیت 
تعداد تراکنش ها با استعلاماتشان از سوی تهران ابراز کرد: گام بعدی انجام استعلام کد 

پستی به صورت الکترونیکی بوده که با کمک شهرداری در حال انجام است.

به بهانه قتل رومینای 14 ساله  تازه ترین جنایت ناموسی ؛

آموزش مهارت گفت وگو پادزهر قتل های ناموسی 

اجتماعی

مهدی بخشی سورکی:

 با شیوع ویروس کرونا در قم و کشور، نیاز به انواع 
ماسک یکی از ضرورت های مراکز درمانی و مردم بود 
که در هفته های ابتدایی ورود کرونا، کمبود آن به شدت 

احساس می شد.
میزان  به  نبود ماسک  و  زیاد  حجم درخواست های 
کافی به گونه ای بود که در تمامی داروخانه های قم با 

این نوشته که »ماسک نداریم« مواجه بودیم.
با ورود گروه های جهادی و مردمی در عرصه تولید 
ماسک، این نیاز تا حدود زیادی مرتفع شد و هم اکنون 
روزانه 200 هزار انواع ماسک های ساده و فیلتردار در 

استان قم تولید و روانه بازار می شود.
با  مکرر  تماس  علت  به  بیمارستان ها  درمانی  کادر 
به عفونت های تنفسی  ابتلاء  بیماران در صف مقدم 
از جمله همین ویروس کرونا هستند؛ از این رو تأمین 
ماسک N95 برای کارکنان بیمارستان ها بسیار ضروری 

است.
تولید  در  شده  تعریف  استانداردهای  دلیل  به 
ماسک N95 که اغلب مورد استفاده کادر درمانی و 
بیمارستان ها قرار می گیرد، این نوع ماسک در استان 
قم در معدود کارگاه هایی با مجوز دانشگاه علوم پزشکی 

تولید می شود.
دار  سوپاپ  لایه  شش   N95 ماسک  تولید  کارگاه 
داروی  و  غذا  معاونت  از  رسمی  مجوز  با  استاندارد 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات درمانی استان قم به 
همت جمعی از جوانان بسیجی محله امامزاده حمزه 

)ع( در محل مسجد محمودیه دایر شده است.

این کارگاه که در طبقه فوقانی مسجد محمودیه با 
رعایت تمامی اصول بهداشتی فعالیت خود را دنبال 
می کند، توانایی و ظرفیت تولید روزانه 3 هزار ماسک 
N95 را دارد که کیفیت این ماسک با استانداردهای روز 

دنیا مطابقت دارد.
شش لایه ماسک N95 عبارتند از دو لایه اسپان باند، 
دو لایه sms و دو لایه ملت بلون است که با دستگاه های 
نیمه  صورت  به  کوچک  کارگاه های  برای  دنیا  روز  به 
اتوماتیک در این کارگاه جهادی تولید می شود که در 
مرحله اول تولید 200 هزار عدد از این نوع ماسک به 

زودی به پایان می رسد.
هزینه کرد عوائد حاصل از فروش ماسک در 

برنامه های فرهنگی و قرآنی 
مدیر روابط عمومی مؤسسه فرهنگی قرآن و عترت 
الهی  لطف  به  داشت:  اظهار  گفتگو  در  قم  تبیان 
مسجد  در   N95 ماسک  تولید  کارگاه  راه اندازی  با 
بسیجیان  از  نفر  حدود 10  اکنون  هم  قم  محمودیه 
کار  به  مشغول  مجموعه  این  در  مسجدی  جوانان  و 
شده اند و در صورت تأمین مواد اولیه ظرفیت افزایش 

تولید نیز وجود دارد.
رمضان  مبارک  ایام  برکت  به  افزود:  بهشتی  احمد 
این حرکت تحت عنوان قرارگاه جهادی  نام گذاری  و 
حضرت زهرا )س(، امیدواریم بتوانیم قدمی در راستای 

حفظ بهداشت و سلامت جامعه برداریم.
وی ادامه داد: نکته قابل توجه اینکه عوائد حاصل از 
فروش این نوع ماسک در برنامه های فرهنگی و قرآنی 
مسجد و مؤسسه فرهنگی قرآن و عترت تبیان قم هزینه 
دارالقرآن  مجموعه  احداث  کلنگ  اخیراً  و  می شود 

مسجد محمودیه نیز با درآمدهای حاصل از این کار 
تولیدی به زمین خورده است.

مدیر روابط عمومی مؤسسه فرهنگی قرآن و عترت 
تبیان قم با بیان اینکه قسمتی از درآمدهای این فعالیت 
هم در راستای محرومیت زدایی و رزمایش همدلی که 
مقام معظم رهبری در راستای دستگیری از نیازمندان 
حال  در  افزود:  شد،  خواهد  مصروف  فرمودند  اعلام 
حاضر ظرفیت تولید روزانه سه هزار عدد ماسک N95 با 
بالاترین استاندارهای روز دنیا در این کارگاه وجود دارد.

این  تولیدی  ماسک های  فروش  داشت:  بیان  وی 
قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  به  عمدتاً  نیز  مجموعه 
جهت استفاده در بیمارستان ها و کادر درمانی استان 
اختصاص می یابد و مازاد آن نیز به مراکز درمانی دیگر 

استان ها ارائه خواهد شد.
بهشتی با بیان اینکه هدف ما صادرات این محصول 
اولیه  تأمین مواد  ادامه داد: در صورت  نیز می باشد، 
این محصول  تولید، هدف گذاری صادرات  افزایش  و 
نیز محقق خواهد شد و ما این آمادگی را داریم که از 
کمک های مردمی نیز در جهت این امر خیر استفاده 
کنیم و هر شخص و یا نهادی که تمایل داشته باشد در 
تولید ماسک N95 و یا احداث دارالقرآن مشارکت داشته 

باشد زمینه مشارکت فراهم است.
تولید ماسک N95 با کیفیت بالای در این مجموعه 
پزشکی  علوم  دانشگاه  کارشناسان  نظارت  تحت  که 
اکنون  هم  که  است  گونه ای  به  دارند  فعالیت  قم 
سفارش هایی برای خرید از کشورهای فرانسه، عراق، 
لبنان و افغانستان واصل شده که مسئولان این کارگاه 
اعلام داشته اند اولویت اول ما تأمین نیازهای استان و 
در گام بعدی نیازهای مراکز درمانی استان های دیگر و 

همچنین صادرات است.
این کارگاه، نمونه بارزی از توانمندی جوانان ایرانی 
در تولید و تأمین مایحتاج کشور است که رهبر معظم 
انقلاب نیز در سخنان اخیر خود در خصوص ویروس 
کرونا و پای کار آمدن همه ظرفیت های کشور برای تولید 
اقلام بهداشتی از جمله ماسک را نمونه بارزِ باز کردن 
میدان و حمایت از تولید خواندند و فرمودند، »علت 
اینکه در تولید ماسک توانستیم در مدت کوتاهی به 
ظرفیتی دست پیدا کنیم که بیشتر از نیاز کشور است، 
برطرف شدن موانع از جانب دولت و باز شدن میدان 
در  مردم  حتی  و  مختلف  دستگاه های  حضور  برای 

عرصه ی تولید ماسک بود«.

تولید روزانه 3 هزار ماسک N9۵ با استانداردهای روز دنیا ؛

سفارش فرانسوی ها به کارگاه جهادی تولید ماسک در قم
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وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در واکنش به خبر هزینه 19 هزار میلیاردی 
برای توسعه شبکه ملی اطلاعات، گفت: برای توسعه شبکه ملی اطلاعات که 
امروز همه مردم و سازمان ها از مزیت های آن استفاده می کنند و به واسطه آن 
تمام کشور مجهز به اینترنت 4G شده است، بیش از 100 هزار میلیارد صرفا در 

بخش خصوصی هزینه شده است. 
که  خبری  که  این  بیان  با  وگویی،  گفت  در  جهرمی«  آذری  »محمدجواد 
در خصوص هزینه های توسعه  زیرساخت های شبکه ملی اطلاعات منتشر 
شده کمی نادرست است، گفت: این که در خبری آمده است که برای توسعه 
زیرساخت های ارتباطی شبکه ملی اطلاعات 19 هزار میلیارد تومان هزینه شده 
است، باید بگویم رقم بیشتر از اینهاست و همانطور که هفته گذشته نیز در خبرها 
آمد، صرفا یک بخش خصوصی بیش از 100 هزار میلیارد تومان برای توسعه 

زیرساخت این شبکه هزینه کرده است.
عددی که در گزارش مرکز پژوهش های مجلس به آن اشاره کردند، بودجه ای 
است که برای دولت در نظر گرفته شده است. گزارش مرکز پژوهش ها به این نکته 

اشاره می کند که در توسعه شبکه ملی اطلاعات بخش زیرساخت که بر عهده 
وزارت ارتباطات بوده، خوب پیش رفته است اما در بخش محتوا و خدمات کار 

پیش نرفته است.
مرکز  سوی  از  شده  تهیه  گزارش  به  مهر  خبرگزاری   افزود:  ارتباطات  وزیر 
پژوهش ها، معوج پرداخته است. ضمن این که باید اشاره کنم، سازمان تبلیغات 
جزو دستگاه هایی است که وظایفی در حوزه محتوا دارد، همان حوزه ای که 
گزارش مجلس می گوید به خوبی پیش نرفته است. این نهاد هم باید بیاید و 

گزارش بدهد که چکار کرده است.
وی تاکید کرد: مطالبه گری آن ها در لایه زیرساخت محترم است و ما هم در این 

خصوص پاسخگو هستیم اما خودشان هم باید پاسخگو باشند.
آذری جهرمی تاکید کرد: نتیجه هزینه هایی که برای شبکه ملی اطلاعات 
انجام شده، این است که امروز اینترنت 4G در تمام کشور در دسترس است و 
هسته شبکه زیرساخت توسعه یافته است. این ها که نمی توانستند یک شبه و 
بدون بودجه شکل بگیرند. حاصل تمام هزینه هایی که صرف توسعه شبکه ملی 

اطلاعات شده، ارائه خدمات بهتر به مردم است. همان طور که در دوران شیوع 
کرونا شاهد بودیم این بستر چقدر به سهولت زندگی مردم و دستگاه ها کمک 

کرد.
کمک به گسترش اقتصاد حوزه محتوا

وی با تاکید بر این که باید در حوزه محتوا بیش از گذشته فعالیت کرد، گفت: 
تلویزیون  پایان امسال پنج میلیون اشتراک  تا  این است که  هدف گذاری ما 
اینترنتی ایجاد کنیم، این اقدام بستر یک اقتصاد بزرگ را ایجاد می کند. عددی 
که در حال حاضر در حوزه تولید محتوا سریال فیلم ایجاد می شود عدد بزرگی 
است و می توان گفت سه برابر اقتصاد فعلی است. باید به اقتصاد حوزه محتوا 
بیش از گذشته پرداخته شود. مهیا کردن این بستر و فراگیر شدن خدمات ضمن 
تامین نیازمندی مردم در خانه، بسیاری از آسیب های فرهنگی که امروز علما، 

متدین و خانواده ها در رابطه با آن حساسیت دارند را مرتفع می کند.
تکمیل زیرساخت شبکه ملی در خرداد ماه

وی با بیان این که تکمیل زیرساخت شبکه ملی اطلاعات خردادماه انجام 
می شود، گفت: توسعه زیرساخت پدافندی یکی از مسائل مهم برای توسعه 
شبکه ملی اطلاعات که به همین مناسبت در تبریز یک مرکز بزرگ را افتتاح 
خواهیم کرد، ضمن این که در مرداد ماه مرکز داده مادر شبکه اطلاعات نیز در 
تهران راه اندازی می شود. ظرفیت لازم برای میزبانی موتورهای جستجو باتوجه 

به نیازمندی که وجود داشته در اختیاشان قرار می گیرد.
وزیر ارتباطات با اشاره به این مساله که حضور شرکت های استارتاپی می تواند 
مشکلات اقتصادی بخش را مرتفع کند، افزود: در حوزه بورس ما دو مدل شرکت 
داریم. یکی شرکت های حوزه تلکام که مشکل خاصی برای حضور در بورس 
ندارند، مانند شرکت هایی مانند شرکت ملی مخابرات و همراه اول در حال حاضر 
در بورس فعال هستند. شرکت هایی مانند آسیاتک و شاتل نیز در حال تلاش 

برای ورود به بازار بورس هستند.
حضور شرکت های حمل و نقل اینترنتی در بورس

در حوزه فناوری اطلاعات شرکت های استارتاپی مانند اسنپ و تپسی که بزرگ 
شدند و اکنون پیشران این حوزه هستند برای حضور در بورس علاقه مند هستند 
چرا که این کار شفافیت نظام ارزش گذاری و تامین منابع مالی آن ها را مشخص 
می کند. اما از آن جایی که مشکلاتی در شناسایی ارزش دارایی های وجود دارد، 
ورودشان به بورس با تاخیر همراه شده است. پرونده های آن ها آماده است و 

حمایت خوبی نیز صورت گرفته است.
او در پایان تاکید کرد: با توجه به تکالیف شبکه ملی اطلاعات و محدودیت هایی 
که در تامین منابع بودجه در سال جاری داریم، ورود شرکت ها به بورس می تواند 
موانع موجود را برطرف کند و به توسعه زیرساخت های شبکه ملی و اقتصاد 

دیجیتال سرعت بخشد.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تشریح کرد:

توسعه شبکه ملی اطلاعات، با بیش از 1۰۰ هزار میلیارد تومان

اقتصادی

وزیر امور اقتصادی و دارایی اعلام کرد:

نیاز به هزار هزار میلیارد تومان منابع مالی 
برای تحقق رشد اقتصادی

 وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: برای تحقق رشد اقتصادی مطلوب به هزار 
هزار میلیارد تومان منابع مالی نیاز است. 

»فرهاد دژپسند« روز شنبه در مراسم افتتاح رسمی »راه اندازی پنجره واحد شروع 
کسب وکار« که در اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران برگزار شد اظهار 
داشت: بخشی از این منابع از طریق منابع دولتی و همچنین بانک ها تامین خواهد 
شد. وی بابیان اینکه منابع بانکی باید به سوی تامین نیازهای بخش خصوصی 
برود، ادامه داد: همچنین باید منابع خرد را به سوی بازار سرمایه جذب کنیم تا 

منابع لازم برای تحقق رشد حداقلی فراهم شود.
به  که  شوند  تشویق  باید  سرمایه گذاران  کرد:  نشان  خاطر  اقتصاد  وزیر 

سرمایه گذاری و تولید روی بیاورند.
 دژپسند با اشاره به اقدام های لازم برای کاهش زمان صدور مجوزهای کسب و 
کار گفت: بخش مهمی از این کاهش زمان مربوط به همراهی سازمان امور مالیاتی 
است. وی یادآور شد: از ابتدای اسفند 98 یکی از رویکردهای ما این بوده که تا 

جای ممکن مالیات را به ابزاری برای سرمایه گذاری و تولید تبدیل کنیم.
 دژپسند از برنامه ریزی برای راه اندازی پنجره واحد الکترونیکی در آینده نزدیک 
خبر داد و گفت: با راه اندازی این پنجره، حضور فیزیکی فعالان اقتصادی کاهش 
می یابد.  وزیر اقتصاد با اشاره به جزئیات پنجره واحد آغاز به کار کسب و کارها که 
امروز راه اندازی شد، گفت: از طریق این پنجره زمان لازم برای اخذ مجوزها از 72 و 

نیم روز 2 و نیم روز به سه روز کاهش خواهد یافت.
وی اظهار داشت: از فعالان اقتصادی درخواست می کنم که در صورتی که اخذ 
مجوزهای آنها برای شروع کسب و کار بیش از سه روز طول کشید به شماره 1866 

اعلام کنند تا به طور جدی به آن رسیدگی شود.
دژپسند با اشاره به توجه رهبر معظم انقلاب به اقتصاد و تولید گفت: در یک دهه 
گذشته رهبر معظم انقلاب در انتخاب شعار سال عناوین اقتصادی، رونق و جهش 

تولید را مد نظر قرار داده اند.
 وزیر اقتصاد با بیان اینکه در 9 سال اخیر از نظر رشد سرمایه گذاری شرایط خوبی 
را نداشتیم، اضافه کرد: باید تلاش شود در حالی که کشورمان با انواع تحریم ها و 

فشارها مواجه است موانع فعالیت اقتصادی را به حداقل برسانیم.
 وی با بیان اینکه امروز سرمایه گذاری مانند نان شب برای ما واجب است،گفت: 
برای کاهش نرخ بیکاری، بالا بردن جایگاه کشور در اقتصاد جهانی و تحقق رونق 
تولید، شرایط را برای سرمایه گذاری و تولید فراهم کنیم.  وزیر اقتصاد خاطرنشان 
کرد: شرایط باید به گونه ای فراهم شود که سرمایه گذار خارجی تمایل به شراکت با 

سرمایه گذاران ایرانی پیدا کند و شکاف سرمایه در کشور کم شود.
دژپسند ادامه داد: امروز پنج استان به پنجره واحد شروع کسب و کار مجهز 

می شوند که باید تلاش کنیم تا پایان امسال به همه استان ها گسترش یابد.

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی:

نباید ایمنی دریانوردان از سوی هیچ 
کشوری تهدید شود

دبیرکل  با  کنفرانسی  ویدئو  ارتباط  در  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  مدیرعامل   
خصمانه  مواضع  به  ایران  اعتراض  اعلام  ضمن  )آیمو(،  دریانوردی  بین المللی 
اقدام  ایرانی،  دریانوردان  و  دریایی  ناوگان  تهدید  و  آمریکا  دولت  غیرمتعارف  و 
آمریکایی ها را خلاف قوانین تجاری، موازین حقوق بین الملل و ضوابط صنفی 

عنوان کرد و گفت: نباید ایمنی دریانوردان از سوی هیچ کشوری تهدید شود. 
»محمد راستاد« در گفت و گویی تصویری با »کیتاک لیم« دبیرکل سازمان بین 
المللی دریانوردی، نسبت به تهدیدهای صورت گرفته از سوی آمریکایی ها در حوزه 
بندری و دریایی واکنش نشان داد و خواستار رسیدگی حقوقی موضوع از سوی 

سازمان بین المللی دریانوردی شد.
راستاد با اشاره به اینکه همه مجامع بین المللی نظیر آیمو و نشست جی20 بر 
لزوم تسهیل تجارت جهانی به خصوص حمل و نقل کالاهای اساسی، مواد غذایی و 
دارو تاکید دارند، ادامه داد: ناوگان دریایی ایران همچنین، مشتریان ناوگان دریایی 
و کشتی هایی که برای پهلوگیری به بنادر ایران می آیند و حتی ترمینال های تخلیه 

و بارگیری ناوگان دریایی ما نیز توسط آمریکا تهدید می شوند.
وی گفت: در شرایط سخت کنونی که همه مجامع بین المللی بر بسترسازی 
مناسب برای سهولت تجارت جهانی و تامین کالاهای اساسی تاکید می کنند، ما 
همچنان تحت فشار سنگین اقدامات آمریکا هستیم و این مساله را بارها در اسناد و 
مدارک و مکاتبات خود بیان کرده ایم، اما هنوز شرایط سخت فشارهای اعمال شده  
پابرجاست. مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی یادآوری کرد:  اگر مسائل سیاسی 
را کنار بگذاریم، معتقدیم اقدامات آمریکا به طور مستقیم روی امنیت و عملکرد 
ناوبری دریایی تاثیر می گذارد و به تازگی پنج کشتی تانکر به سمت آمریکای جنوبی 
در حرکت بوده اند که مورد تهدید آمریکایی ها قرار گرفتند؛ فعالیت هایی که کاملا 

قانونی بوده و بر اساس قوانین بین المللی در حال انجام است.
راستاد  گفت: در مورد تمام اتفاقات و مسائل، مکاتبات لازم صورت گرفته و اسناد 
مربوطه ارائه را کرده ایم که برخی از آنها ممکن است در مرحله پردازش توسط 

وزارت امور خارجه ایران باشند.

رییس اتاق بازرگانی تهران :

تحریم فرصت تمرکز بر توانایی های 
داخلی باشد

 رییس اتاق بازرگانی تهران اظهار داشت: قبول داریم که اقتصاد کشور دارای 
مشکلاتی از جمله تهدیدها و عدم توان فروش نفت است اما باید بدانیم که این 
می تواند فرصتی برای کشور در جهت تمرکز بر توانایی های خود باشد که لازمه 
یکی از آن فرصت ها این است که بتوان مجوزها، مشکلات و بروکراسی های حاکم 

بر کشور را کم کنیم. 
مسعود خوانساری در مراسم افتتاحیه رسمی پنجره واحد فیزیکی کسب و کار 
در اتاق بازرگانی تهران گفت: گام اول برای بهبود فضای کسب و کار ایجاد پنجره 
واحد است و ما خوشحالیم که توانستیم این مسئله را در اتاق تهران داشته باشیم 
و امیدواریم این اقدام مقدمه ای برای سایر اقدامات در جهت بهبود فضای کسب 
و کار باشد. وی ادامه داد: قبول داریم که اقتصاد کشور دارای مشکلاتی از جمله 
تهدیدها و عدم توان فروش نفت است اما باید بدانیم که این می تواند فرصتی برای 
کشور در جهت تمرکز بر توانایی های خود باشد که لازمه یکی از آن فرصت ها این 

است که بتوان مجوزها، مشکلات و بروکراسی های حاکم بر کشور را کم کنیم.
رئیس اتاق بازرگانی تهران تصریح کرد: برای این منظور دو مسئله بهبود فضای 
دو  در  خوشبختانه  که  است  مطرح  رقابت پذیری  شاخص های  و  کار  و  کسب 
زمینه، اتاق تهران و ایران فعالیت های بسیار خوبی را انجام داده اند که می توانند 
کمک کننده دستگاه های دولتی باشند. خوانساری ادامه داد: با توجه به تحریم ها 
اگر نمی توانیم در فضای اقتصادی، با توجه به تحریم ها، رشدی داشته باشیم باید 
بتوانیم موانع را برداریم تا از این طریق بتوان شاخص های خود را حفظ کرده و 
بهبود بخشیم. وی تاکید کرد: در بحث بهبود فضای کسب و کار در دو دولت آقای 
هاشمی و خاتمی اقدامات موثری صورت گرفت اما متاسفانه این اقدامات به طور 
مقطعی بود. رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: در بحث اقتصاد، در همه زمینه ها از 
جمله ورود کالا این مسئله مطرح است که تا 15 روز اول زمانی که کالا وارد کشور 
می شود معاف از مالیات و جریمه است در حالی که امکان ترخیص کالا در کمتر 
از 15 روز وجود ندارد. در بحث ساخت و ساز نیز اگر در گذشته پروانه ساختمانی 
ظرف دو تا سه ماه صدور می شد امروزه بیش از شش ماه زمان می برد. همچنین 
در بحث مواد غذایی نیز به دلیل مشکلات سازمان های بهداشت و استاندارد نیز با 
مشکلات مواجه بودیم. خوانساری اظهار کرد: مشکلاتی از این قبیل اقتصاد کشور 

را تحت تاثیر قرار می دهد و باید این مشکلات رفع شود.
وی در پایان با قدردانی از فعالیت های وزارت اقتصاد فعلی گفت: امیدواریم که 

این اتفاق شروعی برای فعالیت های بعدی باشد.

آگهی تغییرات 
ملی  شناسه  و   16699 ثبت  شماره  به  محدود  مسئولیت  با  رادیس  هوشمند  تجارت  سایبان  شرکت  تغییرات  آگهی 
14008552990 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1398/09/23تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی 
شرکت از محل قبلی به آدرس جدید : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله صفائیه ، کوچه )ارشادی ( ، کوچه 
معلم 14-شهیدتجویدیان]3[ ، پلاک 32 ، طبقه منفی 1 کد پستی 3715615839 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح 

فوق اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )860498(
---------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت تندیس نقش سارا با مسئولیت محدود به شماره ثبت 16432 و شناسه ملی 14008325280 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1398/04/27 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای جابرحسین بوجانی بشماره کد 
فراگیر 77056919 با دریافت 10.000.000 ریال سهم الشرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج و دیگر هیچ گونه حق و 
سمتی ندارد. سرمایه شرکت از مبلغ 30.000.000 ریال به 20.000.000 ریال کاهش یافت و ماده مربوطه اساسنامه به شرح 
فوق اصلاح گردید. در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از کاهش سرمایه عبارتست از : علیرضا پیارعلی پنجوانی بشماره کد 
فراگیر120779244 دارنده 10.000.000 ریال سهم الشرکه ومحمد صادقعلی شعبانعلی همانی بشماره کد فراگیر121101232 
دارنده 10.000.000 ریال سهم الشرکه 2- تعداد اعضاء هیئت مدیره به 2 نفر کاهش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق 

اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )860496(
---------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت تندیس نقش سارا با مسئولیت محدود به شماره ثبت 16432 و شناسه ملی 14008325280 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 1398/04/27 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان محمد صادقعلی 
شعبانعلی همانی به شماره کد فراگیرملی 121101232 به سمت رئیس هیئت مدیره دارنده 10.000.000 ریال سهم الشرکه ، 
علیرضا پیارعلی پنجوانی به شماره کد فراگیر ملی 120779244 به سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره دارنده 10.000.000ریال 
سهم الشرکه برای مدت نامحدود انتخاب شدند. کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک برات سفته و قراردادها و عقود 
اسلامی و اوراق عادی و اداری با امضاء مدیرعامل و با مهر شرکت معتبر می باشد اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )860491(
---------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت بازرگانی سرآمد تجارت فرا میر با مسئولیت محدود به شماره ثبت 17205 و شناسه ملی 14008956114 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1399/02/02تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- اعضای هیئت مدیره شرکت 
مرکب از2 نفر می باشد که ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید . 2- اساسنامه جدید مشتمل بر 26 ماده و 2تبصره 
تصویب و جایگزین اساسنامه قبلی گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)860489(
---------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت بازرگانی سرآمد تجارت فرا میر با مسئولیت محدود به شماره ثبت 17205 و شناسه ملی 14008956114 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 1399/02/02 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان محمد حافظ 
سید بشماره فراگیر 53234266 به سمت رئیس هیئت مدیره دارنده 200.000 ریال سهم الشرکه ، سید رومان حیدرحیدر بشماره 

فراگیر 118946599 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل دارنده 19.800.000 ریال سهم الشرکه برای مدت 
نامحدود انتخاب شدند.کلیه اوراق بهادار و اسناد تعهدآور از قبیل چک، سفته، بروات و نیز امضاء کلیه قراردادها و اوراق عادی و 

مکاتبات اداری با امضاء مدیرعامل به تنهایی همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت 
شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )860481(

---------------------------------------------------------------
آگهی تغییرات 

 آگهی تغییرات شرکت سپهر آرین سلامت فردا با مسئولیت محدود به شماره ثبت 13440 و شناسه ملی 14004867831 به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1399/02/21تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت از محل قبلی به 
آدرس جدید: استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله بنیاد امام خمینی ، خیابان خرم ، کوچه کریمی 10 )خرم 3( 
، پلاک 10 ، طبقه همکف کد پستی 3713157741 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. اداره کل 

ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )860479(
 ---------------------------------------------------------------

آگهی انتقال
و شناسه ملی  ثبت 17261  با مسئولیت محدود( درتاریخ 1398/12/03به شماره  دانه خزر)  پارتاک  انتقال شرکت  آگهی 
14008658894 در اداره ثبت شرکتها و موسسات غیر تجاری قم ثبت و امضا ذیل دفاتر تکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح ذیر 
جهت اطلاع عموم آگهی می گردد . به موجب نامه شماره 225260/98 مورخ 20/11/1398اداره ثبت شرکتهای غیر سهامی و 
مستند به صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 22/10/1398مرکز اصلی شرکت به نشانی : : استان قم ، شهرستان قم ، 
بخش مرکزی ، دهستان قمرود ، آبادی شهرک صنعتی شکوهیه، محله شهرک صنعتی ، خیابان شهیدکلاهدوز ، کوچه کلاهدوز1 
، پلاک 835 ، قطعه g202 ، طبقه همکف و کد پستی: 3738115585 تغییر یافت و در اداره ثبت شرکتها و موسسات غیر تجاری 
قم تحت شماره 17261 به ثبت رسیده است اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)860465(
---------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت تک راد پویان عرشیا با مسئولیت محدود به شماره ثبت 14628 و شناسه ملی 14006453142 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1398/10/02 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : موضوع فعالیت شرکت اصلاح وموارد ذیل 
به آن اضافه گردید : تامین، تولید، بسته بندی و توزیع مواد پروتئینی و فرآورده های گوشتی)تولید انواع سوسیس، کالباس( - انجام 
موضوع فعالیت پس از اخذ مجوزهای لازم از دستگاه مربوطه- ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی 

باشد اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )860464(
---------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت تک راد پویان عرشیا با مسئولیت محدود به شماره ثبت 14628 و شناسه ملی 14006453142 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 1398/10/02 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان محمد آفرین بشماره 
ملی 0381999068 بسمت رئیس هیئت مدیره دارنده 12.000.000 ریال سهم الشرکه ، محمدعلی عبدالحی بشماره ملی 
0579703339بسمت مدیر عامل و عضو هیئت مدیره )خارج از شرکاء( برای مدت نامحدود انتخاب شدند. کلیه اوراق و اسناد 
بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری باامضاء 
رئیس هیئت مدیره به تنهائی و با مهر شرکت معتبر می باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری قم )860463(

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: یکی از ویژگی ها بازار 
دست  به  زیان  با  آموزه ها  از  برخی  که  است  این  سرمایه 
می آید و امروز عده ای متوجه شدند که صرف اینکه دولت 
پشت بلندگو اعلام می کند بازار سرمایه خوب است، نباید با 
دنباله روی به سمت بورس بروند و امروز می دانند دنباله روی 

از افراد در بورس حتما و همواره سودآور نیست. 
فردین آقابزرگی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا 
بازار سرمایه اظهار داشت: نکته اساسی  درباره وضعیت 
در بازار سرمایه پیامدهای افزایش بی رویه قیمت سهام و 

شاخص است که این روزها دوره اصلاح را می گذراند.
وی با تاکید براینکه بازندگان و متضرران اصلی شرایط امروز 
بازار، کسانی هستند که در یک ماه گذشته وقتی قیمت ها 
در اوج قرار داشت، وارد بازار شدند، ادامه داد: از آنجایی که 
خرید این افراد مبتنی بر تحلیل و ارزیابی کارشناسی نبوده 
و اختلاف قابل توجهی بین ارزش ذاتی و ارزش روز سهام 

وجود داشته و دارد، بسیار متضرر شده اند و می شوند.
اقتصاد  البته  گفت:  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
سرمایه گذاری در بازار سرمایه و ورود به بورس پذیرش این 

ریسک ها است.
آقابزرگی ادامه داد: در همان ایام که نرخ سهام بی رویه 
افزایش می یافت عده ای از کارشناسان و مسئولان بورسی 
که امروز متاسفانه دیگر در این پست حضور ندارند و رفته اند، 
نسبت به این رشد غیرواقعی هشدار می دادند و گفته شد 
که حتی تورم از بازار سرمایه به سایر بخش ها منتقل خواهد 

شد.

وی افزود: ارزش افزوده ای که بدون پشتوانه ایجاد شده 
و این رشد قیمت، هیچ دلیل خاصی به جز حمایت دولت 
و نقدینگی زیاد نداشت و این دو تنها توجیه اصلی برای 

افزایش قیمت سهام هستند.
این کارشناس بازار سرمایه تاکید کرد: نه به آنکه بازار 20 
روز متوالی بر روی سود 5 درصد بود و نه اینکه در روزهای 
اخیر افت قابل توجهی داشت که البته این ریزش نشان از 
اصلاح قیمت ندارد. البته جذابیتی ایجاد می شود تا کسانی 
که سهام خود را در سطح قیمتی بالا فروختند در این ایام 
دست به خرید سهام بزنند. اما نقش راهبر بازار سرمایه یعنی 
و  روند  این  در  اقتصادی  و مسئولان  بورس  شورای عالی 

جریان بسیار پررنگ است.
آقابزرگی با بیان اینکه بدترین اثر بازار سرمایه این است 
که به یک شکلی سایر بازارها را برای رشد خود سرکوب 
کند، گفت: اگر این سیاست در پیش گرفته شود خود به 
خود امکانی ایجاد شده که نقدینگی از بازار سرمایه با سایر 
از جمله مسکن و خودرو هدایت  بازارهای سرکوب شده 

شود.
 وی ادامه داد: نقدینگی در بازار سرمایه بورس زمانی اوج 
می گیرد که در سایر بازارها تحت نظارت شدید قیمت ها رو 
به نزول باشد و به صورت دستوری و مدیریت شده قیمت ها 

رو به افول باشد.
سهام داران تازه وارد سهام بنیادی را نگهداری کنند 
این کارشناس بازار سرمایه در توصیه به سهام داران خرد و 
تازه واردها اظهار داشت: سهام داران تازه وارد سهام بنیادی 

را نگهداری کنند چراکه حال و روز فعلی بورس گذرا است 
اما باید بدانند که معامله در این بازار بسیار تخصصی است و 
یکی از ویژگی ها بازار سرمایه این است که برخی از آموزه ها با 
زیان به دست می آید و امروز عده ای متوجه شدند که صرف 
اینکه دولت پشت بلندگو اعلام می کند بازار سرمایه خوب 
است، نباید با دنباله روی به سمت بورس بروند و امروز می 
دانند دنباله روی از افراد در بورس حتما و همواره سودآور 
تاکید کرد: برای سهام داران خرد هنوز  آقابزرگی  نیست. 
دیر نشده است و می توانند از کارشناسان دارای مجوز برای 
به  امور سهام  اداره  مدیریت سهام خود مشورت بگیرند. 
صورت مستقیم تکرار اشتباه است و باید بدانند که برخی از 
سهام را باید در نقطه مناسب بفروشند و اگر همین روزها هم 

اقدام کنند باز هم به سود خواهند،رسید.
شرایط  بودن  ثابت  فرض  با  معتقدم  اینکه  بیان  با  وی 
شاخص تا شهریور ما بیشتر از 900 هزار واحد نخواهد بود، 
گفت: طبق برنامه در سال 99 حداکثر باید بازدهی 80 
درصدی را در بازار سرمایه شاهد می بودیم که تا این لحظه 
بازدهی بیش از 85 درصد است و شاخص باید در همین 

نقطه بایستد.
این کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: از این رو برخی از 
سهام که در پرتفوی افراد وجود دارند باید به فروش برسد 
چراکه با ادامه این شرایط ارز سهام این شرکت ها باز هم 
ریزش پیدا خواهد کرد. اطلاعات فعلی نشان می دهد که 
ارزش ذاتی برخی از سهام تا بیش از 50 درصد با ارزش روز 
آن اختلاف دارد و احتمال ریزش قیمت این سهام وجود 

دارد.
نمی توان با کاهش و افزایش سود سپرده باعث 

رشد بورس شد 
آقابزرگی درباره دستور رییس جمهوری نسبت به تعادل 
بخشی در بازار سرمایه تاکید کرد: بازار سرمایه از 20 سال 
آن  و عمق  است  متحول شده  بسیار  امروز  به  تا  گذشته 
بالاتر رفته  است  نفود سهام داران  یافته و ضریب  افزایش 
اما در آن دوران که بنده هم ناظر معاملات بورس بودم هم 
مسوولان نتوانستند به صورت دستوری در این بازار عمل 
کنند. وی افزود: در آن دوران هم در شرایطی که شاخص 
افت داشت با تماس های مکرر مسئولان از جمله بازرسی 
کل کشور، رییس بانک مرکزی، وزیر اقتصاد و ... برای تعادل 
بخشی در بازار مواجه بودیم حتی در آن زمان امکان برخورد 
بازار  شرایط  که  امروز  به  برسد  چه  نداشت  وجود  دستور 
سرمایه بسیار تغییر کرده است. پولی که وارد بورس می شود 

پول هوشمند است نمی توان با دستور آن را هدایت کرد.
این کارشناس بازار سرمایه گفت: دیگر نمی توان با کاهش 
اقدامات  شد،  بورس  رشد  باعث  سپرده  سود  افزایش  و 
دستوری در این شرایط نه تنها جواب نمی دهد بلکه باعث 
می شود کسانی تا به امروز نسبت به نگهداری سرمایه تردید 
بازار حساس تر  این  از  به موضوع خروج سرمایه  داشتند 

شوند.
آقابزرگی تاکید کرد: بازار سرمایه در یک نظارت کنترلی 
یعنی عرضه و تقاضا کنترل می شود و نباید دولت به این 
موضوع نگاه دستوری و دخالتی داشته باشد.                     

کارشناس بازار سرمایه: 

ورودی های یک ماه گذشته، بازندگان بورس بودند
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داور بین المللی فوتبال زنان: 

پس از ۱۱ سال قضاوت به حقم نرسیدم
 داور بین المللی فوتبال زنان گفت: با وجود مشکلات فراوان و در کنار نگهداری از 2 
فرزند خردسال، نه کلاس داوری را از دست دادم و نه از لیست بین المللی بیرون رفتم 

با این وجود بعد از 11 سال قضاوت به حقم در این عرصه نرسیدم. 
»سلطنت نوروزی« داور بین المللی فوتبال که بیش از 10 قضاوت بین المللی را 
در کارنامه خود دارد و بیشتر در مسابقات فوتبال زیر 16 و 19 سال آسیا و مرحله 
دوم المپیک در میانمار سوت زده است. او معلم ورزش و مسوول انجمن فوتبال زنان 

آموزش و پرورش استان فارس است و در کنار آن داوری هم می کند.
در متن زیر مشروح گفت و گو این داور با ایرنا را می خوانیم:

به دو و میدانی بیشتر علاقه داشتید؟ 
در محله ای زندگی می کردیم که منزل ما از باشگاه دور بود و چهار برادر داشتم و 
آنان همواره تا باشگاه من را همراهی می کردند و ابتدا از والیبال شروع کردم و در 
دوران دبیرستان وارد دو و میدانی شدم و در پرتاب نیزه، پرتاب دیسک و وزنه فعالیت 
می کردم. حتی به اردوی تیم ملی دعوت شدم. همچنین مقام سوم نیمه ماراتن دو 

و میدانی کشور را آوردم.
خیلی به فوتبال علاقه داشتم و با برادرانم فوتبال بازی می کردم و در آن زمان چون 
فوتبال نبود، سمت فوتسال رفتم و مربی دو و میدانی و فوتسال ما مشترک بود و از 
من تعهد گرفت در صورتی فوتسال بازی کنم که اگر به حضورم در دو و میدانی لازم 
بود ابتدا در دو و میدانی بعد در فوتسال شرکت کنم. اولین کاپیتان فوتبال و فوتسال 
استان فارس بودم. همان زمان در تیم برق شیراز کاپیتان فوتسال شدم و با این تیم 
مقام دوم کشوری را بدست آوردیم. پس از آن در تیم فوتبال برق شیراز کاپیتان شدم.

به مربیگری علاقه نداشتید؟ 
خیلی به مربیگری علاقه نداشتم و معلم ورزش در آموزش و پرورش بودم و الان هم 
هستم. علاقه ام به داوری بود و در سال 79 داوری درجه 3 فوتبالم را در شیراز و درجه 
2 و یک را در اصفهان گرفتم. همزمان هم بازی و نیز داوری می کردم. در آن زمان 
اجازه می دادند تا همزمان هم داور و نیز بازیکن باشم. در سال 87 کلاس درجه ملی 
و در سال 88 هم درجه بین المللی را گذراندم. در فوتسال در لیگ دسته یک و 2 و 
مناطق و دانشگاه ها  و همان سال نخست تشکیل لیگ برتر فوتبال، داوری می کردم.

همچنین دیدارهای دوستانه تیم ملی فوتبال اوکراین و ایران و ازبکستان و ایران، 
بلاروس و ایران، اردن و ایران را سوت زدم. در خارج از ایران نیز دیدار قطر و افغانستان 
را در قطر قضاوت کردم. بازی اولی که در خارج از ایران قضاوت کردم در سال 89 
وقتی دخترم چهارم ماهه بود در مسابقات زیر 16 سال آسیا در فیلیپین سوت زدم. 
در سال 90 در مسابقات غرب آسیا در ابوظبی در سال 91 دیدار دوستانه قطر و 
افغانستان را داوری کردم. سال 92 مسابقات قهرمانی شرق آسیا در پیانجین چین، 
سال 93 مسابقات زیر 16 سال آسیا  در مالزی و در سال 95 مسابقات نوجوانان آسیا 
در تایلند را قضاوت کردم. در سال 2014 مسابقات قهرمانی  زیر 19 سال آسیا در 
اردن، سال 2015 مرحله دوم المپیک در میانمار، سال 2016 مسابقات زیر 19 سال 
تاجیکستان را سوت زدم. بیاد دارم ابلاغ قضاوت در مسابقات مقدماتی ملت های 
آسیا در کره شمالی برایم آمد اما بدلیل بارداری نرفتم. مسابقات مرحله نهایی جوانان 
آسیا در چین را یکماه پس از تولد دخترم رفتم و تست هم دادم اما سه روزه بخاطر 
دخترم برگشتم و نتوانستم قضاوت کنم.  مسابقات زیر 16 سال آسیا را در سال 2018 
در سریلانکا، مسابقات زیر 19 سال آسیا 2018 در ویتنام و  2019 نیز مسابقات 
سی گیم را در فیلیپین قضاوت کردم که این رقابت ها آخرین داوری بین المللی در 
سال گذشته بود. سال 98 هم در مسابقات لیگ برتر فوتبال زنان قضاوت می کردم اما 

بدلیل کرونا این دیدارها ناتمام باقی ماند.  
تفاوت قضاوت در مسابقات ایران و خارج از ایران؟ 

داوری مسابقات بین المللی در قیاس با ایران از لحاظ امکانات، کیفیت برگزاری و 
شرایط زمین چمن متفاوت است. حتی کشورهایی چون میانمار که اسم و رسمی هم 
ندارند و کوچک هستند ورزشگاه ها و امکانات خوبی برای زنان در نظر گرفته اند. در 
چند سال اخیر در ایران شرایط برای فوتبال زنان بهتر شده است. بسیاری از تیم های 
آسیایی در سطح بالای جهان کار می کنند زیرا رسیدگی خوب و برنامه ریزی عالی 
دارند اما به فوتبال زنان ایران خیلی رسیدگی و توجه نمی شود. به عنوان نمونه تیم 
ملی فوتبال زنان مدت ها تعطیل است و یکماه قبل از اعزام تیم را تشکیل می دهند. 

وقتی برنامه ریزی در فوتبال زنان نباشد نمی توانند پیشرفت کنند.
مسیر پیشرفت داوران چگونه است؟ 

همین الان که با شما صحبت می کنم اشک در چشمانم جمع شده است. خیلی 
سختی کشیدم و فکر می کنم به حقم نرسیدم.  در این 10 سال که 2 دختر بدنیا آوردم 
با وجود مشکلات بسیار نه کلاس داوری را از دست دادم و نه از لیست بین المللی 
به دنیا آمد تست مجدد دادم و داوران  اینکه دخترم  از  بعد  بیرون رفتم. سه ماه 
می دانند که این تست ها چقدر سخت است. اینکه هم شاغل باشی و نیز از کودکانت 
نگاهداری کنی مسیر دشواری را می گذرانی.  خیلی زحمت کشیدم اما متاسفانه 
آنگونه که باید  به حقم نرسیدم. وقتی از چین برگشتم به خاطر دخترم ابلاغ ها برایم 
کم شد. هیچوقت به این شرایطم فکر نکردند که 11 سالی که در این عرصه فعالیت 
می کنم هم بچه داری کردم اما با شرایط خیلی سخت قضاوت در عرصه بین المللی 
را ادامه دادم و بدنم را آماده نگاه داشتم. خیلی مواقع و همین الان بچه هایم را با 
خود به تمرین می برم. در این سال ها فدراسیون برنامه ریزی خوبی برای داوران دارد و 
مدام کلاس های نیم فصل و لیگ و فیفا را برگزار می کند تا آنان پیشرفت کنند. یادی 
کنیم از عنایت که خیلی باعث پیشرفت داوری زنان شد و نخستین لیست بین المللی 
داوری زنان را وی اعلام کرد. او با فکر بالا برای آینده زنان داور تصمیم گرفت که چه 
داورانی در فهرست بین المللی باشند. در آن زمان مدرسانی از آمریکا و سوئد برای ما 
آوردند  و تازه متوجه شدیم که قوانین داوری چیست. الان خوب برنامه ریزی شده و 

داوران با تست و آمادگی کامل به کلاس می روند.
داوری فوتسال یا فوتبال؟ 

داوری فوتبال را ترجیح می دهم. کسی که داوری فوتبال می کند به فوتسال حتی 
نمی تواند فکر کند. در آموزش و پرورش مسوول انجمن فوتبال زنان در فارس هستم. 

داوری فوتبال و فوتسال خیلی فرق می کند.

سرپرست پیشین تیم ملی کشتی فرنگی جوانان:

چرخه انتخابی باعث خودباوری 
کشتی گیران خواهد شد

سرپرست پیشین تیم ملی کشتی فرنگی جوانان معتقد است اجرای دقیق چرخه 
انتخابی باعث ایجاد انگیزه و خودباوری جوانان خواهد شد.

مهدی شربیانی د با بیان اینکه چرخه انتخابی تیم ملی کشتی می تواند ثمرات 
زیادی در این عرصه داشته باشد، اظهار داشت: یکی از مهمترین مزایای این طرح، 
ایجاد  خودباوری و انگیزه برای پیشرفت در کشتی گیران است، چراکه آنها از این پس 
می دانند با طی کردن مسیری مشخص در چارچوب چرخه انتخابی به ترکیب تیم 
ملی و حضور در میادین بزرگ خواهند رسید. وی به نقش کادر فنی در بحث چرخه 
انتخابی تیم ملی تصریح کرد: در اینکه طرح چرخه انتخابی می تواند تاثیر خوبی در 
روند کشتی داشته باشد هیچ شکی نیست اما جایگاه کادر فنی و اختیارات آنها هم 
باید در نظر گرفته شود. مطمئنا سوای بحث چرخه انتخابی، کادر فنی هم می تواند 
به خوبی بهترین و کارآمدترین کشتی گیران را برای حضور در میادین مهم و بزرگ 
شناسایی کند. قهرمان اسبق کشتی آسیا افزود: تجربه نشان داده برخی از کشتی 
گیران با وجود درخشش و موفقیت در میادین داخلی و پیکارهای انتخابی، نتوانسته 
اند به خوبی در میادین خارجی و بین المللی بدرخشند. این همان بخشی است 
که باید کادر فنی و همچنین شورای فنی و فدراسیون کشتی آنرا با تصمیمات ویژه، 
حل و فصل کنند. شربیانی خاطر نشان کرد: ما در سالهای قبل هم موارد مشابهی 
داشتیم که با وجود اجرای فرایند انتخابی، باز هم نمایندگان برخی اوزان را توسط 
بررسی عملکرد کلی آنها و در نهایت همفکری با شورای فنی مشخص می کردیم. 
سرپرست پیشین تیم کشتی فرنگی جوانان در پایان گفت: آنچه مسلم است چرخه 
انتخابی زمانی می تواند به خوبی با نتایج مطلوبی همراه شود که دست سرمربیان تیم 
های ملی هم در برخی تصمیمات باز باشد و آنها هم بتوانند با شناختی که از کشتی 
گیران کسب کرده اند در ارنج ترکیب تیم ملی دخیل باشند. اما این بدان معنا نیست 

که اصل چرخه انتخابی نادیده گرفته شود و زیر سوال برود.

 بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال گفت: وقتی برای حضور در بوندسلیگا به تمرینات 
تیم »زالرمو« رفتم در روز نخست »کلاوس تاپ مولر«، بازی مرا پسندید. او بعدها 

سرمربی بارسلون اسپانیا شد. 
»حمید علیدوستی«  بدون شک یکی از بهترین مهاجمان تاریخ فوتبال ایران 
محسوب می شود، بازیکنی که با سرعت و تکنیک خیره کننده اش هر خط دفاعی 

را به هم می ریخت.
با آن همه استعداد توانایی های فنی که داشت هیچ  وقت پیراهن  علیدوستی 
استقلال و پرسپولیس را نپوشید و برای این اتفاق دلیل داشت. او در این باره می گوید: 
دوست نداشتم وارد چالش رفتن به این 2 تیم شوم، این یک باور قلبی بود و از آن 

پیروی کردم.
در زیر گفت و گوبا این ملی پوش اسبق ایران را می خوانیم.

چطور فوتبالیست شدید؟ 
من بچه خیابان خراسان بودم و فوتبال را از زمین های خاکی این محل شروع کردم، 

»حسین فکری« استعداد فوتبال مرا کشف کرد. به عضویت تیم تهرانجوان درآمدم.
این آغاز درخشش شما در فوتبال بود؟ 

با این تیم قهرمان شدیم و توسط »حشمت مهاجرانی« به تیم ملی جوانان دعوت 
شدم و بعد به عضویت تیم ملی بزرگسالان درآمدم، در تمام این  سال هایی که فوتبال 
بازی می کردم، 2 سال قهرمان جوانان آسیا شدم، بازوبند کاپیتانی تیم ملی را بر 
دستان خود بستم، با سایپا 2 فصل قهرمان فوتبال ایران شدم  و تا سن 40 سالگی 

بازی کردم.
»حمید علیدوستی« همواره مورد توجه استقلال و پرسپولیس بود اما هیچ گاه 

پیراهن این 2 تیم را نپوشید؟ 
در آن سال ها تصمیم گرفتم این اتفاق شکل نگیرد.

چرا؟ 
دوست نداشتم وارد چالش رفتن به این 2 تیم شوم، این یک باور قلبی بود و از آن 

پیروی کردم. البته ...
البته چی؟ 

من برای این 2 تیم احترام و ارزش زیادی قائل هستم و دوستان بسیار خوبی در 
استقلال و پرسپولیس داشتم و دارم در تمام اردوهای تیم ملی با بازیکنان این تیم ها 

همبازی بودم.
از این تصمیمی که گرفتید پشیمان نشدید؟ 

نه، هیچ وقت پشیمان نشدم چرا که باورم بود و به این باوری که داشتم اعتقاد و 
اعتماد راسخ داشتم. اما قبول دارم نرفتن به این 2 تیم که مورد توجه تمام جامعه 
هستند چالش بزرگی است. چه در دوران بازیگری و چه در دوران مربیگری افرادی در 
ویترین هستند که سابقه بازی در سرخآبی های پایتخت را داشته باشند اما من بدون 

حضور در این تیم ها پنجره های روشنی برایم باز شد.
در آلمان هم بازی کردید؟ 

»زالرمو« آلمان تیمی بود که در آن بازی کردم، این تیم برای شهر کوچکی بود و 
خاطرات خوبی از حضور در این تیم دارم.

چطور این اتفاق افتاد؟ 
»بهمن فروتن« سرمربی تیم هما بود و همسری آلمانی داشت که آنجا زندگی 
می کرد. به وسیله فروتن به فوتبال آلمان رفتم. تست دادم و در روز اول »کلاوس تاپ 

مولر«، بازی مرا پسندید، نکته ای که درباره تاپ  مولر وجود دارد.
چه نکته ای؟ 

اینکه او بعدها سرمربی بارسلون شد.
عملکرد خوبی در این تیم آلمانی داشتید؟ 

اگرچه در سال اول در اواسط فصل پیراهن زالرمو را پوشیدم اما 10 گل زدم و در 
جمع مدعیان آقای گلی بوندس لیگا حضور داشتم.

چند مصدومیت سنگین هم در فوتبال آلمان تجربه کردید؟ 
در یکی از بازی هایی که داشتیم دروازه بان حریف به من برخورد کرد و با پشت سر و 
از ناحیه نخاع به زمین خوردم، این قدر ضربه سنگین بود که به کما رفتم، نشریه کیکر 
عکسی از من منتشر کرد که در بیمارستان و در قسمتی بستری بودم که مخصوص 

افراد متوفی بود. یک مصدومیت دیگر هم داشتم.
این مصدومیت چطور اتفاق افتاد؟ 

در یک بازی دیگر دروازه بان حریف با مشت به چشمم زد، شدت این ضربه به حدی 
بود که نزدیک بود برای همیشه چشم هایم را از دست بدهم. چند بار دیگر نیز بینی ام 

شکست.
شما از جمله فوتبالیست های اندکی هستید که به سه نسل مختلف بازی 

کردید؟ 
برای اینکه فوتبال را خیلی زود شروع کردم، من در سن 17 سالگی نخستین بازی ام 
را در جام تخت جمشید انجام دادم، هیچ وقت فراموش نمی کنم بازی با استقلال بود 
و من مهاجم بودم و مرحوم »منصور پورحیدری« در پست دفاع راست بازی می کرد. 
من در مسابقات مقدماتی جام جهانی 1978 آرژانتین با علی پروین، ناصر حجازی 

همبازی بودم، نسل بعدی را با بهتاش فریبا، حسن روشن، ایرج  دانایی فرد، ناصر 
محمدخانی، شاهرخ بیانی بودم و این روند تا روزی که به دهه چهارم زندگی رسیده و 

کفش ها را آویزان کردم ادامه داشت.
در تیم ملی با ناصر محمدخانی و عبدالعلی چنگیز مثلثی را تشکیل داده 

بودید که بعید است دیگر شاهد چنین اتفاقی باشیم. 
حکایت آن تیم ملی عجیب و فراموش نشدنی است، آن تیم در تمامی پست ها 
بهترین نفرات را در اختیار داشت، اگر بخواهیم آن تیم رویایی را با معیارهای امروزی 
فوتبال بسنجیم هماهنگی و هارمونی کامل را داشت، بازیکنانی در خط دفاع و خط 
حمله داشتیم که به سرعت کار انتقال توپ را انجام می دادند و این از توانایی های فنی 
این بازیکنان نشات می گرفت. خط حمله مقتدری داشتیم که نفراتی چون فرشاد 

پیوس و غلام فتح آبادی با آن کیفیت فنی بالا نیمکت نشین بودند.
حیف آن تیم ملی بود که قهرمان آسیا نشد؟ 

اگر آن تیم مدیریت درست و اصولی می شد به طور حتم قهرمان جام ملت های آسیا 
را به دست می آورد اما صد افسوس که چنین اتفاقی برای آن تیم شایسته رخ نداد.

خیلی زود از تیم ملی کنار رفتید؟ 
شرایط آن زمان با امروز تفاوت عمده ای داشت، من به فوتبال آلمان رفتم و وقتی 28 
سالم برگشتم و به خاطر قانون منع استفاده از بازیکنان بالای 27 سال تیم ملی را از 

دست دادم و آخرین بازی من با پیراهن تیم ملی به سال 65 بر می گردد.
بهترین گلی که زدید مقابل کدام تیم بود؟ 

یک مهاجم همه گل های خود را دوست دارد و هر گلی که به ثمر می رساند برای او 
شیرینی خاصی دارد.

یعنی گلی نزدید که بیشتر به شما بچسبد؟ 
در سن 18 سالگی و در جام بین الملی که در شیراز برگزار می شد با لهستان بازی 
داشتیم، اگر این بازی را نمی بردیم صعود نمی کردیم، در وقت های اضافی من گل زدم 

تا به مرحله بعدی بازی ها راه پیدا کنیم. یا گلم  به چین.
کدام گل؟ 

زمانی که پرویز دهداری هدایت تیم ملی را برعهده داشت برای بازی دوستانه با 
چین به این کشور سفر کرده بودیم، من با در نیمه زمین با بهتاش فریبا یک و دو کردم 

و از فاصله 40 متری گل زدم، گل قشنگی بود که هیچ وقت فیلمبرداری نشد.
مربیگری شما تداوم زیادی نداشت؟ 

برای اینکه فوتبال به سمت و سویی رفت که دیگر من پیشنهاد نداشتم.
به کدام سمت و سو؟ 

این عدم پیشنهاد به خصوصیات رفتاری من بر می گردد.
منظورتان فوتبال ناپاک است؟ 

من تابع اصول و عقاید خاصی در زندگی ام هستم و طبق آن زندگی می کنم و تحت 
هیچ شرایط حاضر نیستم این اصول و عقاید را زیر پا بگذارم.

دختر شما یکی از هنرپیشه های مطرح ایران است، شما در این اتفاق 
چقدر دخیل بودید؟  

من از همان دوران کودکی به کتاب بخوانی، فیلم موسیقی علاقه داشتم و این 
علاقه هنوز در من وجود دارد، ترانه )علیدوستی( در این هنر استعداد داشت وقتی در 
کلاس های بازیگری ثبت نام و استعدادش هر روز شکوفاتر شد حامی اش شدم و او راه 

خودش را انتخاب کرد و خدا را شکر تا به امروز موفق بوده است.

حمید علیدوستی:

پشیمان نیستم که به استقلال یا پرسپولیس نرفتم

 بازیکن اسبق فوتبال تیم ملی و باشگاه پرسپولیس تهران اعلام کرد: با توجه به برخی مشکلات مالی و مصدومیت های 
احتمالی برای بسیاری از تیم ها، ادامه لیگ برتر به فصل آینده موکول شود. 

مرتضی فنونی زاده با تاکید بر اینکه بهتر است در شرایط کرونایی بازی های لیگ برتر به تعویق افتد، اظهار داشت: برخی 
تیم ها خواهان با برگزار نشدن لیگ هستند تا قهرمانی پرسپولیس که اکنون در صدر جدول قرار دارد، در حاشیه قرار گیرد.

وی با بیان اینکه برخی از باشگاهها از جمله پرسپولیس تمرینات خود را به صورت فردی در سه ماه اخیر پیگیری کرده اند، 
اظهار داشت: برای تیم های پنجم تا دوازدهم حاضر در جدول رده بندی لیگ برتر به علت نبود سهیمه فصل بعد قهرمانان 

آسیا ادامه لیگ منطقی به نظر نمی رسد.
این پیشکسوت فوتبال تصریح کرد: هم اینک با تعطیلی لیگ 30 تا 40 درصد پرداختی ها به بازیکنان کسر شده که ادامه 

دار بودن لیگ هزینه زیادی را بر دوش باشگاهها قرار خواهد داد.
فنونی زاده به سطح نامطلوب کیفیت فنی و بدنی بازیکنان پس از وقفه سه ماهه لیگ برتر اشاره کرد و گفت: برگزاری 
مسابقات در شرایط فعلی می تواند آسیب های زیادی را برای بازیکنان به همراه آورد و از نظر کیفیت و چشم نوازی بازی با 

لیگ دسته سه کشور برابری خواهد کرد.
وی اضافه کرد: باید با تصمیم مسئولان فوتبال، سهمیه های لیگ قهرمان باشگاههای آسیا مشخص و ادامه فرآیند لیگ 

از فصل آینده کلید بخورد.
این مدافع اسبق تیم پرسپولیس یکی از نکات مثبت سرخآبی ها را حضور تماشاگران چند صد هزار نفری آنها در استادیوم ها 
دانست و گفت: اگر بنا باشد که بازی ها بدون حضور تماشاگر باشد، هیچ ذوق و شوقی برای تماشای بازی این تیم ها در بازی 

ها برای این تیم ها وجود نخواهد داشت.

 پیشکسوت استقلال با تاکید بر اینکه امکانات کافی برای ادامه لیگ برتر وجود ندارد گفت: اگر می خواهند لیگ را برای 
یک تیم برگزار کنند، این کار درستی نیست.  »علی جباری« در مورد شروع دوباره لیگ اظهار داشت: لیگ برتر نباید 
برگزار شود زیرا امکانات کافی برای این کار نداریم. اگر یکی از بازیکنان با این بیماری مواجه شود چه کسی پاسخگو است. 
به خدا هیچکسی پاسخگو نیست. اگر یکی از بازیکنان که جزو سرمایه های ما هستند کرونا بگیرد تا چند ماه نمی تواند 
بازی کند. این بیماری سرماخوردگی ساده نیست که یک هفته ای خوب شود. وی ادامه داد: همه باشگاه ها معترض 
هستند زیرا در تمرینات با مشکل مواجه شدند. آن ها نمی توانند به صورت کامل امکانات بهداشتی را فراهم کنند. حالا 
یک فصل لیگ برگزار نشود. سلامت بازیکنان و خانواده آن ها از فوتبال مهم تر است. اگر می خواهند لیگ را برای یک 
تیم برگزار کنند که این کار درست نیست.   جباری در مورد نیمه کاره ماندن لیگ و مشخص نشدن قهرمان بیان داشت: 
هر تیمی که می خواهد قهرمان شود باید در میدان آن  را بدست آورد.  نباید تیمی که صدر جدول است را قهرمان اعلام 
کنند، زیرا شاید نتواند دیدارهای باقی مانده اش را ببرد.  در حال حاضر هم استقلال و هم سپاهان شانس قهرمانی دارند.   
پیشکسوت استقلال در خصوص راهکار خود برای لیگ های یک و 2 خاطرنشان کرد: تیمی را به دسته پایین تر نفرستند 
و 2 تیم بالای جدول را به لیگ برتر بیاورند. چه می شود که لیگ سال آینده با 2 تیم اضافه برگزار شود.   جباری در پایان 
درباره مدیریت جدید استقلال،  تصریح کرد: مدیرعامل باشگاه حرکات مثبتی از شروع مدیریتش داشت که امیدوارم این 
کارها ادامه پیدا کند. ما باید به او اجازه دهیم تا کارش را انجام دهد و کمک کنیم تا استقلال به سر و سامان برسد. نباید با 
چوب لای چرخ گذاشتن جلوی اقدامات مثبت مدیریت را بگیریم. من کارهایی که »احمد سعادتمند« در شروع مدیریت 
انجام داد را در مدیران قبلی ندیدم. او به فکر هواداران و تیم است و اگر هم اشکالی در کار او دیدیم باید به او تذکر بدهیم 

نه اینکه بخواهیم با تخریب مدیر باشگاه مشکل روی مشکل درست کنیم.  

مرتضی فنونی زاده: 

ادامه بازی های لیگ به فصل آینده موکول شود
علی جباری:

 لیگ را نباید فقط برای یک تیم برگزار کنند

 رییس سازمان اقتصادی فدراسیون فوتبال گفت: در صورت انصراف تیم ها 
از ادامه مسابقات، ممکن است ضربه بزرگی به فوتبال کشورمان وارد شود و در 

مجموع جامعه فوتبال متضرر خواهد شد. 
سازمان  انحلال  شایعه  مورد  در  رادویی  گوی  و  گفت  در  درودگر«(  »صادق 
اقتصادی فدراسیون فوتبال گفت: این سازمان همچنان به کارش ادامه می دهد 

و من همچنان رییس آن هستیم.
وی در مورد اینکه چک های فدراسیون برای یکی از شرکت های حامی مالی 
برگشت خورده است، افزود: این موضوع به من ارتباطی ندارد و مربوط به ستاد 
تحریم وزارت ورزش و جوانان است. سازمان اقتصادی برای فدراسیون فوتبال 
درآمدزا است و موضوع چک به من ارتباطی ندارد.  من در فوتبال نگران همه چیز 
هستم و باید مشکلات را حل کنیم. باید نگران چک های صدا و سیما باشیم که 

حقوق کارمندان خود را پرداخت کند.  
درودگر در مورد ضرر فوتبال از تعطیلی مسابقات فوتبال تصریح کرد: اگر فوتبال 
تعطیل باشد به طور حتم جامعه فوتبال هم متضرر می شود. باید دعا کنیم از همه 
گیری کرونا کم شود و زندگی به حالت عادی بازگردد. اگر فوتبال تعطیل شود به 
اندازه 9 هفته ضرر می کنیم و باید خسارت 9 هفته از 30 هفته بازی ها را بدهیم.  
از طرفی دیگر از نظر اقتصادی 2 شهرآورد از حساسیت بالایی برخوردار است که 
ما آنها را برگزار کردیم. در مورد مبلغ دقیق خسارت هم بهتر است با بخش مالی 

صحبت کنید.

وی در مورد اینکه او گفته به خاطر حامیان مالی او می خواهد لیگ ادامه پیدا 
کند، گفت: این ضرر آنچنان نیست که بخواهد به لیگ آسیب بزند. می خواهیم 
به فوتبال حیات دوباره بدهیم. کارمندی که ماهیانه 2 میلیون حقوق می گیرد به 
سر کارش بازگشته، آن وقت فوتبالیستی که 2 میلیارد حقوق می گیرد چرا نباید 
مسوولیت اجتماعی خودش را ایفا کند. مردم فردا ما را مورد مواخذه قرار می دهند 
و می گویند که جامعه فوتبال در کنار ما نبود چرا که بخشی از زندگی مردم است و 

نشاط را به مردم باز می گرداند.
رییس سازمان اقتصادی فوتبال در مورد پرداخت حق پول تیم ها گفت: آمار 
پرداختی به باشگاه ها نزد من نیست اما تنها یک باشگاه چک خود را دریافت نکرده 
است. وظیفه من کسب درآمد بیشتر برای است. دیدارهای باقیمانده لیگ برتر قرار 
است بدون هوادار برگزار شود و از این طریق باید درآمدی داشته باشیم. نباید به 

سمتی برویم که خودمان را از جامعه جدا کنیم.
درودگر در مورد نامه ای که از سوی 4 باشگاه به منظور برگزار نشدن لیگ امضا 
شده، گفت: اطمینان دارم با توجه به احساس مسوولیتی که باشگاه ها دارند، 
این کار را انجام نمی دهند و از طرفی فیفا هم پاسخگوی آن نیست. اگر قرار بر 
تصمیم گیری باشد هیات رییسه سازمان لیگ تصمیم گیری می کند. با دوستان 
تماس خواهیم گرفت و در مورد ادامه بازی ها با آنها صحبت خواهیم کرد. در غیر 

این صورت برندینگ فوتبال دچار آسیب می شود.
برای مسابقات  تیم ملی  بکشند،  کنار  تیم ها  این  اگر  وی خاطرنشان کرد:  

مقدماتی جام جهانی و نمایندگان کشورمان در لیگ قهرمانان آسیب خواهند دید. 
سهمیه ایران در لیگ قهرمانان کسر می شود. باید نقاط ضعف، قوت، خطرها را 

بررسی کنیم و به نتیجه مطلوبی برسیم.  
درودگر در مورد  جرایمی که ممکن است در صورت کناره گیری گریبانگیر تیم ها 
شود، گفت: بهتر است من در این باره صحبت نکنم. فکر کنم این اتفاق رخ ندهد 
و بهتر است مسوول کمیته انضباطی در این باره صحبت کند. البته تلاش می کنیم 
این اتفاق رخ ندهد. وی در مورد اینکه برخی تیم ها از نظر مالی برای دادن تست 
کرونا دچار مشکل شده اند، اضافه کرد: سازمان اقتصادی در این باره وظیفه ای 
ندارد. البته جلسه ای داشتیم و سعی می کنیم که به باشگاه ها کمک کنیم. وزیر 
بهداشت هم گفت که بیمارستان های دولتی این تست ها را رایگان می گیرند. این 

یک مشکل عمومی است و باید این مشکل را حل کنیم.
رییس سازمان اقتصادی فدراسیون فوتبال در بخش دیگری از این گفت و گو در 
مورد دریافتی فوتبال از صدا و سیما اظهار داشت: باید فصل به اتمام برسد و پس 
از آن وزارت ورزش و جوانان، براساس بیننده سهم خودش را بگیرد و فدراسیون 
هم سهم خود را از وزارت ورزش می گیرد. کنفدراسیون فوتبال آسیا برآوردی کرده 
که ارزش لیگ ایران 450 میلیون دلار است اما تلویزیون خصوصی نداریم و باید با 

تعاملات به بخش کوچکی از این مبلغ برسیم.
وی در خصوص اینکه فیفا پیش نویس اساسنامه را رد کرده است، تصریح کرد:  

من خبر ندارم و در حوزه مسوولیت من نیست در این باره صحبت کنم.

رییس سازمان اقتصادی فدراسیون فوتبال:  

با تعطیلی لیگ جامعه فوتبال متضرر می شود

بازی های بومی محلی احمد  و  فدراسیون ورزش روستایی 
کشوری فرد را تا زمان برگزاری مجمع انتخابات هیأت  روستایی 
قم به عنوان سرپرست این هیأت  ورزشی منصوب کرد.  ورزش 

روستایی و بازی های بومی محلی که یکی از 48 هیات ورزشی 
استان قم محسوب می شود، به دنبال کناره گیری رضا رحیمی 
پیش از پایان دوره چهار ساله ریاست خود، دست خوش تغییر و 
تحول شد و تا زمان برگزاری مجمع و انتخاب رئیس جدید خود 
به شکل سرپرستی اداره خواهد شد. رضا رحیمی رئیس هیأت  
ورزش روستایی و بازی های بومی محلی استان قم که بعد از 
یک دوره چهار ساله ریاست این هیات بین سال های 1394 تا 
1397، برای دومین بار در آذر ماه سال 1397 برای مدت چهار 
سال به عنوان رئیس این هیات انتخاب شد اما 18 ماه پس از 
شروع دوره دوم ریاست خود از این مسوولیت کناره گیری کرد. 

رحیمی که شهردار منطقه دو قم محسوب می شود، اردیبهشت 
ماه امسال رسما از مسوولیت ریاست هیات ورزش روستایی و 
بازی های بومی محلی قم استعفا کرد و تا زمان برگزاری مجمع 
انتخابات این هیأت  که زمان آن مشخص نیست، به پیشنهاد 
اداره کل ورزش و جوانان استان قم و صدور ابلاغ رسمی از سوی 
احمد  محلی،  بومی  بازی های  و  روستایی  ورزش  فدراسیون 
کشوری فرد یکی از چهره های با سابقه و شناخته شده ورزشی 
در قم به عنوان سرپرست این هیأت  منصوب شد. کشوری فرد 
با سابقه بیش از 20 سال فعالیت کارمندی در اداره کل ورزش 
و جوانان استان قم، دارای مدرک تحصیلی کارشناسی رشته 

نیز  دیگر  جایگاه  چند  در  این  از  پیش  که  است  تربیت بدنی 
پیگیری  و  اکنون مسوول هماهنگی  و هم  مسوولیت داشته 
هیات  می شود.  محسوب  قم  تابعه  بخش های  ورزش  امور 
از  پس  قم  استان  محلی  بومی  بازی های  و  روستایی  ورزش 
پذیرش استعفای رضا رحیمی و صدور ابلاغ سرپرستی احمد 
کشوری فرد، به مدت سه ماه به شکل سرپرستی اداره می شود تا 
بعد از ثبت نام کاندیداهای ریاست این هیات توسط امور مجامع 
هیات های ورزشی اداره کل ورزش و جوانان قم و هماهنگی 
با فدراسیون ورزش روستایی و بازی های بومی محلی مجمع 

انتخابات هیات به  منظور تعیین رئیس جدید برگزار شود.

پس از پذیرش استعفای رضا رحیمی :

کشوری فرد سرپرست هیأت ورزش روستایی قم شد 
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با پایان یافتن مجلس دهم یکی از مهم ترین سؤالات، آینده سیاسی علی لاریجانی 
است؛ کسی که 12 سال رئیس مجلس بود و پیش از آن هم مسئولیت های مهمی 
در نظام داشته و به عنوان معتمد رهبری، معروف و یکی از چهره های وزین میدان 

سیاست بوده است. 
در هفته ای که گذشت، ساختمان هرمی شکل بهارستان میزبان نمایندگان و 
مسئولان کشور بود، اما ترکیب میزبانان آن تا حد زیادی دستخوش تغییر شده بود. 
حتی قاب تصاویر به رسم سال های اخیر نبود و جای خالی یک نفر بیش از دیگران 
محسوس بود: علی لاریجانی، رئیس پیشین مجلس شورای اسلامی و تنها فردی 

که 12 سال بر کرسی ریاست یک قوه تکیه زده است.
هرچند در روز افتتاح مجلس یازدهم او دیگر بر کرسی ریاست پارلمان ننشسته 
بود، اما رهبری هم پیام خود به مناسبت آغاز به کار مجلس یازدهم را، با تقدیری از 
او به پایان بردند، تقدیری که کمی از رویه های مرسوم فراتر رفته بود و وی را »پرانگیزه 
و پرتلاش« توصیف کرده بود. ایشان هم چنین در حکمی علی لاریجانی را به عنوان 

مشاور خود و عضو حقیقی مجمع تشخیص مصلحت نظام، منصوب کردند. 
تقدیر رهبری از مدیر قدیمی

به نظر می رسد این پیام نه تنها به پاس ریاست 12 ساله او بر مجلس، بلکه به دلیل 
سال ها همراهی با رهبری در سمت هایی  چون ریاست صداوسیما، عضویت در 
مجمع تشخیص مصلحت نظام و دبیری شورای عالی امنیت ملی بوده است. 
هرچند به گواه تاریخ، لاریجانی بارها نشان داده معتمد رهبری است، اما  مخالفان 
او کم نیستند، در عین حال حامیان بسیاری هم دارد، موافقان و مخالفانی متکثر 

در میان جناح های سیاسی کشور.
حمله و حذف؛ تکنیک تندروها علیه لاریجانی

شاید مخالفت ها و بدگویی های برخی اصولگرایان در سال های اخیر بود که او را از 
نامزدی دوباره برای انتخابات مجلس بازداشت. آبان ماه سال گذشته، اصولگرایان 
در تحرک برای حضور در انتخابات بودند و مجلسی در قم برپا کرده بودند، مجلسی 

که علی لاریجانی در آن غایب بود. حتی حمیدرضا ترقی، رئیس شورای مرکزی 
حزب مؤتلفه درباره عدم اقبال اصولگرایان به لاریجانی به فارس گفته بود: »دلیل 
اول عدم حضور ایشان، شکست پروژه برجام و بی نتیجه بودن مذاکره با آمریکاست. 
چون ایشان در تصویب برجام نقش قابل توجهی داشت و این موجب عقب نشینی 
مسئولیت در مجلس شده و تبعات این مسئله در جامعه، قم و مراجع تقلید روشن 
است«. وی با بیان اینکه لاریجانی بدون توجه به نظر تخصصی کمیسیون ویژه 
برجام و انتقادات منتقدان، معاهده بزرگ برجام را در عرض بیست دقیقه به تصویب 
رساند، آن را یکی از نکات پرابهام کارنامه سیاسی علی لاریجانی خواند. ترقی در 
ادامه گفته بود: »همچنین تلاش لاریجانی برای تصویب FATF و کنوانسیون پالرمو 
نیز از مواردی است که از لاریجانی خاطره خوبی در اذهان جریان عمومی کشور 
به جا نمی گذارد«. این فعال سیاسی اصولگرا در بخش دیگری از اظهاراتش درباره 
انصراف لاریجانی از حضور در انتخابات گفته بود: »گفتمان رهبر انقلاب برای گام 
دوم انقلاب گرایش به جوانان و مخصوصاً نیروهای انقلابی است و به نظر می رسد 
این روحیه و شرایط در برخی نمایندگان و از جمله ایشان هنوز نیست و احساس 
می شود که چهره های باسابقه این چنینی به دلیل عدم هماهنگی با آن گفتمان، 
رأی نمی آورند، بنابراین به طور طبیعی باید جای خود را به چهره های دیگر بدهند.« 
مخالفت اصولگرایان در مجلس هم ادامه داشت. او از سال دوم مجلس دهم برای 
رسیدن به کرسی ریاست نه تنها با عارف، بلکه با حمیدرضا حاجی بابایی، رئیس 
فراکسیون ولایی هم رقابت می کرد. نمایندگان تندرو و نزدیک به جبهه پایداری نیز 
بر سر تصویب لوایح چهارگانه مرتبط با FATF صحن علنی را به صحنه رویارویی با 

لاریجانی بدل کردند.
در جواب مخالفان: به این مجلس جفا کردید

البته او هم در آخرین روز فعالیت مجلس دهم، زبان به اعتراض و گلایه گشود 
و گفت: »به این مجلس جفا شد و هیچ وقت به مصلحت کشور نبود که یک رکن 
مهم و اصلی دموکراسی در کشور که این همه تلاش کرده، با الفاظ سبک، تحقیر 

و تخریب مواجه شود. طی 40 سال گذشته هیچ یک از مجالس به این اندازه مورد 
توهین و هجوم مواجه نشد، نه تنها از سوی دشمنان که دشمنان باید دشمنی 
کنند، بلکه از سوی کسانی که انتظار می رفت حرمت قوه و نهاد مهمی از نظام را 
پاس بدارند و واقعاً مجلس دهم مظلوم واقع شد. این موضوع به معنای این نیست 
که نباید انتقاد کرد یا مجلس دهم ضعف نداشته است، بلکه منظور جفایی است که 

در حق این مجلس به ناحق صورت گرفت.«
آینده مبهم آقای رئیس

از آذرماه سال گذشته که علی لاریجانی در مصاحبه ای اعلام کرد دیگر قصد 
نامزدی در انتخابات مجلس را  ندارد سؤال های بسیاری پیرامون او در افکار عمومی 
ایجاد شد. جایگاهش آنقدر در مجلس تثبیت شده به نظر می رسید که بسیاری 
از لاریجانی چگونه خواهد  می پرسیدند: »سرنوشت مجلس و  روابط قوا پس 
بود؟« البته سؤال ها به اینجا ختم نمی شود و سؤال دیگری همچنان باقی است؛ 
»لاریجانی پس از بهارستان راهی کجا می شود و کجا مأمور به خدمت خواهد شد؟ 
« حتی زمزمه هایی درباره رفتن  او به شورای عالی امنیت ملی مطرح است؛ با 

این حال تاکنون هیچ مقام رسمی ای در این باره اظهارنظر نکرده است. 
ایمانی: به لاریجانی نیاز داریم

ناصر ایمانی، فعال سیاسی اصولگرا درباره کارنامه لاریجانی طی 12 سال ریاست 
بر مجلس به ایرناپلاس می گوید:  عملکرد آقای لاریجانی طی بیش از 30 سال 
مدیریت در نظام موفق بوده است و انباشتی از تجربیات مدیریتی رده بالا دارند؛ 
البته اینها صرف نظر از نقاط ضعفی است که هر فردی ممکن است داشته باشد. 

در مجموع، عملکرد ایشان قابل تقدیر است.
وی درباره اینکه لاریجانی علی رغم آنکه بارها نشان داده، معتمد رهبری است، 
طی سال های اخیر بارها مورد حمله و بی مهری اصولگرایان قرار گرفته، تصریح 
می کند: برای پاسخ به این سؤال باید به عقب بازگردیم، ایشان در انتخابات ریاست 
ایشان مورد  از اصولگرایان دچار تنش شدند. هرچند  با طیفی  جمهوری 84 
تأیید شورای وقت اصولگرایان برای کاندیداتوری قرار گرفتند، اما طیف دیگری 
از اصولگرایان به آن روند معترض بودند. ایمانی با بیان اینکه در اعتماد رهبری 
از اصولگرایان کمی دلخوری  ندارد، می افزاید: گروهی  ایشان شکی وجود  به 
بابت مواضع ایشان در حوادث سال 88 دارند. گروه دیگری از اصولگرایان بر 
این باورند که آقای لاریجانی در دفاع از حقوق مجلس در برابر  دولت کم کاری 
کرد؛ در اداره مجلس مسیر فردی را پیش گرفتند و به نظرات و آیین نامه داخلی 
بی توجه بودند. مجموع این مسائل باعث دلخوری اصولگرایان از آقای لاریجانی 
و فاصله از ایشان شد. وی با بیان اینکه البته این دلخوری دو سویه بود، تصریح 
می کند: این گونه نبوده است که ایشان با اصولگرایان همراه باشد و آنها با ایشان 
همراه نباشند؛ ایشان کمی توجهشان به اصولگرایان کم شد. در انتخابات مجلس 
گذشته، علی رغم آنکه به گردهمایی ها و جلسات اصولگرایان دعوت شدند، در آنها 
حاضر نشدند. درحالی که در جلسات اصلاح طلبان حاضر شدند و این موضوع به 
ذائقه اصولگرایان چندان خوش نیامد. این درحالی است که در اواخر دولت آقای 
احمدی نژاد، ایشان و اصولگرایان، مواضع تند و یکسانی نسبت به دولت داشتند، 

اما با روی کار آمدن دولت آقای روحانی اوضاع تغییر کرد و کدورت ها بیشتر شد.
این فعال اصولگرا تأکید می کند: با این حال آقای لاریجانی یک اصولگراست و 

آنها نیز ایشان را اصولگرا می دانند؛ اگر چه کمی فاصله بین آنها ایجاد شده است.
وی درباره ضرورت حضور لاریجانی در مدیریت سیاسی کشور می گوید: ما در 
اداره کشور به همه باورها نیاز داریم. ما نباید نیروهای معتقد به انقلاب را طرد کنیم؛ 
این موضوع نه تنها شامل اصولگرایان، بلکه شامل اصلاح طلبان نیز می شود. ما هم 
به آقای ناطق نوری که خودشان را بازنشسته کردند، نیاز داریم هم به آقای لاریجانی 
و عارف و .... در واقع ما باید نگاهمان را به مدیریت کشور کمی کلان تر و فراخ تر 

کنیم.

ایستگاه بعدی تنها رئیس قوه سه دوره ای؛ 

اصولگرایان به لاریجانی نیاز دارند
وحدت کارگشا، تک صدایی گره افزا؛

فرصت ها و تهدیدهای مجلس یک صدا
انتخاب هیات رییسه پارلمان یازدهم با وجود طیف های کامروا و ناکام اصولگرا نشان از 
وحدتی دارد که از یک سو می تواند با کاستن از مشاجرات سیاسی، توجه نمایندگان را بر حل 
مشکلات کشور متمرکز کند و از سوی دیگر در صورت آلودگی به ویروس تک صدایی، در عرصه 
قانونگذاری آسیب رسان باشد.  فرآیند انتخاب رییس و هیات رییسه یازدهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی در هفته گذشته به نوعی وزن طیف های مختلف سیاسی به ویژه درون جریان 
اصولگرا را مشخص کرد. 12 صندلی هیات رییسه میان داوطلبان توزیع شد و به نظر می رسد 
رای قابل قبول »محمدباقرقالیباف« در مقام نامزد ریاست و انصراف رقیب اصلی او یعنی 
»حمیدرضا حاجی بابایی« نشان از رضایت نسبی بسیاری از منتخبان منتسب به طیف های 
مختلف سیاسی دارد. این رضایت وحدت آفرین می تواند در سرعت بخشیدن به اجرایی شدن 
وعده های نمایندگان تاثیرگذار باشد. وعده هایی که عمدتا پیرامون موضوعات و دغدغه های 

اقتصادی مطرح شدند و جامعه چشم به راه اجرای آن ها است.
طیف های برنده و بازنده هیات رییسه 

مجلس یازدهم روز پنجشنبه هشتم خردادماه هیات رییسه خود را شناخت و پروسه سه ماهه 
اصولگرایان به عنوان اصلی ترین جناح سیاسی حاضر در بهارستان، سرانجام به نتیجه نهایی 
خود رسید. طیف های مختلف اصولگرا از پایداریها تا بهاریون، از نواصولگرایان تا سنتی ها به 
نحوی که مورد قبول همه باشد مناصب مجلس یازدهم را در اختیار گرفتند و از هفته جاری 
فعالیت های مرسوم نهاد قانوگذاری در کشور را آغاز خواهند کرد. هرچند نمایندگان مجلس در 
مسیر رقابت دستکم در ظاهر معتقد به برد و باخت نبودند، اما بررسی طیف های سیاسی که 
رییس، هیات رییسه، روسای کمیسیون ها و دیگر مناصب مجلس به آن منتسب هستند نشان 
می دهد کدامیک از جریان های درون جبهه اصولگرایان در مجلس یازدهم از دیگر طیف ها 
کامروا یا ناکام بوده اند. محمدباقر قالیباف اگر تا سال 96 در دسته اصولگرایان سنتی جای 
می گرفت پس از انصراف انتخاباتی در دوازدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری به نوعی 
منتقد برخی رویه های این طیف شد و در پی درانداختن طرحی نو ایده نواصولگرایی را مطرح 
کرد. با چنین تفسیری او و یارانش در مجلس یازدهم را نمی توان در دسته اصولگرایان سنتی 
جای داد و او را باید طیف نواصولگرای، اصولگرایان نامید. »روح الله متفکر آزاد« و »سید محسن 
دهنوی« در هیات دبیران در کنار »محسن پیرهادی« در هیات ناظران را می توان از نزدیکان به 
تفکر نواصولگرایی و قالیباف ارزیابی کرد. به این ترتیب نواصولگرایان حامی رییس جدید مجلس 
در میان طیف های اصولگرا کامرواترین بودند و توانستند کرسی های مهم مجلس را صاحب 
شوند. رتبه دوم موفق ترین جریان اصولگرا در مجلس یازدهم را می توان متعلق به جبهه پایداری 
دانست. »امیرحسین قاضی زاده هاشمی« به عنوان نایب رییس نخست، »سید ناصر موسوی 
لارگانی«، »احمد امیرآبادی فراهانی«، »حسینعلی حاجی دلیگانی« در مقام دبیران مجلس و 
»علیرضا سلیمی« به عنوان یکی از ناظران، پنج چهره منتسب به جبهه پایداری هستند. جبهه 
ای که برای حضور در زیر چتر وحدت پیش و پس از انتخابات شرط و شروط  بسیاری داشت و 
گرچه برای کرسی ریاست خیز جدی برنداشت اما سهم قابل قبولی در هیات رییسه مجلس 
دارد.   »علی نیکزاد« نایب رییس دوم تنها سهم وزرای دولت های نهم و دهم از 12 کرسی هیات 
رییسه، مجلس بود. شمس الدین حسینی، فریدون عباسی و حتی حمیدرضا حاج بابایی، هیچ 
یک نتوانستند به هیات رییسه مجلس راه یابند. بیش از 13 نماینده منتخب مجلس از وزرا و 
معاونان دولت »محمود احمدی نژاد« هستند و باید منتظر انتخاب روسای کمیسیون ها ماند 
تا سهم واقعی آن ها در پارلمان یازدهم مشخص شود. اگر »علی کریمی فیروزجایی« به عنوان 
دبیر و »محمدحسین فرهنگی« به عنوان ناظر را در دسته اصولگرایان مستقل از طیف های 
اشاره شده دسته بندی کنیم می تواند ناکام ترین اصولگرایان مجلس یازدهم را سنتی هایی چون 
موتلفه و جامعه روحانیت دانست که مهم ترین نامزد آن ها یعنی »مصطفی میرسلیم« تنها 12 
رای از 267 رای ماخوذه را به دست آورد. انتخابات روسای کمیسیون ها در روزهای آینده هم می 

تواند سهم هریک از طیف های اصولگرا را در بهارستان روشن تر کند.
وحدت کارگشا، تک صدایی گره افزا

مجموع رویدادهای انتخاباتی طی یک سال گذشته به گونه ای رقم خورد که یازدهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی بیش از دوره های دیگر به یک دستی و یک صدایی نزدیک شود و جریان 
اصولگرا در این دوره حائز اکثریت مطلق صندلی های بهارستان باشند. رای قاطع به ریاست 
قالیباف هم نشان دهنده حفظ وحدت مورد نظر جناح اصولگرا پس از انتخابات است. این 
موضوع می تواند هم به عنوان یک فرصت و هم تهدید تلقی شود. چنین وحدتی در شرایطی که 
افکار عمومی تشنه آرامش، همکاری و همدلی مسوولان است، نقطه مثبت قابل تاملی است. 
اگر اتحاد موجود در مجلس در مسیر کاستن از التهابات سیاسی در کشور قرار گیرد می تواند 
اعتماد مردم را به قوه مقننه استحکام بخشد. واقعیت آن است که انواع مشاجرات سیاسی مردم 
را به نوع سیاست ورزی در کشور بدبین کرده است و اگر اصولگرایان مجلس یازدهم وحدت و 
نه یکصدایی خود را در چهارسال آینده حفظ کرده، با تمرکز بر وظایف خود و نه حاشیه های 

رسانه ای، به حل مشکلات مردم بپردازند بخش بزرگی از این بدبینی ها را از بین خواهند برد.
وحدت نمایندگان می تواند در تصویب لوایح و طرح ها، در تعامل با دو قوه دیگر، در نظارت 
بر عملکرد دولت و در دیگر عرصه های حکمرانی، قاطعیت مورد نیاز قوه مقننه را فراهم آورد و 
تکلیف بسیاری از موضوعات بر زمین مانده در کشور را روشن سازد. این مزایا اما تنها یک روی 
سکه است، روی دیگر داستان در صورتی روایت می شود که چنین وحدتی به یکصدایی و یک 
رنگی میان نمایندگان تبدیل شده و آن ها را از وظایف ملی به وظایف جناحی سوق دهد و مانع 
انتقادها از یکدیگر و مخالفت های درست با برخی موضوعات شود. اگر نمایندگان اصولگرای 
مجلس در هر طرح و لایحه ای تنها صدای موافق در مجلس را از یکدیگر بشنوند، نمی توانند 
نظرات مخالف را هم در تصویب آن لوایح و طرح ها در نظر داشته باشند و ممکن است این 
پارلمان یازدهم را به ویروس بررسی تک بعدی مسائل مبتلا کند و قوانین مصوب چنین در مقام 

عمل با دشواری های زیادی همراه شود.  
آغاز فصل عمل به وعده ها

شرایط کنونی کشور و دشواری های معیشتی مردم، امیدها را برای روایت روی نخست سکه 
اشاره شده در بالا ضروری می سازد. پس از انتخاب مجلس و آغاز به کار رسمی آن در هفته 
جاری جامعه چشم به راه عملی شدن وعده هایی است که منتخبان را برای اجرایی شدن آن ها 
راهی بهارستان کرده اند. گرچه در ایام تبلیغات انتخاباتی، برنامه های مشخص و مدونی از 
سوی نامزدها اعلام نمی شد اما انتقادهای بی پایان آن ها به شرایط اقتصادی کشور را می توان 
بستر دغدغه های آن ها دانست. تاکید رهبر معظم انقلاب در پیام آغازین مجلس هم دقیقا بر 
موضوعات اقتصادی و معیشتی بوده است از همین رو می توان آغاز اجرای وعده هایی چون 
کاهش تورم، افزایش فرصت های شغلی، کم کردن اثرات تحریم ها، مقابله با رکود اقتصادی 
پساکرونا، مبارزه با فساد در حوزه های مختلف، افزایش شفافیت را از نمایندگان مجلس انتظار 
داشت. سرعت عمل و اتحاد نمایندگان در انتخاب هیات رییسه هم نشان می دهد که این انتظار 

از پارلمان یازدهم چندان دور از ذهن نبوده و منطقی است.

عباس سلیمی نمین:

تندروهای اصولگرا فقط سروصدا می کنند
 رأی میرسلیم رسوایی سیاسی بود

یک تحلیلگر سیاسی اصولگرا می گوید:این موضوع بسیار اهمیت دارد که جریاناتی همچون 
موتلفه اسلامی بفهمند باید قالب را بشکنند و به نیروهای جوان اجازه دهند تا وارد میدان شوند.
عباس سلیمی نمین در گفتگویی در تحلیل نتیجه اولین انتخابات هیئت رئیسه مجلس 
یازدهم، گفت: هرچند در انتخابات این مجلس در اسفندماه خیلی نتوانستیم در درون جریان 
اصولگرایی به یک وزن کشی برسیم اما در انتخابات ساختار داخلی مجلس این وزن کشی به 
گونه ای خود را نشان داد. وی ادامه داد: برخلاف تحلیل هایی که جریان اصلاح طلب و جریان 
تندرو اصولگرا ارائه می دادند، نتیجه نشان داد که جریان تندرو اصولگرایی تعداد و سبد رای 
اندکی دارد، جریانی توخالی است که فقط سر و صدا می کند. از سویی جریان سنتی اصولگرا 
هم همان شرایط را دارد، این جریان فردی را کاندیدا کرده بود که از جهات مختلف قابل اعتنا 
نیست و حالا وزن سیاسی اش مشخص شد. این تحلیلگر سیاسی اصولگرا تصریح کرد: این 
موضوع بسیار اهمیت دارد که جریاناتی همچون موتلفه اسلامی بفهمند باید قالب را بشکنند و 
به نیروهای جوان اجازه دهند تا وارد میدان شوند. سلیمی نمین با انتقاد از سازوکار موجود در 
میان نیروهای سنتی و حزب موتلفه اسلامی، اظهار کرد: نیروهای فسیل شده و فرصت طلب 
به هیچ وجه قادر نخواهند بود سابقه درخشان این جریان را احیا کنند؛ متاسفانه سال هاست 
افرادی فرصت طلب در شورای مرکزی این جریان جا خوش کردند و به هیچ وجه فرصت عرض 
اندام به نیروهای جوان نمی دهند. هرچند نیروهای بسیار پویا و صادقی در این جریان وجود 

دارند اما با مقاومت جدی مواجه هستند.
احمدی نژاد برای کشور خطرناک است

وی خاطر نشان کرد: در عین حال با وجود تحلیل هایی که درباره فعالیت جریان آقای احمدی 
نژاد به خصوص توسط رسانه های اصلاح طلب ارائه می شد، دیدیم که آقای احمدی نژاد هیچ 
جایگاهی حتی در میان نیروهایی که سال ها با او کار کردند، ندارد. آقای نیکزاد هم که نائب رئیس 
مجلس شده هیچ قرابتی با آقای احمدی نژاد ندارد و هیچ کجا چنین چیزی را اعلام نکرده است. 
این فعال سیاسی یادآور شد: تنها کسی که اعلام کرده بود ما همه نیروهای جبهه پایداری و متمایل 
به آقای احمدی نژاد را دور هم جمع خواهیم کرد، آقای فریدون عباسی بود و دیدیم که مجموع آنها 
17 نفر بیشتر نشد؛ اینها کسانی هستند که به شدت با آقای قالیباف موضع دارند اما این افراد انقدر 
فهم سیاسی ندارند که متوجه شوند آقای احمدی نژاد دارای چه خصوصیاتی است ، چقدر انسان 

خود محوری است و تا چه حد برای کشور زیان بار و خطرناک است، بیشتر از 17 نفر هم نشدند.
به حزب موتلفه و پایداری در مجلس خوشبین نیستم

وی ادامه داد: کاندیدای حزب موتلفه مدعی ریاست مجلس است اما نمی داند کدام رسانه با او 
تماس گرفته و با چه کسی صحبت می کند. ببینید ادعاها با واقعیت چقدر فاصله دارد. وزن این 
فرد در مجلس هم مشخص شده اما اگر این فهم را نداشته باشد که با چه شرایطی در مجلس حاضر 
شود و باید با سایرین تعامل سازنده داشته باشد، بستگی به خودشان دارد اما من درمورد ایشان و 

این حزب و همچنین جبهه پایداری خوشبین نیستم مگراینکه تغییرات لازم را از امروز آغاز کنند.

رییس شورای عالی سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان در 
نامه ای با عنوان »گزارشی به مردم« با بیان اینکه قوای سه گانه 
لزوم  بر  باشند  و شیشه ای  باز  نظامی  باید  دوران جدید  در 
فاصله گرفتن از سلائق شخصی برای سیاست گذاری در همه 

شئونات کشورداری تاکید کرد. 
محمدرضا عارف در این نامه نوشت: اعتقاد من این است 
که بدون آنکه فریاد بزنم، یا در دام هیاهوی تبلیغاتی گرفتار 
شوم و یا در جنگ لفظی و کلامی با دیگران، منابع ارزشمند 
کشور را معطل تصمیم گیری کنم، به شما گزارش دهم. هم 
از گذشته و هم از برنامه های پیش رو تا از دل همه تهدیدها، 
 ... و  تخریب ها  بی انصافی ها،  چالش ها،  محدودیت ها، 
راهکارهایی برای برون رفت از چالش های پیش روی کشورمان 

شناسایی و اجرایی شود.
رییس فراکسیون امید مجلس دهم همچنین افزود: ضمن 
پذیرش نقدها، خواهم گفت که چگونه تلاش شده است 
بسیاری از اقدامات و مصوبات خوب همکارانم در فراکسیون 
امید نادیده گرفته شود و سایه ناامیدی توسط برخی رسانه ها 
و جریان ها و افراد خاص بر سر کشور مستولی شود. با شما 
و اختلاف  آراء، دیدگاه ها  تکثر  از دل  خواهم گفت چگونه 
نظرات جدی در درون جبهه اصلاحات، تلاش شد تا رویکرد و  
راهبرد واحدی در درون جبهه اصلاحات دنبال گردد. با شما از 
بی مهری ها و رد صلاحیت های گسترده افراد خدوم و کارآمد 
خواهم گفت تا چگونه رقیبان جبهه اصلاحات از فضای سرد 
نهایت  اصلاح طلبان،  اجتماعی  بدنه  دلخوری  و  سیاسی 
بهره برداری را با ردصلاحیت گسترده تکمیل کنند که این 
نه به نفع کشور است، نه به نفع جریان های سیاسی و حتی 

اصول گرایان.
کرونا، سرآغاز تحول در حکمرانی

عارف تاکید کرد: کرونا با همه رنج و مصیبتی که بر مردم 
تحمیل کرده است، تذکرات ارزشمندی برای سیاست گذاران، 
چیز  هیچ  اگرچه  دارد.  مدیران  و  حاکمان  دولت مردان، 
نمی تواند مصیبت از دست دادن هزاران هم وطن و صدها هزار 
مردم جهان را جایگزین کند، اما جلوه ها و نمادهای زیبایی 
درمان  جبهه  رزمندگان  که  آنگاه  شد،  خلق  جامعه  در  که 
کشور، رقص کنان به جنگ با این اهریمن کوچک و موذی 
می روند، بار دیگر یاد ایثار و مجاهدت های رزمندگان جنگ 
تحمیلی در دل ها زنده شد و بر همدلی ها افزود. نشان داد که 
تکیه بر قدرت عظیم مردم و ملت در تنگناها، چقدر راهگشا 
ابرچالش هاست.  و  چالش ها  از  کشور  برون رفت  راه  تنها  و 
آن  فرصت های  و  درس ها  درک  سیاست گذاری،  سطح  در 
می تواند درد و رنج ایران را کاهش و یا فرصت هایی بدیع را برای 
همدلی، مشارکت، نوآوری، بازنگری و تحول در »ساختارها«، 

»بینش ها«، »رفتارها« و »اقدام ها« خلق نماید.
اصلاح طلبان  جبهه  سیاست گذاری  شورای عالی  رییس 
این  از  باید  تمام سطوح  نظام مدیریتی در  آنچه که  افزود: 
اتفاق درک کند، تکرار دوباره آموخته های حکمرانی خوب با 
تاکید و اعتماد بیشتر است که نمونه ای از آن ها به اختصار 
در ذیل برای چاره اندیشی در سال 99 و سرآغاز تحول ارائه 
می شود. اگرچه لازم است  ایجاد چارچوبی نظام مند برای 
توجه  مورد  اقتصادی  نخبگان  و  خبرگان  دیدگاه  دریافت 

سیاست گذاران و دولت مردان قرار گیرد.
عارف خاطرنشان کرد: سرمایه اجتماعی ضرورت حیاتی 
برای جوامع بشری است هم برای بقاء و هم برای پیشرفت 
»ارائه  اشتباهات«،  به  »اقرار  مردم«،  با  »صداقت  ارتقاء.  و 
»رفع  ابهامات«،  از  »دوری  واقعیات«،  و  صحیح  اطلاعات 
سرمایه  از  حفاظت  اصلی  شرط  حصرها«  و  محدودیت ها 
مردم  باید  حاکمیت  و  دولت  است.  آن  توسعه  و  اجتماعی 
بر  گذاشتن  سرپوش  دوران  و  بدانند  خود  اسرار  محرم  را 
مشکلات، اشتباهات و ناکارآمدی ها و ایجاد خط کشی ها و 
محدودیت ها را پایان دهند. دولت، مجلس و قوه قضاییه در 
دوران جدید باید نظامی باز و شیشه ای باشد تا بطن و درون آن 

عیان باشد از کاستی ها گرفته تا قوت ها و...
وی یادآور شد:  تکیه بر روش های حرفه ای، علمی، مبتنی 
بر خرد جمعی و فاصله گرفتن از سلایق شخصی یک ضرورت 
برای سیاست گذاری در همه شئونات کشورداری است که 
اجتماعی خواهد شد.  توسعه سرمایه  تردید موجب  بدون 
واسطه  به  شایسته،  کارشناسان  و  متخصصین  از  بسیاری 
سازوکارهای نامناسب، گوشه عزلت اختیار کرده اند و کشور 
از توانمندی آن ها بی نصیب گشته است و در عوض، فرض 
مدیران  مرتبطین  و  معتمدین  اطرافیان،  حضور  بر  اصلی 
ارشد بر مسند امور است. بازگشت متخصصین شایسته به 
متن قانون گذاری، اجرایی، نظارت و مدیریت نه تنها نیازمند 
تغییر پارادایم مدیریتی حاکم بر کشور است بلکه نیازمند یک 
عزم ملی و رویکرد فعالانه است. عارف اضافه کرد: این ویژگی 
باید در انتخاب مدیران ارشد به خصوص وزیران، یک شاخص 
کلیدی و معیار اصلی باشد. استفاده از ظرفیت کارشناسان و 
متخصصین ایرانی خارج کشور هم یک ضرورت است و هم 
یک سرمایه و فرصت بی نظیر برای مدیریت چالش ها و سرعت 
بخشیدن به توسعه و رقابت در دنیای جدید. نخبگان ایرانی 
خارج از کشور یک سرمایه عظیم مغفول مانده برای توسعه 
پایدار کشور هستند. این باید از یک شعار به متن برنامه های 
باید  نظارتی  و  امنیتی  نهادهای  یابد.  ترویج  دولت  اجرایی 
سعه صدر و ظرفیت لازم برای استفاده از این سرمایه بی نظیر 
را فراهم کنند. دولت هم نباید به اقدامات مقطعی و موردی در 
استفاده از سرمایه دانشی ایرانیان خارج از کشور اکتفا کند و 
یا در صورت عدم توفیق در مواردی، اصل این رویکرد را رها 

نماید.
جز با همدلی و مشارکت آحاد مردم نمی توان بر 

بحران ها فائق آمد 
با  تهران در مجلس دهم تصریح کرد: جز  نماینده مردم 
همدلی و مشارکت آحاد مردم با هر سلیقه و باوری، نمی توان 
بر بحران ها فائق آمد و در مسیر توسعه قرار گرفت. مهارت 
صبر، امید و گفتگو باید در بین سیاست مداران، دولت مردان، 
گسترش  جدی  طور  به   ... و  مدیران  ناظران،  مجلسیان، 
تقابل های  یابد.  توسعه  و  شود  تمرین  جوانان  در  و  یابد 
بی حاصل، فریادزدن های تنش آفرین، قضاوت های مخرب، 
و  آرامش  تعامل،  به  را  جایش  باید  هیجانی  سخنرانی های 
گفتگوهای مبتنی بر اشتراکات بدهد. فضای مجازی به جای 
افشاگری و پرده دری می تواند با سعه صدر و آزاد گذاشتن 
انتخاب افراد، به بستری برای گفتگوها و تبادل آراء و ایجاد 

مزیت های جدید تبدیل گردد. محدودیت های اعمال شده 
بر روی بسترهای فضای مجازی و شبکه های اجتماعی جز 

به فرصت سوزی و از دست دادن امکان رشد منجر نمی شود.
دیپلماسی  الگوی  باید  سیاست خارجی  داد:  ادامه  وی 
دهد.  توسعه  را  مقتدر  البته  و  آشتی جو  تنش زدا،  فعال، 
بر  مبتنی  کشور  اقتصادی  توسعه  رویکردهای  و  مناسبات 
رونق و جهش تولید، الزام دستیابی به بازارهای بین المللی و 
ارتقاء توان رقابت پذیری فعالین اقتصادی را ضروری می کند. 
ثبات رویه در صادرات و واردات یک ضرورت برای حمایت از 
تولیدکنندگان و فعالین اقتصادی است. در کنار آن، دوری 
از تنش های غیر ضروری و هزینه زا به خصوص با کشورهای 
منطقه باید در سیاست های خارجی پررنگ تر شود و ارتباط 
با کشورهای دنیا و بخصوص کشورهای اسلامی همسایه و 
منطقه و بر اساس تامین منافع اقتصادی جایگزین الگوهای 
مخاطره آمیز گردد. برای این منظور، اجماع ملی و هم افزایی 
نهادهای سیاست گذار و مجری و مدنی برای رفع مخاطرات 
علیه امنیت و اقتصاد ایران یک ضرورت است. تغییر رویکرد 
فرساینده اختلافات داخلی نهادهای مختلف و یا حتی غیر 
مسئول در سیاست خارجی باید وجه همت دولت و مجلس 

آینده با دیگر ارکان نظام باشد.
و  پارادایم های مدیریتی سال های گذشته  نوشت:  عارف 
اصرار به استفاده از مدیران مسن و یا چهره های صرفا شناخته 
شده، ناکارآمد بوده و موجب زائل شدن سرمایه اجتماعی و 
باانگیزه  و  متعهد  انقلابی،  جوانان  است.  شده  مردم  امید 
کسانی که دل در گرو آبادانی و توسعه ایران دارند، آن ها که در 
عین جوانی به قدر کفایت در مدیریت تجربه اندوخته اند، آن ها 
که در پی تحول هستند و نه اداره امور جاری، آن ها که جسارت 
لازم برای تغییر رویه های غلط را دارند و نه تسلیم شدن به 
باندهای منفعت طلب، آن ها که با عزت نفس لازم در پی حفظ 
صندلی نیستند تا به جای نوآوری و تحول، اسیر امتیازدهی 
گردند، این جوانان عزیز را باید از هر جریان و نگرش سیاسی، 
با هر ظاهر و گفتمانی در ساختار مدیریت و تصمیم سازی 
و تصمیم گیری کشور وارد کرد و نسل اول انقلاب، بستری 
باشد برای حضور و رشد این جوانان.   نماینده سابق مجلس 
شورای اسلامی اضافه کرد: نوآوری از یک انتخاب خوب برای 
ارتقاء تصمیم گیری و سیاست گذاری به یک الزام و ضرورت در 
تمام سطوح مدیریتی تبدیل شده است. کشور و همه ارکان 
سیاست گذاری، تصمیم گیری و اجرا نیازمند استقرار نظام 
نوآوری برای توسعه نوآوری های سریع هستند. پذیرش این 
اصل نه تنها می تواند درد و رنج ناشی از عالم گیری ویروس 
کرونا را تقلیل دهد بلکه می تواند سرآغاز تغییر، نوآوری و تحول 
در بسیاری از امور مدیریتی گردد. نظامات مدیریتی در دنیای 
جدید بدون نوآوری مستمر و سریع، در هر سطح و حوزه ای 
از بخش های دولتی تا بخش های خصوصی، از حوزه های 
به  محکوم  نظارتی  و  تقنینی  حوزه های  تا  گرفته  اجرایی 
ناکارآمدی، تحمیل هزینه، عقب ماندن از گردونه رقابت و نهایتا 

شکست خواهند بود.
ساختار اقتصادی کشور باز طراحی شود

به  اقتصادی  ساختار  بازطراحی  کرد:  خاطرنشان  عارف 
منظور تامین حداقل نیازهای معیشتی، تامین اجتماعی، 

پارادایم  تغییر  در  مردم یک ضرورت  و مسکن  رفاه  و  شغل 
برای  دولت  سیاست های  تغییر  است.  کشور  مدیریتی 
تاب آوری اقشار ضعیف و کسب وکارهای خرد در کوتاه مدت 
از محل کاهش هزینه های دولت، اصلاح قانون بیمه بیکاری 
در  است.  مناسب  راهکارهای  جمله  از  دارایی ها  فروش  و 
میان مدت ضرورت اصلاح ساختار اقتصادی کشور، افزایش 
بودجه های عمرانی مولد به منظور ارتقاء تقاضا در رویکردی 
مبتنی بر توسعه پایدار و نه مبتنی بر چانه زنی و سهم دهی و 
بعضا باج دهی به حوزه های انتخابیه مجلس از راهکارهای 

مورد توجه در شرایط پساکرونای ایران است.
وی افزود: بازنگری در ساختارهای سیاست گذاری، تسهیل 
سال های  موردی  تصمیم های  اصلاح  کسب وکار،  فضای 
گذشته که به رویه تبدیل شده است، دوری از تورم برنامه ها 
موازی  نهادهای  و  شوراها  حذف  قوانین،  و  آیین نامه ها  و 
تصمیم گیری و بازگشت ارکان حکمرانی به جایگاه واقعی خود 
ضرورتی  است برای حکمرانی خوب و ایجاد زیرساخت تحول 

اقتصادی کشور.
اصلاح طلبان  جبهه  سیاست گذاری  شورای عالی  رییس 
مردم،  به  مدیریت  واگذاری  دولت،  کوچک سازی  نوشت: 
جدید  سیاست های  در  بخشی  آگاهی  و  شفافیت  توسعه 
جدی  ضرورت  یک  سرمایه  بازار  توسعه  جمله  از  دولت، 
است. ورود میلیون ها سرمایه گذار خرد باید همراه با آگاهی 
از ماهیت ریسک پذیر بودن این بازار باشد تا ضمن توسعه 
مشارکت مردم در بازار سرمایه، طراحی ابزارهای مناسب برای 
تامین سرمایه بنگاه های اقتصادی و جلوگیری از تسلیم دولت 
در مقابل رویکردهای سوداگرانه )همچون پرداخت بدهی و 
زیان موسسات مالی و اعتباری( مورد توجه قرار گیرد. در غیر 
این صورت رونق بورس بدون آگاهی لازم و پذیرش مسئولیت 
ریسک توسط سرمایه گذاران و بدون طراحی ابزارهای مالی 
که به تامین نقدینگی بنگاه های اقتصادی تولید کمک کند، 
به زیان قشر فقیر جامعه و ایجاد نابرابری بیشتر منجر خواهد 

شد.
عارف افزود: همه این ها جز با انتخاب وزیران و مدیران ارشد  
شایسته، سالم، مشورت پذیر، با جسارت و تحول گرا ممکن 
مخرب  رویه  تا  است  لازم  حکمرانی  در  جدی  عزم  نیست. 
انتخاب مدیران مبتنی بر لابی و سهم دهی به جریان های 
سیاسی، تغییر یابد. این مهمترین و ضروری ترین تغییر در 
رویکردهای مدیریتی کشور و زیربنای تحول در حوزه های 

مختلف است.

محمدرضاعارف: 

با سلائق شخصی نمی توان کشور را اداره کرد



روایتی ازبازگردانندن کارت هدیه های یک نهاد به نمایندگان!
احمد امیرآبادی فراهانی عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی درباره بازگرداندن کارت هدیه 
نقدی که یکی از دستگاه های اجرایی به منتخبان استان تهران در مجلس داده بود اظهار داشت: 
اخیراً جلسه ای با حضور نمایندگان استان تهران و یکی از دستگاه های اجرایی برگزار شده بود که 
در پایان جلسه دو کارت هدیه به نمایندگان داده شد اما وکلای ملت از این هدیه ناراحت شده و آن را 
بازگرداندند.وی با بیان اینکه در ادوار گذشته هم چنین اتفاقاتی را ما شاهد بودیم افزود: در مجلس 
نهم و در کمیسیون برنامه و بودجه خاطرم هست که یکی از دستگاه های اجرایی به نمایندگان تبلتی 
را هدیه داد که نمایندگان نسبت به این اقدام آن دستگاه اعتراض کردند و آن هدیه را بازگرداند.وی 
خاطرنشان کرد: بعد از جلسه اخیری که بین یکی از دستگاه های اجرایی با نمایندگان استان تهران 
برگزار شده بود تمامی نمایندگان هدایای توزیع شده را باز گردانده و نشان دادند که نماینده واقعی 
مردم هستند.وی خاطرنشان کرد: از همه دستگاه های اجرایی می خواهم که به هیچ وجه هدایایی 
را بین نمایندگان مجلس توزیع نکنند هر چند که در قانون ممنوعیتی برای دریافت هدیه وجود ندارد 
چرا که توزیع این هدایا می تواند شائبه برانگیز باشد چرا که نمایندگان مجلس ناظر بر دستگاه های 

اجرایی هستند.

علت غیبت آیت الله جنتی در افتتاحیه مجلس یازدهم 
سخنگوی شورای نگهبان در نشست خبری خود با رسانه ها دلیل حضور نیافتن آیت الله جنتی در 
مراسم افتتاحیه مجلس یازدهم را توضیح داد.عباسعلی کدخدایی، سخنگوی شورای نگهبان در 
نشست خبری روز شنبه 10 خرداد ماه در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره دلیل عدم حضور آیت الله 
احمد جنتی، دبیر شورای نگهبان در مراسم افتتاحییه مجلس یازدهم، گفت: افتتاحیه مجلس 
شورای اسلامی با رعایت پروتکل های بهداشتی انجام شد و بر همین اساس تعداد کمی مهمان دعوت 
شده بود.وی افزود: برهمین اساس از شورای نگهبان هم من و آیت الله جنتی به این مراسم دعوت 
شده بودیم که آیت الله جنتی در مسافرت بودند و با وجود تلاش هایی که برای حضور در این مراسم 

انجام دادند اما امکان حضور ایشان مهیا نشد.

افت کیفیت آب شرب قم در چند روز آینده 
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: از ساعت 20 دیروز جریان آب انتقالی از سد کوچری به 
قم قطع می شود.حاجی حسینی مسگر اظهارداشت: با توجه به ضرورت تعمیر شیر سوزنی ورودی 
مخزن شماره چهار خط انتقال آب، از سد کوچری به تصفیه خانه قم، جریان آب انتقالی از ساعت 20 
روز شنبه 10 خرداد به مدت 20 ساعت قطع می شود.وی افزود: در این مدت آب مورد نیاز شهروندان 
از طریق منابع استانی تامین می شود و ممکن است در چند روز آینده آب شرب با افت کیفیت همراه 

باشد.حاجی حسینی مسگر تاکید کرد: لازم است شهروندان در مصرف آب صرفه جویی کنند.

بازداشت مدیرکل ورزش و جوانان استان فارس 
دادستانی مرکز استان فارس از بازداشت مدیر کل ورزش و جوانان این استان خبر داد. به گزارش 
ای قوه قضاییه، یک منبع آگاه در دادستانی مرکز استان فارس با اعلام خبر بازداشت مدیرکل ورزش و 

جوانان استان فارس گفت که بازداشت این شخص، صبح دیروز رخ داده است.

سرپرست شهرداری منطقه سه قم :

تعریض خیابان امام خمینی)ره( 
مشکل تملکی دارد

سرپرست شهرداری منطقه سه قم با اشاره به سکونت 171 هزار نفر در این 
منطقه، گفت: در تعریض خیابان امام)ره( یک سری املاک شخصی و 13 گاراژ 
در محدوده وجود دارد که باید تملک شود، اما مشکل مالکیتی داشته و تملک آن، 

زمان بر است و از پروژه ای فرااستانی به شمار می رود.
داشت:  اظهار  قم،  شهر  سه  منطقه  ویژگی های  به  اشاره  با  روحانی  مهرداد 
محدوده جغرافیایی منطقه سه شامل خیابان امام خمینی)ره( از شمال به سمت 
اتوبان قم- تهران و از جنوب میدان سعیدی و بلوار نیروی هوایی تا هفت تیر و از 
شرق، بلوار شهید قاسم سلیمانی، رودخانه و جاده کوه سفید و در محدوده غربی 

از ریل راه آهن و انتهای خیابان مدرس و ابتدای روگذر امام زاده ابراهیم است.
سرپرست شهرداری منطقه سه قم بیان کرد: مناطق هم جوار منطقه 3 شامل 
مناطق 1، 7 و 6 است و این منطقه ازنظر جمعیت شامل 171 هزار نفر ساکن 
بوده که کاهش 15 هزارنفری را نسبت به سال های گذشته نشان می دهد که به 
نظر می رسد با توجه به مشکلات، مهاجرت هایی به مناطق یا شهرهای اطراف 
داشته ایم. روحانی با بیان اینکه تعداد خانوار ساکن در منطقه 48 هزار خانواده 
است، تصریح کرد: مساحت این منطقه 2 هزار و 300 هکتار بوده که بعد از منطقه 
چهار بزرگ ترین منطقه قم به شمار می رود که 19 درصد از مساحت شهر است، 
اما ازنظر جمعیت 16 درصد در آن ساکن هستند که افت سه درصدی نشان از 
مهاجرت است. وی خاطرنشان کرد: مشکلات زیادی می تواند در مهاجرت دخیل 
باشد که باید به درستی مورد ارزیابی قرار بگیرد، هرچند مسائل اقتصادی و رشد 

مناطق نقش مهمی در مهاجرت داشته است.
سرپرست شهرداری منطقه سه قم افزود: در جمعیت شهری، شاخص توسعه 
انسانی اهمیت دارد و تمرکز روی ابزارهایی چون خلق محیط بهتر و زندگی سالم، 
ایمنی، لذت بخشی در زندگی، مسائل زیست محیطی و بهداشتی و درمانی و 
تراکم جمعیت است، از این نظر منطقه 3 بهترین منطقه بوده اما ممکن است 
شاخص اقتصادی در آن دیده نشده باشد. روحانی عنوان کرد: محدودیت های 
ترافیکی نیز یکی از علل مهم در کاهش جمعیت در منطقه است البته طرح  
عقب نشینی از هر دو طرف خیابان امام خمینی)ره( و تعریض تا 45 متر یکی از 
اقدامات مهم در رفع محدودیت های ترافیکی است. وی خاطرنشان: در سال های 
محدودیت های  امر  این  با  که  است  انجام شده  خوبی  عقب نشینی های  اخیر 

ترافیکی در منطقه 3 برداشته می شود.
 سرپرست شهرداری منطقه سه قم تصریح کرد: تعریض خیابان امام)ره(، در 
سال های گذشته آغاز و در عقب نشینی ادارات دولتی همچون شرکت نفت و 
جهاد کشاورزی و کلانتری 17، اقدامات خوبی انجام شد، البته یک سری املاک 
شخصی و 13 گاراژ در محدوده وجود دارد که باید تملک شود اما مشکل مالکیتی 

دارد و تملک آن، زمان بر است و پروژه ای فرااستانی به شمار می رود.

رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم :

هوشمندسازی در کشور  متولی 
مشخصی ندارد

رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم با تاکید بر اینکه مدیریت شهر هوشمند 
به صورت قانونی در کشور وجود ندارد، گفت: هوشمندسازی متولی مشخصی 

ندارد و هر نهادی به صورت مستقل کارهای خود را پیگیری می کند.
مختلف  های  سامانه  که  داریم  افزاری  نرم  اینکه  بیان  با  یزدان پناه  همایون 
شهرداری و شهر می توانند به آن متصل شده و یکپارچه عمل کنند، اظهار کرد: 
این نرم افزار این قابلیت را دارد که اطلاعات را به صورت الکترونیکی تبادل کرده و 

نتیجتا داده های مشترکی به دست خواهیم آورد تا بتوانیم تحلیل کنیم.
رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم بیان کرد: البته مشکل اینجاست که 
دستگاه ها مشارکت لازم را در خصوص داده نگاری در این نرم افزار ندارند که این 
حلقه مفقوده باید توسط نهادهای بالادستی حل شده تا شهر هوشمند تحقق 

یابد.
 یزدان پناه با تاکید بر اینکه مدیریت شهر هوشمند به صورت قانونی در کشور 
وجود ندارد، افزود: هوشمندسازی متولی مشخصی ندارد و شاید به نوعی هر 
نهادی به صورت مستقل کارهای خود را پیگیری کند. وی گفت: وزارت ارتباطات 
مجموعه ای است که زیرساخت ها و بسترهای کاری را فراهم می کند؛ حتی وزارت 
کشور هم که مرتبط با شهرداری ها است نمی تواند برای شهرداری ها تعیین تکلیف 

کند چون شهرداری ها زیر نظر شوراهای اسلامی شهر کار می کنند.
 رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم با اذعان به اینکه مدیریت یکپارچه 
شهری مشکلاتی دارد و قوانین با هم تداخل ایجاد می کنند، بیان کرد: مدیریت 
هوشمند شهری که مدیریت یکپارچه الکترونیکی است خیلی ساده است و همین 
ساختارها وجود داشته و فقط باید تبادل داده الکترونیکی صورت گیرد و در قم، 
شهرداری اگر محور این کار قرار گیرد حاضر است که هزینه های این کار را انجام 

دهد.

در جلسه ای که با حضور دستگاه های مختلف استان قم مطرح شد:

الزامات بازگشایی روز بازارها  درقم 
در جلسه ای که با حضور دستگاه های مختلف استان برگزار شد بحث بازگشایی 

روزبازارها با رعایت پروتکل های بهداشتی مورد پیگیری قرار گرفت.
بررسی  برای  ذی ربط  دستگاه های  حضور  با  جلسه ای  شهرنیوز،  گزارش  به 
رعایت  خصوص  در  و هماهنگی  کار  انجام  روش  تغییر  با  روزبازارها  بازگشایی 
دستورالعمل بهداشتی صادرشده توسط معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 

برگزار شد. 
در این جلسه تاکید شد که با در نظر گرفتن تمهیداتی از جمله کاهش تعداد 
تعداد  کاهش  قبلی،  روزبازار  تعداد 11  از  هفته  در  روز،  محل  به 4  روزبازارها 
فروشندگان به یک سوم تعداد قبلی جهت رعایت فاصله گذاری اجتماعی، تاکید بر 
عدم فروش اقلام فله ای و غیربهداشتی و برگزاری در محل هایی که فضای بزرگتری 

دارند می توان شرایط سلامتی فروشندگان و خریداران را فراهم کرد.
همچنین در این جلسه مقرر شد پس از هماهنگی هرچه سریع تر توسط دانشگاه 

علوم پزشکی با ستاد مرکزی بحران، روزبازارها با رعایت شرایط بازگشایی شوند.
لازم به ذکر است شهرداری با توجه به مطالبه عمومی فروشندگان، آمادگی خود 

را جهت برپایی روزبازارها با اجرای پروتکل های بهداشتی اعلام می نماید.
 

نماینده مردم استان قم رئیس شورای عالی استان ها شد

علیرضا احمدی برصندلی الویری
 تکیه زد

علیرضا احمدی به عنوان رئیس شورای عالی استان ها در سال سوم انتخاب 
شد.

سی و یکمین اجلاس عمومی شورای عالی استان ها به ریاست مرتضی الویری 
در ساختمان قدیم مجلس شورای اسلامی برگزار شد.

در این جلسه با عنایت به ابطال شدن نتیجه انتخابات هیئت رئیسه شورای عالی 
استان ها در سال سوم از سوی هیئت مرکزی حل اختلاف؛ برگزاری انتخابات 
هیئت رئیسه در سال سوم در دستور کار اعضای شورای عالی استان ها قرار گرفت.
عالی  در شورای  قم  استان  مردم  نماینده  احمدی  علیرضا  زمینه  در همین 
استان ها و همچنین عبدالرزاق موسوی نماینده مردم استان فارس در شورای 
عالی استان ها برای تصاحب ریاست شورای عالی استان ها با یکدیگر به رقابت 
پرداختند و در نهایت “علیرضا احمدی” با کسب 50 رأی به عنوان رئیس شورای 

عالی استان ها انتخاب شد. 
همچنین عبدالرزاق موسوی نیز 20 رأی کسب کرد. همچنین حمید بادامی نژاد 
با 41 رأی به عنوان نایب رئیس شورای عالی استان ها انتخاب شد و موسوی زاده 
رقیب وی نیز 32 رأی کسب کرد.در ادامه این جلسه حمیدرضا آقاملایی نماینده 
مردم استان گلستان در شورای عالی استان ها با کسب 39 رأی به عنوان سخنگوی 

شورای عالی استان ها انتخاب شد.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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طرح:علیرضا پاکدل

کرونا در کمین کودکان کار! 

یکی از مراجع تقلید با اشاره به اینکه پلیس الگوی وحدت آفرین در جامعه 
است، گفت: اعتماد مردم بهترین پشتوانه در برقراری و ایجاد امنیت اجتماعی 

در جامعه است. 
فرمانده  دیدار  در  دیروز  از ظهر  پیش  الله سید محمد علوی گرگانی  آیت 
انتظامی استان قم با بیان اینکه رضایت مردم شاخص عملکرد دو سمت یک نهاد 
است اظهار کرد: خداوند هم رضایت خودش را در رضایت مردم قرار داده است.

وی به آیه شریفه »یا ایها الذین آمنوا اتقوالله و کونوا مع الصابرین« اشاره و بر 
داشتن تقوا و صداقت تاکید کرد و افزود: باید همیشه مردم دار بوده و از ایجاد 

تفرقه پرهیز کرد چرا که تفرقه باعث تضعیف جامعه می شود.
این مرجع تقلید بر لزوم ایجاد وحدت در جامعه تاکید و خاطرنشان کرد: 

صداقت داشتن مسؤولان باعث ایجاد وحدت در جامعه می شود و مردم را به 
اسلام و انقلاب دلگرم تر می کند.

پلیس الگوی وحدت آفرین در جامعه است 
وی به نقش پلیس در ایجاد وحدت و صداقت در جامعه اشاره کرد و گفت: 
خدمت به مردم یکی از راهکارهای ایجاد وحدت در جامعه است که موجب 
می شود مردم جامعه از شما پشتیبانی کنند، جلب مشارکت بیشتر مردم با 
رضایتمندی از عملکرد شما به وجود می آید و موجب می شود مردم در برقراری 
امنیت به شما کمک کنند. آیت الله علوی گرگانی با اشاره به اینکه پلیس الگوی 
وحدت آفرین در جامعه است، گفت: اعتماد مردم بهترین پشتوانه در برقراری و 

ایجاد امنیت اجتماعی در جامعه است.
سید محمود میرفیضی فرمانده انتظامی استان قم در این جلسه اظهار کرد: 
توسعه تعاملات بین دستگاهی و استفاده از ظرفیت های مردمی موجب ارتقاء 

امنیت اجتماعی و افزایش ضریب امنیتی در استان است .
وی به نقش مردم در پیشبرد برنامه ها و طرح های انتظامی اشاره و بیان کرد: 
مردم بهترین سرمایه اجتماعی ما هستند، بنابراین ارتباط هدفمند و موثر با اقشار 
اجتماعی نقش مهمی در پوشش خلأهای انتظامی و پیشگیری اجتماعی از 

وقوع جرایم و آسیب های اجتماعی دارد.
فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه باید پلیسی در تراز انقلاب اسلامی 
داشته باشیم، افزود: استان قم با دیگر استان ها متفاوت است بنابراین باید پلیس 

این استان نیز از روحیه معنوی بالاتری نسبت به سایر استان ها برخوردار باشد.

آیت الله علوی گرگانی در دیدار فرمانده انتظامی استان قم :

اعتماد مردم پشتوانه امنیت اجتماعی است 

جناب آقای علی اصغری 
بانهایت تاسف و تاثر درگذشت برادر گرامیتان را به جنابعالی و خانواده 
محترمتان تسلیت عرص نموده وبرای آن مرحوم  ازدرگاه ایزد منان علو 

درجات برای شما و دیگربازماندگان صبر و اجر مسئلت داریم.
جعفرعابدی،ناصرشریفی

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۱۰ میلیاردی اموال مسروقه مغازه نقره فروشی
جانشین فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به دستگیری 2 مالخر اموال مسروقه یک مغازه نقره 

فروشی، از کشف این اموال به ارزش 10 میلیارد ریال خبر داد. 
سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی وقوع سرقت 20 کیلوگرم نقره از یک مغازه نقره فروشی 
به ارزش حدود 10 میلیارد ریال در قم، بلافاصله موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان 
قم قرار گرفت. وی گفت: در بررسی اولیه مشخص شدسارقان از منزل متروکه در پشت پاساژ وارد 
محوطه سرویس پله پاساژ شده و با سوراخ کردن دیوار این سرویس پله وارد محوطه مغازه و اقدام به 
سرقت اموال کرده اند. جانشین فرماندهی انتظامی استان قم گفت: در ادامه با تلاش کارآگاهان، 
تصاویر هر 2 سارق شناسایی و با تلاش های صورت گرفته مشخص شد این افراد اخیراً در یکی از استان 
های جنوبی اموال مسروقه را به فروش رسانده اند. سرهنگ اسماعیلی تصریح کرد: سپس کارآگاهان 
با اخذ نیابت قضائی به استان مربوطه اعزام و مغازه هایی که سارقان اقدام به فروش اموال به آن ها کرده 
بودند را شناسایی و ضمن دستگیری 2 نفر مالخر، اموال مسروقه شامل انواع انگشتر نقره دست ساز، 
انواع دستبند و گردنبند نقره و سنگ های قیمتی کشف شد. جانشین فرماندهی انتظامی استان قم، 
با اشاره به متواری بودن سارقان، از تلاش برای دستگیری آن ها خبر داد و گفت: در نهایت مالخران به 

همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف حدود ۱۰۰ کیلوگرم تریاک در قم
فرمانده انتظامی استان قم از کشف 98 کیلو و 700گرم تریاک و دستگیری 2 قاچاقچی مواد مخدر 

در قم خبر داد. 
 سردارسید محمود میرفیضی اظهارداشت: با پیگیری مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم 
مشخص شد، 2 قاچاقچی مواد افیونی قصد دارند با خودروهای پژو پارس و تیبا محموله مواد مخدر را 

از یک استان جنوبی به قم منتقل کنند، بنابراین موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت.
وی گفت: در ادامه با هماهنگی مقام قضائی استان، مأموران به محور مواصلاتی مورد نظر اعزام و پس 

از کنترل تردد خودروهای عبوری، هر 2 خودرو را شناسایی و برای متوقف کردن آنها وارد عمل شدند.
فرمانده انتظامی استان قم اضافه کرد: سرانجام در یک تعقیب و گریز 2 خودروی مورد نظر متوقف 
و هر 2 راننده دستگیر شدند. این مقام ارشد انتظامی تصریح کرد: سپس در بازرسی از خودروهای 
توقیفی، 98 کیلو و 700 گرم تریاک در قالب 20 بسته کشف شد. سردار میرفیضی گفت: در نهایت 

متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

رئیس پلیس فتا استان قم  خبرداد:

شناسایی و دستگیری سارق ارز دیجیتال 
رئیس پلیس فتا استان قم از شناسایی و دستگیری یک سارق ارز دیجیتال در قم خبر داد. 

سرهنگ علی موالی اظهارداشت: در پی شکایت خانمی مبنی بر از دسترس خارج شدن gmail وی 
و اینکه gmail به کیف پول ارز دیجیتال شاکیه متصل است و پس از تماس با پشتیبانی شرکت متوجه 
سرقت ارز دیجیتال معادل 98 میلیون تومان شده است، موضوع در دستور کار کارشناسان پلیس فتا 
استان قم قرار گرفت. وی گفت: در ادامه یک آدرس gmail به دست آمده و مشخص شد مربوط به 
همکار شاکیه است، سپس با هماهنگی مقام قضائی استان متهم دستگیر و طی تحقیقات به جرم خود 
اعتراف کرد. رئیس پلیس فتا استان قم افزود: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم ؛

باز هم آتش به جان مراتع قم افتاد 
فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم گفت: در تعطیلات عید فطر شاهد 18 
مورد آتش سوزی در بخش جعفرآباد بوده ایم. سرهنگ درودیان با اشاره به وجود 975 هکتار مرتع در 5 
بخش اظهارداشت : سال گذشته 1268 هکتار از این مراتع طعمه حریق شد. او افزود: با توجه به گرم تر 
شدن هوای استان و در پیش بودن تعطیلات به خصوص تعطیلات تابستان شاهد افزایش آتش سوزی 
مراتع هستیم. سرهنگ درودیان گفت: شهروندان در صورت مشاهده هر گونه تخریب و آتش سوزی 

می توانند با تلفن 1504 یگان حفاظت منابع طبیعی و آبخیزداری تماس بگیرند.

در مسیر امامزاده اسماعیل به وقوع پیوست؛

 واژگونی خودروی نیسان با ۱2 مجروح 
واژگونی یک دستگاه خودروی نیسان در بخش کهک قم موجب مصدومیت 12 نفر شد.

به گزارش دانشگاه علوم پزشکی قم، بر اساس اطلاعات واصله از محل حادثه که در مسیر امامزاده 
اسماعیل به وقوع پیوست 17 نفر سرنشین این خودرو بوده اند که 12 نفر آنان دچار مصدومیت با 
درجات مختلف شدند که اقدامات درمانی توسط کارشناسان فوریت های پزشکی انجام و مصدومان با 

چهار آمبولانس به بیمارستان های قم منتقل شدند.
با توجه به شرایط جغرافیایی محل حادثه تردد آمبولانس به سختی انجام شد و پرسنل اورژانس 115 

علیرغم شرایط موجود تمام تلاششان را برای حضور در کمترین زمان ممکن به عمل آوردند.

امور اقتصادی و دارایی استان قم گفت:   مدیرکل 
سرمایه گذاری  اولویت های  نقدینگی  تامین  برای 
دراین استان نیازمند مشارکت همه بانک های دولتی و 

خصوصی هستیم. 
کمیته  جلسه  درحاشیه  شنبه  روز  علیپور  عادل 
طرح های  مالی  تامین  و  اقتصادی  هماهنگی 
ایرنا،  افزود:  خبرنگار  با  گفت وگو  در  سرمایه گذاری 
حداقل 50 درصد منابع بانک های خصوصی باید در 

استان مصرف شود، زیرا منابع بانک های خصوصی 
در قم بیشتر از بانک های دولتی است، اما مصارف و 
ارائه تسهیلات این بانک ها کمتر از بانک های دولتی 
بانکی در  از موانع مصرف منابع  می باشد. وی یکی 
به جای  خصوصی  بانک های  شعب  وجود  را  استان 
استقرار  نیازمند  کرد:  اضافه  و  عنوان  سرپرستی 
سرپرستی شعب بانکی در استان هستیم تا اختیارات 
برای مصرف منابع و افزایش تسهیلات افزایش یابد. 

مطابق  را  استان  در  سرمایه گذاری  اولویت های  وی 
 98 سال  در  شده  احصا  سرمایه گذاری  فرصت های 
بخش  انرژی،  و  بنایی  زیر  بخش  گفت:  و  دانست 
کشاورزی و امور دام، بخش عمران و توسعه شهری، 
بخش گردشگری و زیارت و بخش صنعت و معدن از 
اولویت های سرمایه گذاری در استان است که طرح ها و 
مبالغ مورد نیاز برای هر یک از  این اولویت ها به تفکیک 

بررسی و احصا شده است.

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم تاکید کرد:
ضرورت مشارکت بانک ها درتامین نقدینگی برای سرمایه گذاری 

استان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
راستای  در  که  بی سابقه ای  اقدام  گفت:  قم 
در  گرفت  صورت  قم  استان  در  بیابان زدایی 
و  نهال کاری  عملیات  کشت  توسعه  خصوص 
بوته کاری در استان قم بود که سال گذشته از مرز 

سه هزار هکتار فراتر رفت.
 سید محمد تقی سجادی در نشست خبری 
که ظهردیروز در سالن اجتماعات اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان قم برگزار شد اظهار 
کرد: هر ساله در هفته منابع طبیعی که مصادف 
با نیمه اسفند ماه است برنامه های مختلفی در 
این راستا برگزار می شود ولی سال گذشته به دلیل 
شیوع کرونا و ممنوعیت تجمع، برنامه جامعی به 

این مناسبت اجرا نشد.
منابع  اداره  برنامه های  محور  داد:  ادامه  وی 
حول  بیشتر   1398 و   1397 سال  در  طبیعی 
مدیریت سازمان جنگل ها و توسعه آبخیزداری در 

سطح کشور بود.
استان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
معظم  مقام  که  توجهاتی  با  کرد:  اضافه  قم 
توسعه  و  آبخیزداری  مباحث  به  نسبت  رهبری 
زیرساخت های آن در کشور داشتند و در جریان 
در  پیگیری شد  این خصوص  در  که  پروژه هایی 
سال 1397 حدود 15 میلیارد تومان و در سال 
1398 حدود 40 میلیارد تومان صرف پروژه های 

آبخیزداری در استان قم شد.

سجادی عنوان کرد: با توجه به نیاز استان قم به 
برنامه های مختلف در حوزه آبخیزداری پروژه های 

مختلفی در قم طی سال های گذشته اجرا شد.
وی ادامه داد: حوزه 330 هزار هکتاری در پایین 
سد 15 خرداد با محوریت آبخیزداری شهری اجرا و 

حدود 152 سازه آبخیزداری نیز احداث شد.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم 
بالای  بود،  کار  شروع  پردیسان  بالای  کرد:  بیان 
خدیجه  محمودآباد،  حوزه  طایقان،  روستای 
خاتون، خلج آباد، قلعه چم، چاله گنبد و علی آباد 
بودند که  قم  به شهر  زیرحوزه های مشرف  نیزار 
طی دو سال اخیر با تمرکز بر حوزه های آبخیزداری 
سجادی  کرد.  پیدا  توسعه  آن ها  در  پروژه هایی 
افزود: پروژه مربوط به وشنوه نیز از دیگر پروژه های 

مربوط به حوزه آبخیزداری بود که در قم اجرا شد.
وی اضافه کرد: با اجرای پروژه های آبخیزداری 
در استان قم سطح حوزه های آبخیز استان از مرز 
300 هزار هکتار فراتر رفت و از مجموع حدود یک 
میلیون هکتار عرصه های ملی بیش از 300 هزار 
هکتار پروژه های آبخیزداری طبق مطالعات در آنان 
اجرا شده است که حدود 70 هزار هکتار آن مربوط 

به 330 هزار هکتار بالای شهر قم است.
استان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
که  سال هایی  در  خوشبختانه  کرد:  عنوان  قم 
پروژه های آبخیزداری دنبال می شد ایام پر بارانی 
در استان شکل گرفت که منجر شد کارآیی این 

پروژه ها بیشتر به رخ کشیده شود.
سجادی ادامه داد: در حوزه پروژه های مربوط 
به آبخیزداری جلوگیری از خسارت سیل یکی از 
مسائل مورد پیگیری بود که به چند شکل از جمله 
و  کنترل سرعت سیل  حجمی سیلاب،  ذخیره 

تنظیمی اجرا شد.
در  که  بی سابقه ای  اقدام  کرد:  تصریح  وی 
راستای بیابان زدایی در استان قم صورت گرفت 
در خصوص توسعه کشت عملیات نهال کاری و 
بوته کاری در استان قم بود که سال گذشته از مرز 

سه هزار هکتار فراتر رفت.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم 
بیان کرد: در خصوص فعالیت های صورت گرفته 
در زمینه بوته کاری و نهال کاری در حوزه بیولوژی 
عنوان  به  قم  که  رفت  پیش  خوب  کار  قدری  به 
کاشت 14  پایلوت طرح  نمونه کشوری،  الگوی 
میلیون اصله نهال در کشور قرار گفت و شروع کار 
از 14 آذر ماه از قم آغاز شد و قم میزبان برنامه ملی 
قرار گرفت. سجادی افزود: با بارندگی های اخیر 
تضمین و ضریب گیرایی 450 هزار اصله نهالی 
که در جریان طرح کاشت 14 میلیون اصله نهال، 
در قم کاشته شد افزایش یافت. وی تصریح کرد: 
شاخصه های زیست محیطی در جهان با شیوع 
کرونا بهبود پیدا کرده است، البته اینگونه بهبود 
یافتن مطلوب نیست و آنچه مطلوب است بهبود 

شرایط با کنترل صحیح است.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم  خبرداد:

اجرای۳ هزار هکتار بیابان زدایی دراستان قم

وضعیت پرخطر کودکان کار و زباله گردها در شرایط شیوع بیماری 
کرونا و تلاش حافظان سلامت جامعه

عضو هیأت رئیسه شورای اسلامی شهر قم گفت: نیمی از جمعیت شهرمقدس قم را 
بانوان تشکیل می دهند و توجه به دغدغه ها و نیازهای فرهنگی و ورزشی این قشر از 

موارد مورد توجه در برنامه ١4٠٠ و چشم انداز شهر مقدس قم بوده است. 
 حسن طلایی با اشاره به افزایش سرانه ورزشی و فرهنگی در نقاط مختلف شهر مقدس 
قم اظهار کرد: در برنامه ١4٠٠ و چشم انداز شهر مقدس قم در حوزه فرهنگی و ورزشی 
شهرداری قم اقداماتی در انجام داده است، البته یکی از رسالت های مهم مدیریت 
شهری توسعه فضای های فرهنگی و ورزشی در تمام نقاط شهر در همین راستا بوده 

است.
وی ادامه داد: یکی از مطالبات مردم، افزایش سرانه ورزشی و فرهنگی در مناطق 
مختلف شهر است که در این راستا ٨ سالن فرهنگی ورزشی در هشت منطقه شهری در 
دست احداث است که سالن ها مناطق یک و 6 در سال گذشته افتتاح شده و احداث 

سالن در مناطق ٢، ٣، 4، 5، ٧ و ٨ در دستور کار سال جاری قرار دارد که امیدواریم با 
برنامه ریزی انجام شده در دهه مبارک فجر این سالن هاافتتاح شده و در اختیار مردم 
شریف قم قرار گیرد. عضو شورای شهر قم افزود: با توجه به اینکه حدودا نصف جمعیت 
قم را بانوان تشکیل می دهند و نیازمند فضای اختصاصی برای انجام فعالیت های 
فرهنگی و ورزشی هستند، احداث بوستان بانوان نیز در دستور کار بوده که بوستان 
بانوان ارغوان منطقه ٣ ، بوستان نرگس منطقه 4 ، بوستان نجمه منطقه ٧ و بوستان 

پروانه منطقه ٨ در سال گذشته افتتاح شده است.
وی ادامه داد: افتتاح بوستان های بانوان مناطق یک، ٢، 5 و 6 در برنامه سال جاری 
قرار دارد و به زودی بوستان بانوان منطقه 6 به مساحت ٣٠٠٠ متر مربع که شامل 
نمازخانه، سرویس های بهداشتی، ست تندرستی، ست های تفریحی ویژه کودکان و 

پیست دوچرخه است، مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.

عضو هیأت رئیسه شورای اسلامی شهر قم اعلام کرد :

توجه ویژه به فضای فرهنگی و ورزشی اختصاصی بانوان 


